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روزنامه

دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری دو کارچاق کن 
در یک قرار صوری خبر داد و اظهار داشت: این متهمان با سوء 
مبلغ 800  استان،  قضایی  ارشد  مسئول  یک  نام  از  استفاده 
میلیون تومان برای از بین بردن یک پرونده قضایی درخواست 
وجه کرده بودند. حجت الاسلام والمسلمین غریب، به ادعای 
واهی این متهم مبنی بر ارتباط و نفوذ با مقامات ارشد تعزیرات 
و دادستانی استان قم اشاره کرد و گفت: متهم اصلی این پرونده 
با بیان اینکه قادر به مختومه کردن یک پرونده قاچاق کالاست، با 

با اشاره به شخصیت   مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم 
بزرگی همچون سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی گفت: 
بنا داریم بنیاد علمی شهید سلیمانی را در قم بنا کنیم، مطالعات 
مقدماتی این پروژه آغاز شده و از عموم مردم می خواهیم در این 
زمینه مشارکت داشته باشند. حجت الاسلام والمسلمین عباس 
اسکندری در ویژه برنامه شمیم بهشت که به صورت زنده مستقیم 
از جوار حرم مطهر امامزاده جعفر شهیدعلیه السلام روی آنتن 
سیمای مرکز قم رفت اظهار کرد: در مسئله فدک، باید به نکات 

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد

مدعیان کارچاق کنی در قم
 دستگیر شدند 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

بنیاد علمی »شهید سلیمانی« در قم 
ایجاد می شود
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چرا ابطال مصوبه الحاق جمکران به شهرقم اطلاع رسانی نشد!
مردم از وعدهای بدون عمل مسئولان خسته شده اند

آگهی مناقصه عمومی  )نوبت اول(

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم
 در نظر دارد بهره برداری و نگهداری تاسیسات شبکه 

آبرسانی خود را به مدت یک سال از طریق برگزاری 
مناقصه به اشخاص حقوقی واگذار  نماید شرکتهای 

واجد شرایط می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه از 
تاریخ درج آگهی نوبت اول به مدت 7 روز به آدرس سه 
راهی سلفچگان کیلومتر سه جاده اصفهان – منطقه 
ویژه اقتصادی سلفچگان به دبیر خانه مراجعه نمایند.

امور اداری

8 و1

4

بین  بلاتکلیفی  در  که  بود  سالها  جمکران  منطقه  مردم 
بخشداری مرکزی قم و شهرداری منطقه چهار قم قرارداشتند 
و به طبع آن از خدمات هرنهاد به نوعی محروم بود .پس از کش 

و قوس های فراوان دراواسط سال 86 با مصوبه شورای عالی 
معماری و شهرسازی ایران این منطقه به شهر قم الحاق شد. و 
پس از این الحاق احمدی بافنده شهردار وقت قم عباس جوهری 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

معاون وزیر بهداشت اظهارات خود را 
اصلاح وازمردم قم دلجویی کند

مدیر کل بیمه سلامت استان قم؛

افراد فاقد پوشش بیمه ای رایگان 
بیمه درمانی می شوند

شهریا روستا ؛مسئولان تکلیف »جمکران« را مشخص کنند

مردم جمکران
 در برزخ بلاتکلیفی 

8

8

2

حوزویان خواستار عزل و محاکمه » علیرضا رئیسی« شدند

مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت :سازمان بیمه سلامت 
شرایطی را برای افرادی که تحت پوشش هیچ بیمه ای نیستند،  

تا پایان امسال با مراجعه  در نظر گرفته و این افراد می توانند 
طریق  از  سلامت  بیمه  با  قراداد  طرف  پیشخوان  دفاتر  به 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به استفاده از پمپ های بومی در آب نماها 
از برنامه ریزی برای استفاده از تأسیسات ایرانی سرمایشی و گرمایشی، تصفیه آب 
و کلرزدایی در سوله های ورزشی خبر داد. عباس حلوایی زاده با تأکید بر استفاده 
ازجمله  پرندگان  باغ  داشت:  اظهار  قم،  شهری  پروژه های  در  بومی  تولیدات  از 
پروژه هایی بود که در آن از تولیدات بومی ایرانی استفاده شد. معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم بابیان اینکه تمام پمپ ها در آب نماها از تولیدات ایرانی هستند، افزود: 
یکی دیگر از برنامه هایی که به دنبال اجرای آن هستیم این است که تمامی تأسیسات

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  تاکید کرد:

استفاده از تولیدات بومی در پروژه های شهری 
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به ساماندهی گاراژهای ضایعاتی 
خبرداد.  البرز  سایت  در  خشک  پسماند  بازار  راه اندازی  برای  برنامه ریزی  از 
سید امیرسامع با اشاره به سیاست شهرداری در رابطه با ساماندهی گاراژهای 
ضایعاتی، اظهار داشت: چرخه فرآوری پسماند خشک باید به صورت مشخص و 
شفاف برنامه ریزی شود که در همین راستا از چند وقت پیش نسبت به ساماندهی 
شهری  خدمات  معاون  است.   شده  اقدام  شهر  سطح  در  ضایعاتی  گاراژهای 

شهرداری قم با اشاره به ساماندهی این گاراژها در سایت البرز افزود: گاراژهای

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی بازار پسماند خشک در سایت البرز
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با حضور معاون رئیس جمهوری؛

 ۵ مرکز فناوری در قم افتتاح شد
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری: 
فرهنگ مهمترین وجه توسعه  یافتگی کشور است
فعالیت ۵۵00 شرکت دانش بنیان در کشور

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم مطرح کرد:

ضرورت برنامه ریزی برای بهره مندی عامه 
مردم از برنامه های قرآنی

از  مردم  عامه  بهره مندی  برای  برنامه ریزی  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل 
برنامه های قرآنی را مورد توجه قرار داد و خواستار معرفی، چهره پردازی و چهره سازی 
استعدادهای قرآنی شد. حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده ظهر سه شنبه در جلسه 
کمیته قرآن ستاد دهه فجر استان قم گفت: بعضی از دستورات قرآن کریم خمیرمایه 
همه تحولات است و کاری که حضرت امام خمینی )ره( در مبارزه با طاغوت و برپایی 
هِ مَثْنَی وَفُرَادَی«  ن تَقُومُوا لِلَّ

َ
عِظُکُم بِوَاحِدَةٍ أ

َ
مَا أ نظام اسلامی کردند عمل به آیه »قُلْ إِنَّ

بود. وی در ادامه، بر لزوم هم افزایی نهادهای عضو کمیته قرآن در اجرای برنامه های 
مشترک تاکید کرد و گفت: باید با تلاش مضاعف و یکپارچه سازی ظرفیت ها در ایام 
دهه فجر، حق امام راحل و انقلاب اسلامی را ادا کنیم. مدیرکل تبلیغات اسلامی 
استان قم خواستار پرهیز از موازی کاری در اجرای برنامه های قرآنی دهه فجر شد 
و بیان داشت: خوشبختانه با فروکش کردن شیوع ویروس کرونا، استان قم نسبت 
به سایر استان ها وضعیت خوبی دارد، بنابراین در راستای تداوم این موفقیت، باید 
تمامی برنامه ها با رعایت ضوابط بهداشتی اجرا شود. وی با جمع بندی طرح ها و 
پیشنهادهایی که در این جلسه ارائه شد، برگزاری محافل قرآنی در مساجد، خانه های 
قرآنی، محیط باز و فضای مجازی، تجلیل از خادمان، نخبگان و مدیران مؤسسات 
قرآنی، لزوم برجسته سازی نقش مربیان پرورشی در فرایند تعلیم و تربیت و اشتراک 
گذاری محتوای تولیدی قرآنی برای جامعه را از مهم ترین اقدامات کمیته قرآن دانست. 
شعبان زاده با تاکید بر اجرای برنامه های قرآنی در بخش های تابعه و طراحی اقدامات 
قرآنی در ادارات، برنامه ریزی برای بهره مندی عامه مردم از برنامه های قرآنی را مورد 
توجه قرار داد و خواستار معرفی، چهره پردازی و چهره سازی استعدادهای قرآنی شد.

سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم:

برخورد موتورسیکلت با خودروی سنگین 
۲ قربانی گرفت

 سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: ۲ جوان راکب 
موتور سیکلت در قم بر اثر برخورد با خودروی سنگین جان خود را از دست دادند. 

مهدی فراهانی در تشریح این حادثه اظهار داشت: در ساعت ۱۳:۳۵ روزسه شنبه 
به دنبال تماس مردمی با اورژانس ۱۱۵ قم مبنی تصادف موتورسیکلت با خودروی 
سنگین در ابتدای بلوار یادگار امام از سمت جاده اراک بلافاصله آمبولانس اورژانس به 
محل حادثه اعزام و در کمترین زمان ممکن بر بالین مصدومان حاضر شد. وی افرود: 
پس از بررسی کارشناسان فوریت های پزشکی متاسفانه هر ۲ سرنشین موتورسیکلت 
که ۲ جوان ۲۰ و ۲۲ ساله بودند به علت شدت آسیب وارده در دم جان خود را از دست 
دادند. سخنگوی اورژانس قم اضافه کرد: این حادثه در اثر تصادف خودروی نیسان 
با موتورسیکلت و برخورد موتورسیکلت با خودروی سنگین پارک شده در بلوار مذکور 
رخ داده است. وی یادآور شد: با توجه به وجود یک مصدوم که یک مَرد ۳۹ ساله و 
سرنشین خودروی نیسان بوده است یک دستگاه آمبولانس اورژانس دیگر نیز به محل 
حادثه اعزام و مصدوم پس از دریافت اقدام های درمانی مناسب توسط کارشناسان 
فوریت های پزشکی به مرکز درمانی منتقل شد. وی بیان کرد: طبق گزارش های 

رسیده وضعیت عمومی مصدوم انتقال یافته مناسب می باشد.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

 ۱۰۵ بیمار کرونایی در قم بستری هستند 
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان 
گفت: در حال حاضر ۱۰۵ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری هستند که 
وضعیت ۹ تَن از آنها وخیم است.  به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی قم، محمد رضا قدیر در گفت و گویی اظهار داشت: در شبانه روز منتهی 
به آخرین روز از دی ماه، ۲۰ تَن با علائم کرونا در مراکز درمانی قم مورد پذیرش و تحت 

مراقبت و درمان قرار گرفتند.

توسعه قم تفاهم یا تقابل
 با محیط زیست 

رشد جمعیت و گسترش بی رویه شهرنشینی در کنار 
توسعه پرشتاب و غیر اصولی صنعتی که عمدتا جهت 

ارائه کارنامه اقتصادی کوتاه مدت برخی مدیران در سنوات گذشته صورت گرفته است 
و اغلب فاقد مطالعات کارشناسی دقیق و ارزیابی های محیط زیستی واقعی بوده است، 
عامل اصلی کاهش قابلیت زیست پذیری، از بین رفتن زیستگاههاي طبیعی و تخریب 
محیط زیست در استان قم بوده است که مساله فوق با نادیده گرفتن شاخصهاي توسعه 
پایدار تهدیدي جدي برعملکرد و ارائه خدمات بوم شناختی این منطقه بشمار می آید. 
نگرانی ها از ادامه این روند با تصویب برخی طرحهای توسعه شهری در قم در ماههای 
اجتماعي،  مشکلات  با  شهرنشیني  رشد  گونه  این  تداوم  است.  یافته  افزایش  اخیر 
اقتصادي و محیط زیستی ، بحران آفرین و هشداري بر ناپایداري کلان شهر قم مي 
باشد. به نظر می رسد مطالعات کارشناسی بخصوص در حوزه محیط زیست بیشتر 
بوده، بخصوص  قانونی تصمیم گیری  رویه های  و مستندات  تکمیل مدارک  جهت 
در حوزه محیط زیست غالبا هدف کسب نظر موافق و تفاهم با نهاد های ناظر محیط 
زیستی می باشد، این در حالی است که حفاظت از محیط زیست از ارکان اصلی مدیریت 
شهری محسوب می شود و اهمیت آن درکلان شهرها به لحاظ پیچیدگی روابط انسان 
و محیط زیست روز به روز بیش تر می شود. ناهماهنگی های مدیریتی بین دستگاه های 
متولی محیط زیست شهری، نگرش پراکنده دستگاه ها، تعیین سیاست های متفاوت در 
قم از جمله نارسایی های مدیریتی و ساختاری این کلان شهر است. در مدیریت محیط 
زیست اعتقاد بر این است که نظارت و پایش بر خلاف مدیریت سنتی منابع، با هدف 
استفاده دراز مدت منطقی و پایدار از منابع می باشد. برای دستیابی به چنین هدف 
دراز مدت و پایدار لازم است مدیریت به صورت چند انضباطی ، بین انضباطی یا جامع، 
احتیاط آمیز و مشارکتی باشد. این اهداف بطور روز افزونی، به سوی توسعه پایدار ارتقاء 
می یابد. ساز و کار چند انضباطی، نیازمند مشارکت دادن انضباط های مختلف جهت 
اخذ اطلاعات، ایجاد مهارت در تجزیه و تحلیل و ایجاد بصیرت است اما در جستجوی 
تلفیق نظرات و ایجاد تفاهم نیست. رشد روز افزون شهر نشینی در قم، تغییرات سریعی 
در روند توسعه و میزان جمعیت شهر رقم زده است. تغییراتی که بیش از هر چیز نیازمند 
مدیریت و کنترلی آگاهانه است. استان قم در سرشماری عمومی نفوس و مسکن ۱۳۹۵ 
کشور دارای جمعتی حدود یک میلیون سیصد هزار نفر بوده است که از این تعداد 
۹۵/۲درصد در نقاط شهری و 4/8 درصد در نقاط روستایی سکونت داشته و بقیه غیر 
ساکن بوده اند، این در حالی می باشد که در همان سال نسبت شهرنشینی در کل کشور 
74 درصد بوده است، دگرگونی سریع در استان قم حکم می کند تا تغییراتی در نحوه 
برنامه ریزی و مدیریت شهری صورت گیرد و برنامه ها از جامع نگری و هماهنگی بیشتری 
نسبت به روشهای پیشین برخوردار گردند. از آنجایی که مدیریت محیط زیست شهری از 
ابعاد وسیع و جنبه های گوناگونی از جمله تخصیص بهینه کاربریها با توجه به قابلیتهای 
محیطی، توسعه حمل و نقل شهری، مدیریت کمی و کیفی منابع آب، مدیریت پسماند 
و فاضلاب، افزایش کارایی انرژی، کنترل آلودگی صوتی، کنترل آلودگی های آب و هوا، 
توزیع بهینه فضای سبزشهری و کاهش مخاطرات زیست محیطی برخوردار است نیازمند 
طیف وسیع و متنوع از وظایف، مداخله نهاد ها و سازمانهای متعددی است، زیراکه لازمه 
دستیابی به یک مدیریت موفق وجود هماهنگی موثر میان نهاد های درگیر و برخورداری 

از مدیریت یکپارچه و هماهنگ محیط زیست شهری است.
 کارشناس حوزه برنامه ریزی محیط زیست

با حضور معاون رئیس جمهوری؛

 ۵ مرکز فناوری در قم افتتاح شد
پنج مرکز خلاقیت، نوآوری و فناوری روز سه شنبه با حضور سورنا ستاری معاون علمی و 

فناوری ریاست جمهوری در قم به بهره برداری رسید. 
به گزارش ایرنا، افتتاح شعبه پارک علم و فناوری پردیس فارابی دانشگاه تهران، افتتاح 
مرکز نوآوری در پارک علم و فناوری استان، افتتاح ساختمان مرکز فناوری و رشد )حجره 
نوآوری(، افتتاح مرکز خلاقیت و نوآوری مبتدا و همچنین افتتاح مرکز نواوری اشراق دفتر 
تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم از جمله طرح هایی است که با حضور معاون علمی 

ریاست جمهوری مورد بهره برداری قرار گرفت.
همچنین ستاری در این سفر فاز ۲ پلتفرم پخش زنده دروس مدرسه فقاهت را در مرکز 

مدیریت حوزه های علمیه کشور رونمایی کرد.

عباس جعفری*

امری  را  حوزه  خودکفایی  علمیه  های  حوزه  مدیر 
ضروری دانست و گفت: نیاز است تا طرح جامع منابع 
پایدار حوزه علمیه در استان ها، ناظر به احیای موقوفات 

تدوین شود.
مدیر  با  دیدار  در  شنبه  سه  ظهر  اعرافی  الله  آیت 
حوزه علمیه سمنان بر اهمیت تأسیس بانک ایده ها 
در حوزه های علمیه تاکید کرد و افزود: تربیت نیروی 
انسانی و فکری لازم برای اداره فرهنگ جامعه اسلامی 
و برخورداری از جایگاه اثر گذار در برنامه های فرهنگی 

از رسالت های مهم حوزه های علمیه به شمار می رود.
آیت الله اعرافی ضمن تأکید بر ارتقا کمی و کیفی 
پذیرش و بهره گیری از شیوه های مناسب و گزینش 
افراد مستعد در این زمینه، اظهار داشت: باز تشکیل 
کرسی های درس خارج زمانی ارزش می یابد که سطح 
پایین نبوده، در این میان باید از کیفیت ارائه بحث و 

تقریرات صیانت نمود.
و  علمی  گروه های  تقویت  علمیه  حوزه های  مدیر 
افزایش پوشش رشته های تخصصی را از الزامات برنامه 
داشت:  اذعان  و  برشمرد  استانی  حوزه های  ساله   ۵
روی  پیش  برنامه های  از  اساتید  تکریم  طرح  ارتقای 

حوزه های علمیه برای سال های آتی به شمار می رود.
وی توجه به شاخص های پژوهشی در ارتقای سطح 
تربیت استاد  ابراز داشت:  و  را جدی دانست  اساتید 

پژوهشی و قدم نهادن اساتید در فعالیت های پژوهشی و 
بهره بردای علمی از ظرفیت بایسته این عزیزان از نکات 
کلیدی طرح تکریم اساتید به شمار می رود؛ این مهم 

نیازمند توجه به زیر سازی ها است.
با  اقتصادی  ارائه طرح های جامع  اعرافی  الله  آیت 
لحاظ جنبه های سیاسی و اجتماعی برای خودکفایی 
حوزه های علمیه را مهم ارزیابی نموده، آبروی حوزه را 
بالاتر از هر امر مهمی دانست و تصریح کرد: نیاز است 

تا طرح جامع منابع پایدار حوزه استان، ناظر به احیای 
موقوفات و احداث سرمایه های جدید تدوین گردد.

سفارش  ضمن  خود  سخنان  پایانی  بخش  در  وی 
تقویت انجمن های علمی و راه اندازی نظریات علمی 
استانی  حوزه های  در  پژوهش سرا  تأسیس  و  فاخر 
چهل گانه  محورهای  به  استانی  حوزه های  توجه  بر 
همکاری حوزه و آموزش و پرورش و لزوم راه اندازی مرکز 

راهبردی و مهارتی حوزه سمنان تأکید نمود. 

آیت الله اعرافی مطرح کرد:

لزوم احیا موقوفات و ایجاد منابع پایدار حوزه های علمیه
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سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی مجلس:

نمی دانم چرا عده ای از بهبود فضای 
اقتصادی برافروخته می شوند

 سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی در واکنش به حضور وزیر امور خارجه در 
مجلس، پرسید: وقتی فضای اقتصادی و نرخ ارز و محصولات مقداری به سمت 
بهبود و کاهش می رود، نمی دانم چرا عده ای ناراحت و برافروخته می شوند و کاملا 

برعکس عمل می کنند؟ 
غلامرضا نوری قزلجه درباره حضور محمدجواد ظریف در جلسه صحن مجلس، 
اظهار کرد: متاسفانه به جای اینکه ما به موضوعات اساسی چون بحث های بورس 
و گرفتاری که در این زمینه برای بخشی از مردم ایجاد شده بپردازیم و به فکر حل 

آنها باشیم، بحث های سیاسی و فردی را پیگیر هستیم.
سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یادآور شد: دستور کار صحن 
مجلس امروز دو سوال نمایندگان از محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه بود که در 
این چارچوب سوالات جالبی مطرح شد.  مفهوم یکی از سوال ها از  ظریف این 
بود که »چرا می خواهید مذاکره کنید« و سوال دیگر »چرا مذاکره نمی کنید« بود.  
جالب اینکه مجلس از پاسخ های آقای ظریف به هر دو سوال قانع نشد و مشخص 

بود که بحث های فنی نیست و سیاسی و فردی است.
نوری قزلجه افزود: متاسفانه جواد کریمی قدوسی مطرح کننده سوال نخست 
خلاف ماده ۱۰۹ آیین نامه داخلی مجلس موضوعات خارج از سوال را خیلی 

بیشتر از سوال توضیح داد.
نوری قزلجه با اشاره به سوال کریمی قدوسی درباره مصاحبه ظریف با اشپیگل 
آلمان تصریح کرد: این نماینده سوال کننده شاید ۱۰ درصد وقت را هم به آن 

سوال اختصاص نداد و وارد موضوعات بسیاری شد.
نماینده مردم بستان آباد در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: به اعتقاد من 
اینکه طرح این ۲ سوال که »چرا برای حل مشکلات اقتصادی کشور مذاکره 
نمی کنید« و  »هنوز می خواهید مذاکره کنید« از وزیر امور خارجه در یک روز و بعد 
اینکه نمایندگان به هر دو سوال رای ندهند و قانع نشوند پیام خوبی برای بیرون 
نبود. نوری قزلجه با بیان اینکه سیاست  خارجی و وزارت امور خارجه باید نماد 
انسجام ملی، وحدت و همدلی ما در مواجهه با دنیای بیرون باشد، اظهار کرد: 

متاسفانه امروز عکس این پیام از مجلس به بیرون مخابره شد.
صحبت های  با  ارتباط  در  آیین نامه ای  بحث  نکردن  مطرح  درباره  وی 
کریمی قدوسی، اظهار کرد: من شاید نزدیک ۲۰ دقیقه با کتاب آیین نامه سرپا 
ایستاده بودم که تذکر بدهم ولی متاسفانه آقای قالیباف که ریاست جلسه را هم 
برعهده داشت، اعتنایی به تذکر آیین نامه ای ما نکرد که چرا آقای قدوسی خارج از 

سوال خود صحبت و موضوعات بسیار متنوع را مطرح می کند.
سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی مجلس ادامه داد: آقای قدوسی همه 
مشکلات،  گله مندی ها و هر چه که دلشان  خواست را سر آقای ظریف و سر همان 

یک سوال مشخص خالی کردند.
نوری  قزلجه تصریح کرد: موضوع عجیب دیگر هم اینکه، وقتی که فضای 
اقتصادی مقداری به سمت بهبود پیش می رود، قیمت ارز هم در این یکی دو روزه 
به طور محسوس کاهش پیدا کرده و قیمت برخی از اجناس و اقلام نیز کاهش 
یافته و شروع به ارزان شده کرده، نمی دانم چرا یک عده ای ناراحت و برافروخته 

می شوند و برای آنها پریشانی به همراه دارد و کاملا برعکس عمل می کنند.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح: 

کوچکترین خطای محاسبات دشمنان با 
پاسخ سنگین روبرو می شود

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: کوچکترین اشتباه دشمن درباره 
توان دفاعی کشورمان با پاسخ سنگین و قطعی نیروهای مسلح روبرو خواهد شد. 
سرتیپ امیر حاتمی در حاشیه جلسه روز سه شنبه کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با اشاره به برگزاری رزمایش های ارتش و 
سپاه اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران تجربیات بسیار گران سنگی را در عرصه 
دفاع و امنیت از جمله 8 سال دفاع مقدس برای دفع شر جنگ تحمیلی صدام 
پشت سر گذاشته است و بعد از آن نیز مرتباً با تهدیداتی مانند تهدیدات دولت 

تروریست آمریکا به ویژه دولت ترامپ روبرو بوده است.
وزیر دفاع و پشتیبانی از نیروهای مسلح با بیان اینکه قدرت دفاعی کشور 
متعلق به مردم ایران و منطقه است، افزود: امروز اهمیت توانمندی دفاعی برای 
فرماندهان، مسئولین، مدیران نیروهای مسلح و مردم بصیر و عزیز ما روشن شده 
است. حاتمی با اشاره به اینکه امنیت منطقه به هم پیوسته است و ما از این 
پیوستگی همیشه حفاظت و حراست کرده ایم، خاطرنشان کرد: طبیعتا کسی 
درباره این موضوع نباید صحبت بی موردی داشته باشد که منجر به تضعیف این 
بحث شود. قدرت دفاعی ما برای حفظ صلح و امنیت کشورمان است برای همین 
با تمام توان آن را حفظ کرده و ارتقا خواهیم داد.   وی با اشاره به رزمایش های 
برگزار شده، عنوان کرد: آمریکایی ها تحرکاتی از جمله آوردن زیردریایی هسته ای، 
جابجایی در یگان های دریایی و گشت های هواپیماهای دور پرواز در منطقه 
داشتند و این ابهام وجود داشت که شاید آنها نسبت به شرایط دفاعی جمهوری 
اسلامی ایران دچار اشتباه محاسباتی شوند، بر این اساس بایستی آمادگی 

دفاعی نیروهای مسلح برای دفاع از عزت و امنیت کشور نشان داده می شد.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح تصریح کرد: امروز بخش های مختلف 
نیروهای مسلح ایران با برگزاری رزمایش ها، آمادگی خود را نشان دادند و به 
مردم عزیزمان این پیام را منتقل کردند که همگی با آمادگی کامل و با تجهیزات 

پیشرفته، جدید و به روز آمادگی دفاع از آنها را دارند.
حاتمی یادآور شد: نیروهای مسلح متقابلا به دشمنان نیز این پیام را دادند که 
درباره ایران نباید کوچکترین خطای محاسباتی را داشته باشند زیرا کوچکترین 

اشتباه با پاسخ قطعی و سنگین جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهد شد.

حسام الدین آشنا:

 انتخابات را به رقابت میان پیشنهادها 
تبدیل کنیم

 رییس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری، گفت: مسائل سیاست 
خارجی و داخلی را باید فهرست کنیم تا آن وقت رقابت های سیاسی در انتخابات 
ریاست جمهوری و مجلس و درجاهایی که مردم حق انتخاب دارند به رقابت بر سر 

پیشنهادهای واقعی برای حل مسائل واقعی تبدیل می شود. 
حسام الدین آشنا روز سه شنبه در مراسم رونمایی از برنامه جامع اقدام ملی 
کاهش آلودگی هوای کلانشهرها بخش مهمی از وظایف و کار دولت برای کشور را 
مساله شناسی ارزیابی کرد و گفت: مساله شناسی فراتر از یک کار سیاسی است و 

امر سیاستی، امری است که به همه ملت و آینده آن مربوط است.
رییس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری با بیان اینکه احتیاج داریم 
سیاهه مسائل ملی  را فهرست کنیم، تصریح کرد: اگر یک دولت نتواند فهرست 
مسائل ملی را به گونه ای که مورد وفاق اکثریت مردم باشد آماده کند به بی دردی 
مبتلا می شود و چنین دولتی بی سرنوشت خواهد بود و ملتی که دارای چنین 
دولتی است نیز بی سرنوشت خواهد بود. آشنا یادآور شد: سخن من نسبت به 
آینده است نیاز داریم برای دولت آینده، فهرست مسائل را به میراث بگذاریم. شاید 
مهمترین وظیفه این دولت، این است که به دولت بعد و به ملتی که می خواهند 
به هر دولتی در آینده رای بدهند، صریحاً اعلام کند که مسائل جاری و آتی کشور 
ما واقعا چه چیزهایی است. مشاور رییس جمهوری گفت: وقتی شما مطرح 
می کنید که اولویت مسائل چیست، یعنی در عین حال می گویید که چه مسائلی 
اولویت نداشته و خارج از سیاه اولویت ها قرار دارد. آشنا مساله آلودگی هوا را یک 
اولویت دانست و اظهار کرد: مساله آلودگی هوا امروز ایجاد نشده و امروز هم 
حل نمی شود اما توان شناخت تفصیلی مساله را این دولت ایجاد کرد. این کار با 
تشخیص یک رییس سازمان محیط زیستی که جسارت و شهامت دارد که بگوید 
شناخت مساله هم بخش بسیار مهمی از حل مساله است و شناخت مساله را 

ارجاع دهد به کسانی که سال ها به آنها بی توجهی شده است، ایجاد شد.

ترامپ در راه صدام
 با توجه به نقش ترامپ در ترور سردار سلیمانی 
ترامپ  محاکمه  شاهد  نزدیک  آینده  در  امیدواریم 
تروریست در دادگاه های بین المللی باشیم. ترامپ 
از  پس  صدام  که  شد  خواهد  دچار  سرنوشتی  به 

تحمیل هشت سال جنگ به ایران دچار آن شد.  ۶ ژانویه ۲۰۲۱ به عنوان 
تلاش کودتای دونالد ترامپ در ریاست جمهوری آمریکا در تاریخ به یاد می ماند 
در حالی که کنگره برای انجام وظیفه دموکراتیک خود برای تأیید نتایج انتخابات 
ریاست جمهوری سال ۲۰۲۰ ملاقات می کرد، ترامپ طرفداران خشن خود را 
برای شورش بی سابقه تحریک کرد و مجموعه قوانین ایالات متحده را نقض 

کرد.
اکنون حقایق دموکراسی آمریکایی که با عناوین زیبای شکست ناپذیری و 
قدرتمند بودن جلوه گر شده است به عنوان یک افسانه سیاسی توخالی تلقی 
می شود. توطئه گر این شورش و کودتا کسی جز رییس جمهوری مستقر ایالات 
متحده یعنی دونالد ترامپ نبود.  حمله به کنگره توطئه ای بود که از عالی ترین 
دفتر آمریکا یعنی کاخ سفید انجام شد که اکنون نیز تشکیلات سیاسی آمریکا 

تلاش بسیاری برای پوشاندن کودتای فاشیستی علیه کنگره انجام می دهد.
 این برنامه به وضوح از درون دستگاه های سیاسی از جمله پلیس پایتخت و 
حتی ارتش ایالات متحده آمریکا پیگیری می شود و این امر به عنوان تعرض به 
دموکراسی ایالات متحده تلقی و هدف آن دخالت در روند دموکراتیک کنگره 
برای تأیید آرا کالج انتخاباتی برای رییس جمهوری منتخب است، مجلس و سنا 
نیز که برای تأیید شمارش آرا انتخاباتی تشکیل شده بودند هنگامی که شورشیان 
خشن به راحتی مجتمع پایتخت آمریکا را زیر پا گذاشتند، اتاق مجلس را تخلیه 
کردند و ساعاتی قبل از این نقض، ترامپ در راهپیمایی واشنگتن طرفداران 
خود را خطاب قرار داده و آنها را تشویق کرده بود "کشور را پس بگیرند"، "نه با 
ضعف، بلکه با قدرت". ترامپ هزاران هوادار خود را به اعتراض به نتایج انتخابات 
در ۶ ژانویه ۲۰۲۱ به خیابان پنسیلوانیا و کاخ سفید دعوت کرد و پیام او روشن 
بود و با انتشار توییتی به طرفداران خود برای راهپیمایی به سمت کاخ سفید 
گفت: "آنجا باشید، ما وحشی خواهیم بود."این یک تماس واضح از سوی 
ترامپ برای طرفداران راستگرای خود برای حمله به پایتخت برای براندازی 
روند سیاسی در حال انجام در کنگره بود که تروریست های داخلی را برای 
حمله به پایتخت تحریک می کرد و البته تلاشی آشکار برای اخلال در وظیفه 
قانون اساسی کنگره برای تأیید نتایج انتخابات ریاست جمهوری سال ۲۰۲۰ و 
زیرسوال قرار دادن دموکراسی آمریکا بود در واقع دونالد ترامپ برای محافظت 
و دفاع از دموکراسی ملت در برابر دشمنان خارجی و داخلی به سوگند رسمی 

خود خیانت کرد و مردم کشورش را به خطر انداخت.
آمریکایی ها خواستار تحقیقات جنایی درباره دولت ترامپ و همه کسانی 
هستند که به او کمک کردند وی قبلًا به اتهام سوءاستفاده از قدرت و ممانعت 
از عدالت توسط مجلس نمایندگان آمریکا استیضاح شده بود اما با مخالفت 
حاضر  حال  در  نشد.  برکنار  خود  سمت  از  خواه  جمهوری  سنای  مجلس 
کنگره با تلاش برای شورش در دموکراسی و امنیت ملی آمریکا برای دادرسی 
استیضاح دوم اقدام کرده است در سوی دیگر میدان دموکرات ها و حتی برخی 
از طرفداران قبلی جمهوری خواه ترامپ را به استعفا فرا خوانده اند اما وی با 
امتناع آشکار خواستار برکناری خود با زور است به طوری که آخرین روزهای 

ریاست جمهوری وی خطرات جدی برای آمریکا ایجاد کرده است.
در حالی که تلویزیون صحنه هایی از حضور هواداران ترامپ در اتاق ها و دفاتر 
کنگره را نشان می داد، ترامپ از تماس گرفتن با آنها جهت خروج از ساختمان 
خودداری کرد. همزمان با تشدید شورش و حمله طرفدارانش به کاخ سفید، 
ترامپ از تماس گرفتن با پلیس تقویت یا گارد ملی برای بازیابی مجدد کنترل 
پایتخت خودداری کرد و تصمیم گرفت نتایج شورش خود را از طریق تلویزیون 
مانند بقیه جهان نیز تماشا کند. وی از پاسخ به تماس های تلفنی و تلاش های 
اعضای دولت خود، کنگره و سنا برای رفتن به تلویزیون ملی برای محکوم 
کردن قیام و محاصره پایتخت آمریکا خودداری کرد. همچنین ۱۲ سناتور با 
بیان اینکه آرا در ایالت های مختلف جعلی بوده است، به تحریک خشونت برای 
حفظ ترامپ در این مقام متهم شده اند. آنها همچنان از مواضع خطرناک وی 
در مخالفت با نتایج انتخابات حمایت کردند. هر ۱۲ سناتور با تأیید تقلبی بودن 
آرا در ایالت های مختلف به عنوان تلاشی برای حفظ سمت ترامپ به خشونت 
پرداختند. طبق گزارش NBC News و CBS News در طول مراسم تحلیف 
جو بایدن سربازان گارد ملی از واشنگتن دی سی و چند ایالت آمریکا آماده باش 
خواهند بود و طبق گزارش نیویورک تایمز، اطلاعات موجود در تصاویر شورش 
نشان می دهد که شرکت کنندگان با جنبش های راست افراطی پیوند دارند. 
دولت فدرال با قرار دادن ۶۲۰۰ گارد ملی و ایجاد حصار غیرقابل مقیاس با 
ارتفاع 7 فوت در سراسر محوطه پایتخت ایالات متحده شورش ها را تحت کنترل 
خود در آورد. پس از مشاهده چنین صحنه هایی از آمریکا شاهد بیانات حضرت 
آیت الله امام خامنه ای در 8 ژانویه ۲۰۲۱ بودیم که در یک سخنرانی تلویزیونی 
در سالروز قیام ۱۹ دی ۱۳۵۶ مردم قم با اشاره به حوادث روزهای اخیر در 
آمریکا مانند حمله به کنگره و فرار نمایندگان از تونل های مخفی فرمودند: "آنها 
در فتنه 88 به دنبال ناامنی و ایجاد آشوب و جنگ داخلی در ایران بودند که 

موفق نشدند و خداوند همین مساله را در سال ۹۹ بر سر خودشان آورد. "
لس آنجلس تایمز به نقل از یک مقام ارشد آمریکایی آگاه از موضوع گفت 
وگوهای جلسه ای میان ترامپ و سران پنتاگون که به نوشته این روزنامه اجازه 
نداشت درباره آن به طور علنی صحبت کنند، نوشت: در یکی از گزارش ها 
فهرستی از اقدامات بعدی آمریکا به ترامپ نشان داده شد که یکی از گزینه های 

آن هدف قرار دادن قاسم سلیمانی رییس سپاه قدس ایران بود.
بنابراین با توجه به نقش ترامپ در ترور سردار سلیمانی، قهرمان نیم قرن 
و  قمارباز  ترامپ  محاکمه  شاهد  نزدیک  آینده  در  امیدواریم  جهان  گذشته 
تروریست در دادگاه های بین المللی باشیم که مطمئنا پیگیری های قوه قضائیه 
و وزارت خارجه در این مسیر موثر خواهد بود و ترامپ به سرنوشتی دچار خواهد 

شد که صدام پس از تحمیل هشت سال جنگ به ایران دچار آن شد.
رییس مرکز مطالعات فلسطین ریاست جمهوری

رئیس قوه قضاییه :  

نباید دسترسی به وکیل سخت باشد
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه نباید دسترسی به وکیل سخت باشد، گفت: 
تقویت نظارت درون سازمانی، تقویت مبارزه با فساد، تقویت دسترسی مردم 
به وکیل و همچنین تقویت اختیارات بر اساس قانون، باید در تدوین آیین نامه 
وکالت مورد توجه قرار بگیرد.  آیت الله سیدابراهیم رئیسی در دیدار با هیات 
رئیسه اتحادیه کانون های وکلای دادگستری و برخی از روسای کانون های 
وکلای دادگستری کشور که روز سه شنبه برگزار شد، با تقدیر از اقدام اتحادیه 
کانون وکلای دادگستری در تقدیم آیین نامه پیشنهادی جدید وکالت به قوه 
قضاییه گفت: با توجه به تطورات دهه های اخیر و گسترش فضای ارتباطات، 
تدوین یک آیین نامه جدید پس از 7۰ سال امری ضروری به نظر می رسید. 
رئیس قوه قضاییه ضمن توصیه به اعضای کانون وکلا برای اصلاح برخی موارد 
خلاف قانون در آیین نامه پیشنهادی جدید وکالت، عنوان کرد: هم آنچه که 
به امضاء می رسد باید قانونمند باشد و هم در آنچه که کانون وکلا پیشنهاد 
می دهد، نباید موردی خلاف قانون وجود داشته باشد. رئیسی ضمن استقبال 
از اعلام نقطه نظرات کانون وکلا به دستگاه قضایی کشور، گفت: ما همواره 
اعلام کرده ایم که از نقطه نظرات مفید و سازنده کانون وکلا استقبال می کنیم. 
رئیس قوه قضاییه با اشاره به دقت در انطباق کامل سند تحول قضایی بر قوانین 
کشور، عنوان کرد: در همه بخشنامه ها و آیین نامه هایی که صادر کرده ایم از 

جمله سند تحول قضایی، تلاش شده تا همه موارد مبتنی بر قانون باشد.
رئیسی بر این نکته نیز تاکید کرد که تقید دستگاه قضائی بر قانونمنداری 
تحول قضایی ذکر شده  مواردی که در سند  از  برخی  برای  افزود:  و  است 
زیرساخت های حقوقی وجود دارد، اما زیرساخت های حقوقی و قانونی برخی 

موارد نیز هنوز ایجاد نشده است که باید ایجاد شود.

اخبار

صفی الله رمضانخانی*

 

رییس جمهوری تاکید کرد: دولت مصمم است ظرف هفته های آینده و با ورود 
اولین محموله واکسن خریداری شده، عملیات واکسیناسیون را در کشور مطابق 

جدول طراحی شده از جامعه هدف آغاز کند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی عصر سه شنبه در جلسه روسای 
کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا و پس از دریافت گزارش های 
دستگاه های ذیربط نظیر بانک مرکزی، وزارتخانه های صمت و بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در خصوص آخرین اقدمات صورت گرفته برای تامین ارز و منابع 
مورد نیاز برای ساخت، تامین و واردات واکسن کرونا، گفت: تامین واکسن کرونا 

جزو اولویت های کشور است.
رییس جمهوری با بیان اینکه باید در کنار سایر احتیاجات دارویی و تجهیزات 
پزشکی، واکسن کرونا با اولویت تولید و تامین شود، اظهارداشت: اگر تحریم ها، 
مانع تراشی ها و ایجاد محدودیت ها در تامین منابع خرید واکسن از سوی دولت 
تروریست ترامپ نبود، قطعا واکسیناسیون را خیلی زودتر می توانستیم آغاز کنیم و 

این نیز این جنایتی بود که آمریکایی ها در حق ملت ایران انجام دادند.
روحانی تصریح کرد: به رغم همه این مانع تراشی ها و ایجاد محدودیت ها، 
اقدامات لازم برای خرید واکسن انجام شده و اولین محموله آن که مورد تایید 
وزارت بهداشت و درمان است ظرف هفته های آتی وارد کشور می شود و بلافاصله 

نیز درچارچوب سند ملی تدوین شده، واکسیناسیون آغاز می شود.
در این جلسه همچنین قرارگاه عملیاتی، گزارش تکمیلی از احتمال شیوع موج 
چهارم کرونا و مخاطرات آن و نقش عدم رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی 
از جمله در سفرها و اجتماعات مذهبی، ملی و خانوادگی ارائه و تصمیمات لازم 

در این خصوص اتخاذ شد.
رییس جمهوری در همین ارتباط به قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا 
و کمیته بهداشتی و درمانی در خصوص تشدید نظارت ها ماموریت داد و گفت 
که باید تکلیف هر دستگاه نظارتی در خصوص اجرای دقیق دستورالعمل های 

بهداشتی مشخص شود و در قبال آن پاسخگو باشد.
روحانی اظهارداشت: هر یک از دستگاه های نظارتی نیز باید گزارش های خود 
را در خصوص نحوه اجرای پروتکل ها بسرعت تنظیم و ارسال کنند و با متخلفین 
و کسانی که این دستورالعمل ها را به طور دقیق اجرا نمی کنند، برخورد قانونی 

انجام گیرد.
رییس جمهوری تاکید کرد: جلوگیری از بروز موج چهارم کرونا که می تواند 
بسیار خطرناک باشد، بسیار مهم است و قطعا اگر همه دستگاه ها با هماهنگی 
کار کنند، می توانیم با بهره گیری از تجربیات مهار سه موج قبلی و همراهی مردم 

در رعایت کامل دستورالعمل ها، مانع شکل گیری موج چهارم شویم.
روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا در این جلسه همچنین درباره 
موضوعات مختلف از جمله خریدهای شب عید و وضعیت ناپایدار برخی شهرها 
و تمهیدات متخذه برای جلوگیری از این وضعیت، گفت و گو و راهکارهای لازم را 

به بحث گذاشتند.
رییس جمهور تاکید کرد: باید نظارت کیفی لازم برای تولید واکسن های داخلی 

انجام شود و همه حمایت های لازم صورت پذیرد.
شورای عالی بورس تعادل در بازار سرمایه برقرار کند

ستاد  جلسه  هفتمین  و  نود  و  یکصد  در  دیروز  همچنین  جمهوری   رییس 
هماهنگی اقتصادی دولت پس از این گزارش تاکید کرد: شورای عالی بورس 
باید برای حفظ تعادل در بازار سرمایه و شفافیت و صیانت از حقوق سرمایه گذاران 

تصمیمات لازم را اتخاذ و اجرایی کند.
در این جلسه سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گزارشی از 
تامین و توزیع دارو و تجهیزات پزشکی و نحوه تخصیص ارز ترجیحی بابت مصارف 
کالاهای دارویی و تجهیزات پزشکی ارائه کرد که پس از تبادل نظر درباره آن 
تصمیم گیری شد. براساس این گزارش به منظور کنترل قیمت دارو و تجهیزات 
پزشکی و شفافیت در حوزه توزیع و مقابله با سوء استفاده ها در این زمینه، تمام 
ارز در سایت  و تخصیص  بانک مرکزی  به  ارسالی  فهرست های ثبت سفارش 
سازمان غذا و دارو بارگذاری می شود تا همه فعالان این عرصه به آن دسترسی 
داشته و مصرف کننده، وارد کننده و فروشنده از فرآیند تولید و عرضه دارو و 

تجهیزات پزشکی اطلاع داشته باشند.
رییس جمهوری با تاکید بر اهتمام دولت در زمینه تامین نیازهای ضروری بخش 
بهداشت و درمان و سلامت مردم، گفت: دولت برای اختصاص ارز مورد نیاز بخش 

دارو و تجهیزات پزشکی اولویت خاصی قائل است.
وی شفافیت فرآیند تامین و توزیع دارو را امری ضروری خواند و با اشاره به راهبرد 
کلان دولت و برنامه ریزی های صورت گرفته برای افزایش تولید در حوزه دارو و 
تجهیزات پزشکی گفت: دولت سیاست اصلی خود را در این حوزه بر مبنای تولید 
دارو در داخل کشور قرار داده و به همین دلیل خوشبختانه در سال جاری مصارف 
ارزی در واردات دارو کاهش یافته و عمده اقدامات به سمت تولید داخل سوق 

داده شده است.

را  برجام  در  ما  سیاست  مبنای  خارجه،  امور  وزیر   
در  گفت:  و  کرد  توصیف  انقلاب  رهبر  فرمایش های 
خط مقام معظم رهبری حرکت می کنیم؛ ایشان هفته 
برجام  به  آمریکا  بازگشت  برای  که  فرمودند  گذشته 
عجله ای نداریم؛ در نظر ایشان نه هنوز برجام بوی گند 

می دهد و نه دفن شده و نه اتفاق دیگری افتاده است. 
محمد جواد ظریف روز سه شنبه با حضور در صحن 
مجلس در پاسخ به سوال نماینده مردم مشهد، گفت: 
در واقع در خط مقام معظم رهبری حرکت می کنیم که 
هفته گذشته در سخنرانی خودشان فرمودند که برای 
بازگشت آمریکا به برجام عجله ای نداریم. لذا از نظر 
ایشان نه هنوز برجام بوی گند می دهد و نه دفن شده 
و نه اتفاق دیگری افتاده است. قانونی هم که مجلس 
محترم همتصویب کرد برای اجرایی شدن برجام است 
و نه برای دفن برجام. دست کم ریاست محترم مجلس 

اینگونه به ما فرمودند.
وزیر امور خارجه اضافه کرد: حضرت آقا فرمودند که 
ما عجله ای نداریم اما اگر آمریکا تعهداتش را اجرا کند و 
تحریم ها را بردارد آن وقت می تواند برگردد و در قالب پنج 
به علاوه یک بنشیند. فرمایشی بود که در جلسه گفتند 
و مبنای سیاست ما هم همین است. ریاست محترم 
مجلس در جلسه حضور داشتند و این فرمایش حضرت 
با اشاره به اظهارات کریمی قدوسی  آقاست. ظریف 
درباره ملاقات ظریف با فردی به نام بریگمن یک هفته 
قبل از شهادت سردار سلیمانی ادامه داد: ملاقات من 
نه یک هفته قبل از شهادت سردار بزرگ ما جناب آقای 
سلیمانی،  بلکه یک سال و نیم قبل از آن بود و برای 
آزاد کردن یک سلیمانی دیگر یعنی جناب آقای دکتر 
مسعود سلیمانی دانشمند بزرگ کشورمان که یک سال 

در بدترین شرایط اسیر آمریکا بود.
وزیر امور خارجه اضافه کرد: فردی که از طرف آمریکا 
می خواست در این زمینه مذاکره کند و ما از او استفاده 
بکنیم، آقایی را همراه خودش آورد که بعدا معلوم شد 
این آقا ۱۰ سال قبل از آن در رژیم صهیونیستی بوده 
است.  او را نمی شناختیم و خبر نداشتیم ما فقط طرف 
ملاقات کننده را می شناختیم و آن آقا فقط یادداشت 

برمی داشت و بعد هم عکسی با من گرفت.
که  است  این  کار  راحت ترین  من  برای  گفت:  وی 
بنشینم و شعار بدهم ولی بالاخره آقای مسعود سلیمانی 
افتخار  بود.  آمریکایی ها  بند  در  که  ماست  دانشمند 
داشتم با آقای سلیمانی از زوریخ به عنوان راننده در 

هواپیما همراه ایشان بنشینم که ایشان را به سلامتی به 
ایران بیاوریم و در هواپیما به من گفت که چه اتفاقاتی 

برایش در آمریکا افتاده است.
ظریف ادامه داد: برادر عزیزم آقای کریمی قدوسی؛ 
گناه من این بود که برای آزاد کردن او با کسانی گفت و 
گو کنم که از آنها هیچ خوشم نمی آید. شما بپذیرید اگر 
حضرت آقا می فرمایند این هایی که پشت میز مذاکره 
می نشینند همان تروریست های بغداد هستند، من که 
مجبور هستم در مقابل اینها بنشینم و با آنها گفت و گو 
کنم، من هم این را درک می کنم و اگر لبخندی پشت 
میز مذاکره می زنم برای این است که مقاومت مردم ایران 

را برابر زورگویی های آنها نشان بدهم.
رییس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: یک روز 
جلو کری نماز خواندم وقتی نماز تمام شد به او گفتم 
به  اینکه  برای  نماز خواندم  اینجا  برای چرا  می دانید 
خودم یادآوری کنم که قدرقدرت خداست تو نیستی. 
روش ما در مذاکره با آمریکا این بوده است. من با صدام 
خوشم  می کنید  خیال  کردم  مذاکره  و  ملاقات  هم 
لذت  می کنید  خیال  کنم؟  مذاکره  صدام  با  می آمد 
بردم از این که روبروی صدام نشستم؟ نه کار من است 
و ناگزیرم. چاره ای ندارم. این را به عنوان یک گناه از من 

ثبت نکنید ان شاء الله کفاره گناهان ما خواهد بود.
وی با اشاره به اظهارات کریمی مبنی بر اینکه ظریف 
درخواست مذاکره کرده است، گفت: من هرچه گفتم 
اما فرمودید که بنده درخواست مذاکره  علنی گفتم 
کردم من با اجازه رییس جلسه اگر تمایل داشته باشید 
یکی  است  موجود  هم  اشپیگل  با  هم  مصاحبه  این 
از محکم ترین مصاحبه هایم هست بارها حضرت آقا 

فرمودند که فلانی محکم صحبت می کند.
ظریف گفت: سوال این است آیا در پی قتل سلیمانی 
احتمال مذاکره با آمریکا را رد می کنید؟، پاسخ من این 
بود نه! من هرگز این احتمال را که افراد رویکرد خود را 
تغییر داده و با واقعیات را دریابند، رد نمی کنم. برای ما 
مهم نیست چه کسی در کاخ سفید ساکن است آنچه 
مهم است نحوه رفتار آنهاست. دولت ترامپ می تواند 
گذشته اش را اصلاح کرده تحریم ها را برداشته و به میز 
مذاکره برگردد ما هنوز پشت میز مذاکره هستیم یعنی 
آنها هستند که میز را ترک کرده اند  پنج بعلاوه یک. 
ایالات متحده و آسیب عظیمی به مردم ایران وارد کرده 

است.
وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: روزی فرا خواهد 

رسید که آنها باید بابت آن آسیب خسارت بدهند ما صبر 
زیادی داریم. این پاسخی است که من  آنجا دادم. اگر 
بخواهید سخنرانی حضرت آقا را داریم که فرمودند اگر 
توبه کند و تعهداتش را انجام دهد می تواند در قالب ۵+۱ 

مراکره کند اخیرا هم  آقا دوباره این را فرمودند.
ظریف گفت: در ادامه خبرنگار اشپیگل پرسید که 
انتظار شما از اروپا چیست؟ گفتم برای اروپا فاجعه است 
که مطیع و فرمانبردار آمریکا باشد. بعد درباره اینستکس 
پرسید و گفتم با گذشت بیش از یک سال و نیم از خروج 
آمریکا از برجام، اروپایی ها حتی نتوانستند اینستکس را 
راه بیندازند. خبرنگار در ادامه پرسید که سلیمانی معمار 
راهبرد ایران در اعمال نفوذ در منطقه از طریق پشتیبانی 
نظامی از متحدانش بود، آمریکا سلیمانی را بابت مرگ 
صدها نفر از سربازانش در عراق مقصر قلمداد کرده 
است؟ گفتم آمریکا اروپا و کل جامعه بین الملل به سردار 

سلیمانی به واسطه پیروزی بر داعش مدیون هستند.
وزیر امور خارجه  عنوان کرد: به خبرنگار گفتم که 
واقعیات این منطقه برای ایالات متحده غیرقابل درک 
است. آنها همیشه از نیروهای نیابتی صحبت می کنند 
ما  نیابتی  نیروهای  ندارد.  نیابتی  نیروی  ایران  اما 
میلیون ها نفر هستند که برای سوگواری مرگ یک سردار 

به خیابان آمدند. این افراد را نمی توان به خیابان آورد.
ممکن  که  آیا  پرسید  خبرنگار  کرد:  تاکید  ظریف 
است که تندروها در ایالات متحده این واکنش ملایم 
ایران یعنی ضربه به عین الاسد را نشانه ضعف ایران 
بپندارند؟ پاسخ دادم آسیبی که ما به ایالات متحده 
تمام  با  آمریکا  که  چرا  است  گسترده  کردیم،  وارد 
توانمندی نظامی اش نتوانست از برخورد موشک ها به 
پایگاه هایش جلوگیری کند و این نشان دهنده آن است 
که آمریکا تا چه حد آسیب پذیر است. اما آسیب واقعی 
را خود آمریکایی ها به خودشان وارد کردند با نفرتی که 
ایالات متحده در مردم منطقه ایجاد کرده است. قتل 
در  متحده  ایالات  حضور  پایان  آغاز  سلیمانی  شهید 

منطقه ماست.
وزیر امور خارجه ادامه داد: دوستان عزیز جمله ای 
را هم که از من نقل کردید، این است که ایالات متحده 
آمریکا از مردم ایران می ترسد مردم ایران مایه عزت و 
اقتدار ما هستند. فکر می کردم همه ما باور داریم آنچه 
که ایالات متحده را شکست داده موشک های ما نیست 
گرچه موشک های ما مهم هستند آنچه ایالات متحده را 

شکست داده و فرهنگ ایثار و شهادت این ملت است.

ظریف در پاسخ به  سوال کریمی قدوسی:

مبنای سیاست ما در برجام فرمایش های رهبر انقلاب است

روحانی در جلسه کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا

واکسیناسیون کرونا ظرف هفته های آینده آغاز می شود

 فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه خدا خلف وعده 
نمی کند و صبح نزدیک است، پرسید: امروز دشمن کجاست؟ سنگر و نقطه 
تمرکز آمریکا به حفظ کنگره منتقل شده و نور خدا جلوه گر شده و این امتداد 

و جلوه دفاع مقدس است. 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی روز سه شنبه در همایش سراسری 
مدیران بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس در باغ موزه دفاع مقدس، 
اظهارکرد: دفاع مقدس ملت ما را عزت داد و در نزد همگان اثبات کرد و نشان داد 
که اسلام منبع سعادت ماست. فرمانده کل سپاه پاسداران افزود: دفاع مقدس 
نقطه آغاز تعلیم ثبات قدم در میادین سخت بود باید مقاومت می کردیم باید در 
یک میدان سخت ایستادگی می کردیم که در دفاع مقدس این اتفاق افتاد و 

آبدیده شدیم.
سلامی ادامه داد: دشمن هرگز تحریم را بر نخواهد داشت جز آنکه ملت تحریم 
را بی خاصیت کند. شما امروز احساسی به برجام نمی کنید چرا که براساس نبود 

آن عمل کردید و رزق ما را آمریکا نمی دهد.
وی گفت: ما راه غلبه به دشمن را آموخته ایم و ابزارهای آن را یافته ایم و پیروزی 

نزدیک است.

فرمانده کل سپاه ادامه داد: سرمایه های معنوی بزرگ ترین دارایی یک ملت 
است. سرمایه اصلی که می تواند نامحدود باشد و قلمرو عزت و افتخار یک ملت 
را گسترش دهند، جلوه های معنوی جامعه هستند مانند یک مکتب بزرگ که 
انسانها در دامن آن مکتب بزرگ شده و متناسب با این ارزش ها بزرگ می شوند، 
اگر یک جامعه تابع یک مکتب بزرگ باشد بسیار بزرگتر از ظاهر مادی آن خواهد 
بود. وی تصریح کرد: انسان های بزرگ و شخصیت های جامعه مانند حقیقت 
جاری در بطن و متن جامعه حرکت کرده و متعلق به یک زمان خاص نیستند. 
این افراد منبع و منشا افتخار هستند و تمام شدنی نیستند و با زمان حرکت می 
کنند. فرمانده کل سپاه گفت: دفاع مقدس ما را با کرامت، عزت و افتخار عجین 
می کند، البته اساسا جامعه ای که برای استقلال می جنگد در یک نبرد نابرابر 

حضور دارد زیرا می خواهد آزاد و مستقل زندگی کند.
وی گفت:  دفاع مقدس حیات طیبه ای برای جامعه ماست زیرا دشمنان 
می خواستند ملت ما را بشکند و بر او لباس ذلت بپوشاند. اگر ملتی تسلیم شود 
می میرد و فاقد اعتبار و درمانده می شود. دفاع مقدس برای همیشه به ما عزت 
داد و تصور جهان را از ملت ایران واقعی کرد تا ملت ما با این عناصر برآمده از دفاع 

مقدس شناخته شود.

سردار سلامی: 

سنگر و نقطه تمرکز آمریکا به حفظ کنگره منتقل شده است
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 عواملی که احتمال سقط جنین را بالا می برند

سلامت 

دانشیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، سرطان معده را شایع ترین 
و کشنده ترین سرطان در مردان ایرانی عنوان کرد و گفت: سال گذشته 

88۰۰ مورد جدید ابتلا به سرطان معده در کشور شناسایی شد.
ما  در کشور  در حال حاضر  معده  کرد: سرطان  اظهار  یوسفی  شهرام 
شایع ترین سرطان در میان مردان ایرانی است، در حالی که در کشورهای 
غربی و آمریکای شمالی جزو پنج سرطان رایج نیز قرار ندارد که این موضوع 
و  بهداشتی  به عنوان یک معضل  بیماری  این  اهمیت دوچندان  باعث 

درمانی در کشور ما است.
به گفته وی، سرطان معده کشنده ترین سرطان در مردان ایرانی محسوب 
می شود و بر اساس آمار وزارت بهداشت در سال گذشته 88۰۰ مورد جدید 

ابتلاء به سرطان معده در میان ایرانیان شناسایی شد.
این دانشیار بیمارستان شهدای تجریش از مهم ترین ریسک فاکتورها 
یا عوامل خطر بروز سرطان معده به تغییر سبک زندگی ایرانیان، افزایش 
عفونت  به  ابتلاء  الکل،  و  دخانیات  استعمال  فودها،  فست  مصرف 

هلیکوباکترپیلوری، مصرف غذاهای نمک سود یا دودی شده اشاره کرد.
یوسفی فست فود و غذاهای آماده را مهم ترین عامل خطر و ریسک فاکتور 
ابتلاء به سرطان معده برشمرد و تاکید کرد: بهتر است مصرف فست فودها 

را به حداقل رسانده یا حتی به میزان صفر برسد. فست فودها یا غذاهای 
آماده دارای نیترات زیادی هستند که در معده به نیتروزآمین تبدیل می شوند 

و مهمترین عامل خطر بروز سرطان معده محسوب می شوند.
وی افزایش مصرف فست فودها به ویژه در مناطق به ویژه مناطق شهری را 
یک عامل هشدار ذکر کرد که باعث افزایش ریسک ابتلاء به سرطان معده و 

بروز بیماری در سال های آتی می شود.
یوسفی با اشاره به فراگیری عفونت هلیکوباکترپیلوری در جمعیت زیادی 
از ایرانیان گفت: متأسفانه عفونت هلیکوباکترپیلوری در کشور ما فوق العاده 
کلونیزه است و از مهم ترین عوامل یا ریسک فاکتورهای ابتلاء به سرطان 
معده به شمار می آید. این متخصص رادیوانکولوژی، استعمال دخانیات اعم 
از سیگار و قلیان را از مهم ترین عوامل خطر در ابتلاء به سرطان معده دانست 
و خاطرنشان کرد: این خطر در کمین فرد سیگاری و نزدیکانش است که دود 

سیگار را استنشاق می کنند.
به گفته وی، سن شایع بروز سرطان معده در دهه پنجم تا ششم زندگی 
آقایان ایرانی است و متأسفانه در مورد سرطان معده روش غربالگری خاصی 
وجود ندارد و تنها توصیه می شود که با مشاهده علائم مشکوک گوارشی 

افراد هر چه سریع تر برای پیگیری های لازم به متخصص مراجعه کنند.

یوسفی، درمان سرطان معده را نیاز به همکاری گروه های مختلف پزشکی 
دانست و افزود: این بیماری با توجه به چالش های بهداشتی و درمانی 
گروه های  بین  هماهنگی  و  جانبه  همه  درمان  به  نیاز  کشور  در  موجود 
متخصص جراحی، رادیوانکولوژی و فوق تخصصان گوارش دارد تا بهترین 

رویکرد و روش درمانی مناسب برای بیمار انتخاب شود.
دانشیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، به افرادی که دارای ریسک 
فاکتورهای مذکور، سابقه خانوادگی یا مشکلات گوارشی نظیر مشکل بلع 
غذا، احساس سیری زودرس، سنگینی بعد از غذا هستند توصیه کرد که در 
اولین فرصت به متخصص داخلی یا فوق تخصص گوارش مراجعه کنند تا 
اقدامات اولیه تشخیصی برای آنان انجام شود. زیرا با تشخیص بیماری در 
مراحل اولیه امکان بهبودی کامل بیمار با کمک درمان های جراحی، شیمی 

درمانی و رادیوتراپی همزمان وجود دارد.
وی با تاکید بر اهمیت افزایش سطح آگاهی و اطلاع رسانی به عموم 
مردم در این خصوص گفت: مردم باید بدانند که در صورت وجود علائم 
گوارشی مشکوک و زمینه خانوادگی حتماً باید به پزشک مراجعه کند تا 
بررسی های تشخیصی انجام شود و بتوان سرطان معده را در همان مراحل 
اولیه تشخیص داده وبا اقدامات درمانی باعث بهبود و معالجه کامل بیماری 

شویم.
به گفته یوسفی، سرطان معده نیز همانند سایر سرطان های دارای مراحلی 
است که هرچه مرحله بیماری پایین تر باشد شانس بهبودی و علاج کامل 
بیمار بیشتر است به نحوی که در مرحله اول بیش از ۹۰ درصد شانس علاج 
یا درمان کامل وجود دارد. این در حالی است که هر چه سرطان پیشرفته تر 
و به سمت مرحله ۳ و 4 پیش رود، شانس بهبودی و علاج کامل کمتر 
می شود. مثلًا در مراحل پیشرفته و مرحله چهارم شانس بهبودی به کمتر 

از ۱۰-۵ درصد می رسد.
وی افزود: به همین دلیل تاکید می شود افراد با مشاهده علائم مشکوک یا 
مشکلات گوارشی به متخصص مراجعه کنند تا در صورت نیاز آندوسکوپی 
انجام شود و تشخیص بیماری در همان مراحل اولیه انجام شده و درمان آغاز 

و بیماری ریشه کن شود.
گوارشی  بیماری های  در  مشترک  علائم  وجود  به  اشاره  با  یوسفی 
خاطرنشان کرد: شایع ترین علائم هشدار دهنده در مورد سرطان معده با 
بسیاری از علائم بیماری های گوارشی دیگر مشابه است؛ علائمی نظیر 
سیری زودرس، تهوع، احساس پری بعد از خوردن غذا، نفخ، درد قبل و بعد 

از خوردن غذا. بنابراین حتماً باید فرد به پزشک مراجعه کنند.
وی با بیان اینکه متأسفانه درصد قابل توجهی از سرطان معده در کشور در 
مراحل پیشرفته بیماری شناسایی می شوند، گفت: بیش از نیمی از موارد 
جدید ابتلاء به سرطان معده در مراحل سوم و یا بالاتر شناسایی می شود که 
بیماری به سایر ارگان نظیر کبد، ریه و استخوان گسترش پیدا کرده و درمان 

ها جنبه تسکینی پیدا می کند و باعث بهبود یا علاج کامل نمی شود.
به گفته دانشیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، متأسفانه درصد 
قابل توجهی از بیماران که در مرحله پیشرفته یا چهارم بیماری شناسایی 
می شوند ظرف کمتر از دو سال علیرغم تمامی درمان های موجود فوت 

می کنند.
یوسفی به مبتلایان به سرطان معده تاکید کرد که در شرایط فعلی به خاطر 
ترس از کرونا درمان خود را رها نکرده و حتماً مراحل درمانی خود را طبق نظر 

پزشک معالج خود ادامه دهند.

یک متخصص رادیوانکولوژی :

کشنده ترین سرطان در مردان ایرانی را بشناسیم

بدن شما زمانی کم آب می شود که آب دفع شده از بدن بیشتر از مقدار جذب آن 
باشد. آب به طور معمول به دلیل تنفس، تعریق، ادرار و مدفوع از دست می رود.

نوشیدن آب کافی و فراوان بسیار اهمیت دارد اما تشنگی مکرر و همیشگی 
ممکن است علامتی از اشکال در سبک زندگی یا یک مشکل پزشکی باشد:

رژیم غذایی پرنمک: زمانی که شما نمک بیشتری از رژیم غذایی دریافت می 
کنید، ادرار کمتری دارید و سلول هایتان از آب محروم می شوند. سلول های 
محروم از آب پیام های شیمیایی را به مغز برای درخواست آب بیشتر ارسال می 
کنند و شما احساس تشنگی مداوم می کنید. کاهش مصرف نمک از طریق رژیم 
غذایی و نوشیدن آب به اندازه کافی می تواند این احساس تشنگی را از بین ببرد.
پیاده روی در صبح: راه رفتن بیش از حد و با ریتم تند در هنگام صبح منجر به 
تعریق بیشتر نسبت به زمان های دیگر روز می شود. تعریق بیش از حد نیز یعنی 
از دست دادن بیشتر مایعات بدن. بهتر است زمان های دیگری را برای پیاده روی 
تند در طول روز انتخاب کنید و یا این که مطمئن شوید قبل از ورزش به میزان 
کافی آب نوشیده اید. میزان کافی آب نسبی است و باید در این مورد به زبان بدن 

خود گوش دهید.
ابتلا به دیابت: در افراد مبتلا به دیابت نیز افزایش میزان قند خون می تواند 
منجر به افزایش ادرار و در نتیجه کم آبی شود. به همین دلیل است که ادرار مکرر 
و تشنگی بیش از حد بعلاوه تاری دید از جمله علائم بیماری دیابت هستند. در 

صورت بروز هر سه علامت باید با پزشک تان حتما مشورت کنید.
خشکی دهان: هنگامی که غدد بزاقی به اندازه کافی بزاق تولید نمی کنند، 
شما ممکن است نیاز به نوشیدن آب بیشتر برای رهایی از خشکی دهان داشته 
باشید. خشکی دهان می  تواند عارضه جانبی داروهای تجویز شده برای شما و 
یا داروهای بیماری آلرژی و داروهای بیماری سرگیجه باشد. همچنین چندین 
بیماری وجود دارد که می  تواند علت خشکی دهان باشد بنابراین این مشکل 

ارزش مشورت با پزشک را دارد.
کم خونی: بدن شما متکی به سلول های سالم برای حمل خون به سراسر بدن 
است. کم خونی خفیف در این میان معمولا با احساس تشنگی بیش از حد همراه 
می شود. در مورد راه های تشخیص و درمان کم خونی با پزشک تان مشورت 

کنید.
دیابت بی مزه: اگرچه دیابت بی  مزه با آن دیابتی که ما می  شناسیم مرتبط 
نیست، اما دیابت بی  مزه نیز برخی از نشانه  ها و علائم مشابه دیابت از قبیل از 
دست دادن آب و مشغولیت مثانه را دارد. دیابت بی  مزه یک عدم تعادل هورمونی 
در بدن است که جذب آب را تحت تاثیر قرار می  دهد. در این اختلال، از آنجا 
که شما مقدار زیادی آب از طریق ادرار از دست می  دهید، بدن شما تلاش می 
 کند که مایعات از دست داده را جبران کند. از آن  جا که انواع مختلفی دیابت بی 
 مزه وجود دارد و دیابت بی  مزه می  تواند با شرایط دیگری نیز ایجاد شود، پزشک 
شما انواع آزمون  ها را برای تعیین این  که کدام گزینه درمانی برای شما بهتر است 

درخواست می  کند.
مصرف داروها: برخی از داروها می توانند منجر به احساس تشنگی دائمی 
شوند از جمله داروهای آنتی کولینرژیک و دیورتیک ها برای درمان فشار خون. 
در صورت ادامه دار بودن تشنگی ناشی از مصرف این داروها، حتما با پزشک تان 

برای معرفی درمان های جایگزین در تماس باشید.

همیشه احساس تشنگی دارید؟ این 
دلایل را بخوانید

چرا نباید از مصرف کلاژن ها غافل شویم؟

مصرف کلاژن مزایای بهداشتی از جمله از بین رفتن درد مفاصل، کاهش درد 
و افزایش توده عضلانی را به همراه دارد.

پروتئین، سبزیجات  اینطور گفته می شود که سیر، چای سفید، مرکبات، 
نارنجی رنگ، انواع توت ها، سویا و ماهی سرشار از کلاژن هستند.

شما می توانید با مصرف غذاهای حاوی کلاژن از ۶ مزیت سلامت آنها بهره 
ببرید:

ارتجاعی پوست،  بر حفظ خاصیت  کلاژن علاوه  بهبود سلامت پوست: 
با افزایش سن کلاژن  منجر به بهبود آبرسانی به آن نیز می شود. بدن شما 
کمتری تولید می کند که همین امر منجر به خشکی پوست و تشکیل چین و 
چروک ها می شود. با این حال مطالعات متعدد نشان داده اند که مصرف مکمل 
های کلاژن ممکن است به کاهش پیری پوست شما در اثر افزایش سن کمک 
کند. علاوه بر این مصرف کلاژن، منجر به افزایش تولید سایر پروتئین هایی که 

به ساختار پوست کمک می کنند از جمله آلاستین و فیبریلین، شود.
حمایت  نهایت  در  و  ها  غضروف  تقویت  به  کمک  درد:  کاهش  به  کمک 
به  ابتلا  اند که خطر  از مفاصل کمک می کند. برخی مطالعات نشان داده 
اختلالات مفصلی مانند استئوآرتریت با مصرف کلاژن کاهش می یابد. کلاژن 

با کاهش التهاب و کاهش درد ناشی از بیماری های مفصلی ارتباط دارد.
تولید  و کاهش  افزایش سن  با  همراه  از تحلیل استخوان ها:  جلوگیری 
کلاژن، کاهش توده استخوانی نیز رخ می دهد و همین امر خطر ابتلا به پوکی 
استخوان را بالا می برد. این در حالی است که مصرف کلاژن تراکم استخوان 

را بالا می برد.
افزایش توده عضلانی: بین ۱ تا ۱۰ درصد از بافت عضلانی از کلاژن تشکیل 
شده است. این پروتئین برای تقویت ماهیچه ها و عملکرد صحیح آنها بسیار 
ضروری است. مطالعات نشان می دهد که مکمل های کلاژن به افزایش توده 
عضلانی منجر شود بخصوص در کسانی که با افزایش سن، توده عضلانی شان 

کاهش یافته است.
افزایش سلامت قلب: محققان دریافته اند که مصرف مکمل های کلاژن 
ممکن است به کاهش خطر بیماری های قلبی کمک کمد. بدون کلاژن کافی، 
ممکن است شریان ها ضعیف و شکننده باشند. این وضعیت ممکن است خطر 
ابتلا به آترواسکلروز را افزایش دهد. آترواسکلروز می تواند خطر ابتلا به حمله 

قلبی و سکته مغزی را افزایش دهد.
سایر مزایای بهداشتی: این نکته ثابت شده که کلاژن باعث افزایش سلامت 
از مکمل های کلاژن برای درمان  بر این استفاده  ناخن ها می شود. علاوه 
سندرم روده تحریک پذیر نیز کاربرد دارد. مطالعاتی در مورد نقش مکمل های 
کلاژن در حفظ سلامت مغز انجام نشده است با این حال برخی ادعا می کنند 
که این مکمل ها باعث بهبود خلق و خو و کاهش اضطراب می شوند. علاوه بر 
این برخی محققان معتقدند که مصرف مکمل های کلاژن باعث کاهش وزن و 

افزایش متابولیسم نیز خواهد شد.
 

غذاهایی که خواب شما را 
دچار اختلال می کند

بدن برای استراحت و تجدید قوا به خواب کافی و راحت نیاز دارد. افرادی 
که شب  ها خوب نمی  خوابند، در طول روز انرژی کافی ندارند، مدام احساس 

خستگی و کسالت می  کنند و این امر بر خلق و خوی آنها تاثیر می  گذارد.
عوامل متعددی در ایجاد اختلال در خواب شبانه دخیل هستند که یکی از 
آنها تغذیه  نامناسب در ساعات آخر شب و درست هنگام خواب است. برخی 
کنید،  می   مصرف  خوابیدن  از  پیش  کمی  یا  شام  وعده   در  که  غذایی  مواد 
باعث می  شوند مدتی طولانی در رختخواب غلت بزنید یا مدت کوتاهی پس از 

خوابیدن، از خواب بپرید:
شکلات تلخ: برخلاف تصور عمومی، مصرف شکلات تلخ بعد از وعده شام، 
هیچ تاثیری بر روی بهبود کیفیت خواب ندارد. شکلات منبع مخفی کافئین 
است. کافئین باعث برانگیختگی شده و توانایی شما برای تجربه خواب عمیق 
را کاهش می دهد. شما باید 4 تا ۶ ساعت قبل از زمان خواب، از این خوراکی 

فاصله بگیرید.
غذاهای چرب: این نوع غذاها برای هضم شدن، به مدت زمان بیشتری نیاز 
دارند و باعث تجربه نفخ و سوء هاضمه می شوند. نفخ و سوء هاضمه کیفیت 
از مصرف  از خواب،  قبل  کنید ۳ ساعت  را کاهش می دهند. سعی  خواب 

غذاهای چرب اجتناب نمایید. 
میوه های خشک: به گفته متخصصان تغذیه، مصرف بیش از حد میوه های 
خشک از آنجا که آب و فیبر کمی دارند، روی معده تاثیر گذاشته و سبب نفخ 

می شود. 
فلفل و غذاهای پر ادویه: مصرف فلفل و ادویه ها راهی آسان برای افزایش 
سوخت و ساز بدن و در نتیجه کاهش وزن است اما استفاده از این مواد غذایی 
پیش از خواب و اواخر عصر، سبب سوزش سر دل بخصوص در کسانی می شود 
که از مشکلات گوارشی رنج می برند. گزینه های گرم و پرادویه را برای وعده 

صبحانه نگه دارید. 
سس تند: کپسایسین ماده ای است که در فلفل های تند وجود دارد و در 
سس های تند نیز یافت می شود. کپسایسین می تواند باعث اسفنکتر پایین 

مری بیش از حد باز بماند و باعث تجربه سوزش سر دل شود. 
نعناع: درست است که مصرف نعناع برای سلامت شما مفید به نظر می رسد 
اما مصرف این ماده غذایی در اواخر عصر به هر شکلی حتی به شکل چای نعناع 

می تواند باعث سوزش سر دل شود. 
پیتزا: پنیر موجود در پیتزا چرب است و می تواند باعث اسیدی شدن دستگاه 
گوارش و بروز ریفلاکس شود. حتی اگر تجربه سوزش سر دل ندارید، مصرف 

پیتزا در شب می تواند خواب راحت را در هنگام شب از شما بگیرد.
پیاز خام: مصرف پیاز بصورت خام باعث احساس نفخ و ریفلاکس می شود. 

کافئین: مصرف کافئین می تواند چند ساعت پس از مصرف، سیستم عصبی 
مرکزی را تحریک کند و باعث بی خوابی شود.

سس گوجه فرنگی: این نوع سس علاوه بر محتوای اسیدی آن، حاوی مواد 
شیمیایی نگهدارنده نیز هست و باعث سوزش سر دل می شود. اگر مستعد سوء 
هاضمه هستید، این نوع سس را بخصوص در هنگام شب دیگر مصرف نکنید. 

مصرف سس گوجه فرنگی فرایند هضم مواد غذایی را کند می کند. 
چای سبز: این نوع چای نیز مانند چای سیاه، کافئین دارد. چای سبز علاوه 
بر کافئین، حاوی دو نوع محرک دیگر نیز هست: تئوبرومین و تئوفیلین. این دو 
ماده سبب افزایش ضربان قلب، تحریک پذیری و اضطراب می شود. مزایای 
چای سبز باورنکردنی است بنابراین شما باید از نوشیدن آن لذت ببرید اما نه 

بعد از ۳ یا 4 عصر.



چهار شنبه -یکم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45200

بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد و ماده 59 اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه سوم سال 1399 تقاضای ثبت آنها 
پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها 

باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.
الف( املاکی که تقاضای آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت 

این آگهی به مدت 90 روز می باشد.

ب( املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباها انتشار یافته و به دستور اداری تجدید می گردد.
لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید 
از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت 90 روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده 
)ردیف ب( به مدت 30 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده 17 قانون مذکور در صورتی که 
قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت 
مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده 16 
قانون ثبت و تبصره ماده 17 رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره 2 ماده واحده مصوب 1373/02/15 اعتراض به تقاضای ثبت 
موضوع ماده 16 قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به 
مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد. ضمنا طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی 

قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در 2 نوبت به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود. 
)م الف 13660(
تاریخ انتشار نوبت اول: چهارشنبه 1399/11/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: شنبه 1399/12/02
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم-عباس پور حسنی

اجتماعی

معاون توسعه مشارکتهای مردمی کمیته امداد استان قم :

صدقات با رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
جمع آوری می شود 

معاون توسعه مشارکتهای مردمی کمیته امداد استان قم از شهروندان خواست 
به دست  تا هم زودتر  الکترونیکی پرداخت کنند  با روشهای  را  صدقات خود 

نیازمندان برسد و هم از شیوع کرونا پیشگیری شود.
سید محمدرضا میره ای، با اشاره به اینکه پول از جمله اشیاء آلوده است گفت: 
به منظور پیشگیری از شیوع ویروس کرونا پیشنهاد می کنیم مردم صدقه و نذورات 

خود را به صورت الکترونیکی پرداخت کنند.
وی افزود: با این روشها علاوه بر پیشگیری از شیوع ویروس کرونا صدقه و 
کمک های مردم به سادگی و در کمترین زمان در اختیار نیازمندان قرار می گیرد.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم با بیان اینکه در این 
استان، صدقات با رعایت شیوه نامه های بهداشتی جمع آوری می شود گفت: 
اختیار  در  که  شده  طراحی  مخصوص  کارتخوان  دستگاههای  امر  این  برای 
جمع آوری  به  اقدام  آن  طریق  از  که  باشد  می  صدقات  آوری  جمع  نیروهای 

صدقات می کنند.
وی ادامه داد: با این دستگاهها، مشترکین می توانند با استفاده از کارت های 
بانکی متصل به شبکه شتاب نسبت به پرداخت صدقه خود متناسب با وجوه 

موجود در صندوق ها اقدام نمایند.
میره ای پرداخت آنی صدقه در روشهای الکترونیکی را خاطر نشان کرد و گفت: 
کافی است شهروندان محترم شماره #۰۲۵*8877* را در تلفن همراه شماره 

گیری کنند تا صدقه آنها به نیازمندان استان قم برسد.
وی از اپلیکیشن سنا، تلفن گویای ۰۹۶887 و خودپردازهای بانکی نیز به 
عنوان روشهای دیگر پرداخت صدقه غیرحضوری نام برد و گفت: مردم و خیران 
می توانند با مراجعه به نشانی اینترنتی qom.emdad.ir صدقه خود را از طریق 
کمیته امداد استان قم به مددجویان تحت حمایت این نهاد برسانند. میره ای 
ضمن قدردانی از اعتماد مردم به این نهاد تصریح کرد: وجوهات و صدقات 
پرداختی به این نهاد، در زمینه های درمان، احداث مسکن، اشتغال، تامین 

جهیزیه نوعروسان نیازمند و تحصیل دانش آموزان و دانشجویان هزینه می شود.

با حضور معاون رییس جمهوری؛

مرکز ملی نوآوری و خلاقیت اشراق قم 
به بهره برداری رسید

آیین افتتاح مرکز ملی نوآوری و خلاقیت اشراق قم و خانه فناوری های اصفهان 
و مشهد وابسته به دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم روز سه شنبه با حضور 

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری و استاندار قم به بهره برداری رسید.
رییس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم در این آیین، اظهار داشت: از سال 
۱۳۹4 اداره کل تبلیغ نوین در دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم تشکیل 
شده و افتتاح مرکز نوآوری و خلاقیت به معنای ورود جدید دفتر تبلیغات به این 

عرصه نیست.
حجت الاسلام والمسلمین احمد واعظی یادآور شد: طی سالهای گذشته 

میلیاردها تومان صرف تبلیغ نوین و خلاقیت در حوزه فرهنگ دینی شده است.
انقلاب  تبلیغات حوزه علمیه قم، گفت: اعضای شورای عالی  رییس دفتر 
فرهنگی از گزارش های اخیر دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم از تلاش های 

نوین در عرصه تبلیغ و سایر پیشرفت های حوزه نانوتکنولوژی به وجد آمده اند.
وی گفت: به عقیده کارشناسان؛ اگر شرکت های دانش بنیان و خلاق در سطح 

کشور به درستی تجاری سازی شوند از درآمدهای نفتی بی نیاز خواهیم شد.
واعظی ابراز داشت: حضور شرکت های دانش بنیان در عرصه فرهنگ اقدام 

مبارکی است که معاونت علمی ریاست جمهوری از آنها حمایت می کند.
رییس دفتر تبلیغات حوزه علمیه قم تاکید کرد: عرصه کودک و نوجوان، زن و 
خانواده و فضای مجازی اولویت های اصلی دفتر تبلیغات اسلامی و همچنین 
مرکز  یک  زودی  به  وی،  گفته  به  بود.  خواهد  اشراق  خلاقیت  و  نوآوری  مرکز 
تخصصی کودک و نوجوان در دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم راه اندازی 
می شود و این عرصه را با قدرت بیشتر دنبال خواهد کرد. وی یادآور شد: فقه و 
فلسفه تکنولوژی مربوط به امور دانش بنیان باید توسط اساتید حوزوی تولید شود 
چرا که بسیاری از فناوران ابهامات و سوالاتی درباره تکنولوژی های جدید دارند 
و محتوایی برای آنها وجود ندارد. در مرکز نوآوری و خلاقیت اشراق، ایده های 
خلاق و نوآورانه که قابلیت ترویج ارزش های فرهنگی به صورت تاب آور را داشته 
باشد پذیرش شده و از طریق حمایت های مادی و معنوی اعم از آموزش، مشاور، 
امکانات و غیره سعی می شود شرایطی فراهم گردد که ایده های پذیرش شده به 
بلوغ رسیده و بتوانند در قامت یک خدمت یا محصول فرهنگی در گستره جامعه 

اسلامی زمینه ساز نشر و توسعه ارزش های فرهنگی و دینی شوند.

رییس سازمان نظام پزشکی استان قم خبرداد:

کاهش 6۰درصدی مراجعه بیماران 
غیرکرونایی به مطب ها

رییس سازمان نظام پزشکی استان قم گفت: درطول ۱۱ ماه گذشته از آغاز 
شیوع ویروس کرونا در کشور، مراجعه بیماران غیرکرونایی به مطب ها در این 

استان،  ۵۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافته است.
بیماری  از  مردم  ترس  مربوط  کاهش  این  از  بخشی  افزود:  عادلی  حسن 
کروناست و بخشی دیگر نیز مربوط به پزشکان است که از پذیرش بیمار خودداری 

می کردند.
وی اضافه کرد: البته بسیاری از پزشکانی که از پذیرش حضوری بیماران امتناع 
می کردند، به صورت تلفنی و یا اینترنتی شرح حال بیماران را دریافت و برایشان 

نسخه صادر می نمودند.
 وی ادامه داد: در این مدت اقدامات تشخیصی و درمانی غیراورژانسی در 
کلینیک ها و مطب ها و همچنین عمل های غیراورژانسی در بیمارستان ها کاهش 

یافته است.
عادلی گفت: همه انرژی و وقت پزشکان به درمان و کنترل بیماری کووید ۱۹ 

اختصاص یافته و باعث شده مراجعات غیرکرونایی کمتر باشد.
وی خاطرنشان کرد: البته در روزهایی که استان در وضعیت قرمز و یا هشدار قرار 
داشت،  کاهش مراجعه بیماران غیرکرونایی به مطب ها 8۰ تا ۹۰ درصد بود، ولی 

مراجعه بیماران کرونایی به مطب ها به همین نسبت افزایش می یافت.
به گفته وی، پزشکان عمومی در خط مقدم مواجهه با بیماران کرونایی هستند 
و پس از آن ها، متخصص های عفونی، گوارش و فوق تخصص های ریه بیشترین 
پذیرش بیماران کرونایی را دارند. رییس سازمان نظام پزشکی قم ادامه داد: 
متخصصان جراحی و زیبایی بیشترین کاهش مراجعه بیماران غیرکرونایی را 
داشته اند. وی افزود: در جامعه پزشکی به دلیل کاهش آمار مراجعه بیماران 
درآمد این قشر کمتر شده و به دلیل ضرورت تامین اقلام بهداشتی برای پزشک 
و بیماران، هزینه ها بیشتر شده است. به گفته وی، بیش از سه هزار پزشک، ماما و 

کارشناس پروانه دار عضو سازمان نظام پزشکی استان قم هستند.
 

رئیس نظام مهندسی ساختمان کشور :

مجموعه خانه مهندس در قم الگویی 
برای کشور است

رئیس نظام مهندسی ساختمان کشور احداث مجموعه فرهنگی ورزشی خانه 
مهندس قم را الگویی مناسب برای کشور برشمرد.

احمد خرم در حاشیه بازدید از مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان قم اظهار کرد: اقدامات بسیار خوبی از سوی 
هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم برای احداث مجموعه 
خانه مهندس صورت پذیرفته که این مجموعه می تواند برای سایر استانها الگو 

و نمونه باشد.

آیت الله حسینی بوشهری تاکید کرد

حمایت از استعداد ها و نخبگان جامعه
رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه پیشرفت ایران با تکیه بر علم 
و قدرت علمی جوانان کشور است، گفت: باید از نخبگان زیادی که در کشور وجود 

دارند، حمایت های لازم صورت گیرد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری پیش از ظهر سه شنبه در دیدار با معاون 
علمی و فناوری ریاست جمهوری در قم، وی را یکی از افتخارات کشور در عرصه 
علمی دانست و با بیان اینکه بحث علم و فناوری نشانه اقتدار کشور است و بارها 
رهبر انقلاب فرموده »العلم سلطان« گفت: می دانیم که یکی از راه های امتیاز 
دهی هر کشور همین علم است و اگر در دنیا صحبت از ایران است به دلیل جنگ 
افزار نیست، بلکه آنچه ایران را در دنیا به قله رسانده و مطرح کرده است، به خاطر 

علم و تکیه بر قدرت علمی جوانان کشور است.
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به اینکه یکی از امتیازاتی که شما دارید و برای 
آن هم تلاش می کنید، پیشرفت، اقتدار و مطرح کردن کشور در سطح بین الملل 
بوده و این را هم واقف هستید که دانش بیشتر روز به روز سبب اقتدار می شود، 
افزود: دغدغه ای وجود دارد که نخبگان زیادی در کشور وجود دارند که حمایت 
نمی شوند، این افراد به ما نامه می نویسند و مشکلات خود را به ما می گویند و 
انتظار دارند برای این افراد کاری کرد تا بیشتر مورد حمایت معاونت علمی و فناوری 
کشور قرار گیرند. امام جمعه قم با تاکید بر اینکه گاهی اوقات جوانان روستایی 
وجود دارند که دارای ذوق و استعدادهای خوبی هستند و خیلی از جوانان که 
به عرصه های بالا رسیدن شهر نشین هم نبودند و این نشان می دهد که جوانان 
روستایی داری توانایی خوبی هستند، ولی باید مورد حمایت و توجه قرار گیرند تا 
زمینه رشد آنها هم سبب شود، ادامه داد: رهبر انقلاب نیز بر روی توانایی داخلی 
کشور تاکید کردند و در طول 8 سال دفاع مقدس همه دیدند که کشور با وجود 
همه تحریم ها به چه اقتداری رسید و همین مسئله سبب احترام دشمنان به ایران 

و ایرانی شد.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین با بیان اینکه دشمن هم تاکنون همه نوع 
تحریم را ایجاد کرده ولی همین امر سبب خیر برای کشور شده است و اگر از روز 
اول همه امکانات به ما می دادند، قطعاً کشوری وابسته بودیم، ولی امروز داستان 
فرق می کند و هر جا راه را بر ایران و ایرانی بستند، شاهد رشد و اقتدار کشور شدیم، 
گفت: مسئله دیگر شناسایی استعداد است و تا وقتی استعداد شناسایی نشود، 

این استعدادها از بین می رود که عمدتاً در میان نوجوانان است.
آیت الله حسینی بوشهری با تاکید بر اینکه امروز نیروهای خوب و مستعد کشور 
با انواع تشویق های دشمن شناسایی و جذب خارج کشور می شوند، ادامه داد: 
اما در این میان هم افراد با خدایی بودند که از خارج کشور برگشتند، ولی مهم این 

است این افراد به دست ما شناسایی و تقویت و حمایت شوند.
امام جمعه قم افزود: مسئله دیگر اینکه در بعضی جهات موجب تعجب ما 
و دنیای خارج است. تعجب این است هر کسی از بیرون به داخل کشور نگاه 
می کند، دچار پارادوکس می شود، عرصه موشک کجا، عرصه ماشین کجا.!؟ هر 
روز هم توی سرهم می زنیم، با کشوری مانند کره باهم شروع کردیم، آنها در عرصه 
خودرو کجا، ما کجا. این مشکل در کجا است. باید بررسی شود. چرا باید در صنعت 

خودرو سازی این همه مشکل داشته باشیم. 
در صنعت  باید عده خاصی  اینکه چرا  بیان  با  بوشهری  الله حسینی  آیت 
خودرو حضور داشته باشند، چرا دیگران نباید وارد شوند، اینها سبب تحیر ملت 
می شود، کشوری که این همه لطف و توانایی به او داده شده، نباید در بعضی 
عرصه ها بلنگد و باید این گره برای همیشه باز شود، گفت: مسئله دیگر اینکه از 
دغدغه های ما این است باید از تکنولوژی غرب برای رشد و ارتقای کشور بهره 

بگیریم و مهم این است.
امام جمعه قم با بیان اینکه امروز باید تغییراتی در سیستم آموزش و پرورش ایجاد 
کرد و از میزنشینی به مهارت افزایی ارتقا و تحول داد، گفت: باید با بومی سازی 
تجربیات سایر کشورها نهایت بهره برداری را کنیم، تا شاهد اتفاقات خوبی در 

عرصه آموزش و پرورش باشیم.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

بنیاد علمی »شهید سلیمانی« در قم
 ایجاد می شود

 مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به شخصیت بزرگی همچون 
سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی گفت: بنا داریم بنیاد علمی شهید 
سلیمانی را در قم بنا کنیم، مطالعات مقدماتی این پروژه آغاز شده و از عموم مردم 

می خواهیم در این زمینه مشارکت داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در ویژه برنامه شمیم بهشت 
شهیدعلیه  جعفر  امامزاده  مطهر  حرم  جوار  از  مستقیم  زنده  صورت  به  که 
السلام روی آنتن سیمای مرکز قم رفت اظهار کرد: در مسئله فدک، باید به 
نکات مهمی اشاره کرد که نشاندهنده اهمیت آن است و فارغ از مسائل مادی 

جلوه گر می شود.
وی افزود: هیچ کس از در خانه اهل بیت علیهم السلام دست خالی نمی رفت 
زیرا آن بزرگواران اهل انفاق و صدقه بودند؛ بنابراین بحث پیرامون فدک مربوط به 
مسائل شخصی و مادی نیست و فراتر از اینهاست. بهتر اینکه حضرت در پی دفاع 
از حکمی از احکام الهی بود که غاصبان به دنبال تحریف آن بودند و می گفتند 

انبیاء از خود ارثی را بجا نمی گذارند
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه فدک باغی بود که پیامبر 
اکرم صلی اله علیه وآله وسلم آن را به دخترشان بخشیدند گفت: زمانی که فصل 
برداشت خرمای فدک رسید، حضرت محمد صلی اله علیه وآله وسلم یکی از 
اصحاب را برای برآورد محصول فرستادند، آن فرد برآوردی معادل 4۰ هزار بار شتر 
را سهم ایشان دانست، درآمدی فراوان که در زمان حضرت بین فقرا توزیع می شد 
و حضرت صدیقه طاهره سلام الله علیها نیز همین سنت را ادامه دادند زیرا آنها هر 

آنچه داشتند برای دیگران می خواستند.
وی ادامه داد: آنهایی که مخالف اهل بیت علیهم السلام بودند و فدک را از دست 
حضرت زهرا سلام الله علیها بیرون آوردند، اهداف خاصی داشتند؛ آنها به یک 
روایت از خلیفه وقت استناد می کردند که می گفت فدک متعلق به بیت المال است 
ولی حضرت زهرا سلام الله علیها فرمودند این باغ ملک شخصی پیامبر صلی اله 

علیه وآله وسلم بوده و آن را به من بخشیده است.
وقف فاطمی در قم وجود ندارد 

اسکندری در بخش دیگری از سخنان خود به اهمیت وقف در جامعه پرداخت 
و گفت: دین و مکتب و دیگر امور جامعه با موقوفات ترویج می شوند، مجالس 
مذهبی امروز به برکت موقوفاتی است که سال ها پیش وقف شده اند البته خیرین 
و عموم مردم هم در این زمینه مشارکت دارند ولی اساس و محور کار، مسئله وقف 

است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه وقف فاطمی در قم وجود 
ندارد خاطرنشان کرد: البته موقوفاتی هستند که واقف نیت کرده است از عواید 
آنها برای اقامه عزای حضرت زهرا سلام الله علیها هزینه شود ولی لازم است 

موقوفاتی با توجه به نیازهای روز جامعه داشته باشیم.
یکی از نیازهای اساسی امروز، وقف علمی است 

وی ادامه داد: یکی از نیازهای اساسی امروز، وقف علمی است، مراکز تحقیقاتی 
و پژوهشی که تمام جوانب امر را برای پیشرفت جامعه فراهم آورند، زیرا معتقد 
هستیم مکتب اهل بیت علیهم السلام را با عقل و منطق و استدلال معرفی کنیم و 

جهان امروز هم بیش از هر زمانی، آماده پذیرش حقیقت است.
اسکندری با بیان اینکه شرکت های دانش بنیان نیاز به منابع مالی پایدار دارند 
گفت: دولت ها می آیند و می روند و مشکلات زیادی هم دارند بنابراین برای برخی 

موضوعات، نیازمند پشتوانه مردمی همچون وقف هستیم.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به افتخارآفرینی های متعدد 
دانشمندان جوان ایرانی در سطح بین المللی عنوان کرد: امروز در حوزه دفاعی، 
نیروهای جوانمان دنیا را به حیرت وا داشته اند، در حوزه  پزشکی هم شرایط به 

همین گونه است.
وی مقام معظم رهبری را علمدار پیشرفت علمی کشور دانست و گفت: ایشان 

فرموده اند از هر چیزی کوتاه بیاییم، از پیشرفت علمی خود کوتاه نمی آییم.

 

ایمان / گروه گزارش 

مردم منطقه جمکران سالها بود که در بلاتکلیفی بین بخشداری مرکزی قم و شهرداری 
منطقه چهار قم قرارداشتند و به طبع آن از خدمات هرنهاد به نوعی محروم بود .پس از 
کش و قوس های فراوان دراواسط سال 86 با مصوبه شورای عالی معماری و شهرسازی 
ایران این منطقه به شهر قم الحاق شد. و پس از این الحاق احمدی بافنده شهردار وقت قم 
عباس جوهری را به سمت شهردار منطقه جمکران   منصوب کرد و شهرداری این منطقه 
درساختمانی در اطراف مسجد مقدس جمکران آغاز به فعالیت کرد و اقدامات اولیه ای از 
جمله نام گذاری خیابان ها و معابر و کوچه و پلاک گذاری و رفت وروب انجام شدووعده های 
نیز  برای ایجاد زیر ساخت های شهری برای این منطقه داده شد که تاکنون هیچکدام محقق 
نشده است. با گذشت 13سال از تصویب طرح الحاق روستای جمکران به منطقه شهری قم 
مردم این منطقه هنوز با همان مشکلات و محرومیت های 13سال پیش دست و پنجه نرم 
می کنند. درحالی که مردم  جمکران به شدت پیگیر ارائه خدمات  شهری بودند ازاواخر سال 
گذشته زمزمه های مبنی براینکه جمکران هنوز به محدوده شهری الحاق نشده است مردم 
این منطقه را به شگفت زده ودر شوک فرو برد. اصل خبر این بود که اوایل سال ۹۶ با شکایت 
یک شهروند از شهرداری قم باعث ورود دیوان عدالت اداری به این مسئله شد و مصوبه شورای 
عالی شهرسازی و معماری که در سال 8۶ مبنی بر الحاق منطقه جمکران به شهر تصویب 
شده بود به دلیل طی نکردن فرایند قانونی  را ابطال کرد.ودرواقع از این تاریخ این منطقه  
مجدد  به وضعیت  قبل یعنی روستا برگشته است .حال سوال اینجاست چرا این موضوع از 
مردم این منطقه مخفی نگه داشته شده است آیا مردم این منطقه  نامحرم  بودند ونباید از 
موقعیتی که در آن قرار گرفته اند مطلع می شدند؟!تکلیف عوارضی که بابت ساخت و ساز 

شهرداری دراین سال ها ازمردم این منطقه اخذ شده است چه می شود؟ ......
مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم :

امسال مشکل الحاق جمکران به محدوده شهری حل می شود
مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم درخصوص وضعیت منطقه جمکران با بیان 
اینکه بحث الحاق روستای جمکران از سال 8۶ به قم مطرح و حدود ۱۰ سال از آن می گذرد، 
گفت: اوایل سال ۹۶ با شکایت یک شهروند از شهرداری قم باعث ورود دیوان عدالت اداری 
به این مسئله شد و مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری که در سال 8۶ مبنی بر الحاق 
منطقه جمکران به شهر تصویب شده بود را ابطال کرد. ابراهیم ملکی با اشاره به اینکه با ابطال 
این مصوبه که یک رونوشت آن به شورای شهر سازی و معماری رفته است، افزود: در آنجا 
به استان اعلام کردند که ایرادی دیوان وارد است و مراحل قانونی را مجدداً آغاز کنید. وی 
با تاکید بر اینکه پس از اعلام نتیجه رأی به استانداری مجدداً مراحلی که مرتبط به شورای 
عالی شهرسازی بود، در مدت ۳۰ روز انجام شد، گفت: نکته اساسی در مراحل اداری این 
بود که باید مراحل طی شده ابتدا مجوز هیئت وزیران برای بحث تقسیمات کشوری و الحاق 
روستا به جمکران و پاک کردن کد روستا انجام می شد که در آن موقع انجام نشده بود. ملکی 
با بیان اینکه بخش دوم موضوع یادشده را پیگیر هستیم و تمام کار های آن در استان انجام 
شده و استاندار نیز مراتب را به وزارت کشور اعلام کرده است، افزود: این موضوع حدود ۲۰ 
روز است که در کمیسیون سیاسی و دفاعی هیئت وزیران قرار دارد و انشاالله در طول سال 
جاری مشکلات مردم جمکران حل خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه بحث الحاق و عدم الحاق 
جمکران به مناطق شهری تا پایان سال جاری برای همیشه حل خواهد شد، گفت: 4 ماه 
است که پیگیری این مسئله شدت گرفته و قبل از آن شهرداری نیز خدماتی را به مردم منطقه 
ارائه می داد. مدیرکل امور شهری استانداری نیز با بیان اینکه مردم انتظار دارند سرانه خدمات 

عمومی در این منطقه افزایش یابد، گفت: شاید اگر توزیع اعتبارات در استان به طور عادلانه 
در بین افراد و محلات توزیع شده بود و شهرداری اعتبار لازم برای ارائه خدمات کافی را داشت، 

رضایت مردم از سرانه خدمات عمومی بالاتر بود.
دریافتی شهرداری بعنوان عوارض خلاف قانون بوده است

ملکی با اشاره به رأی دیوان عدالت اداری در سال ۹۶ و اینکه این منطقه به عنوان روستا 
قلمداد می شد گفت: عوارض و وجوهی که شهرداری در این مدت دریافت کرده خلاف 
مقررات بوده و از سوی دیگر با توجه به روستا بودن این منطقه عوارض و حقوق دولتی پرداخت 

در آن بسیار کمتر از مناطق شهری است که در این مدت رعایت نشده است.
وی افزود: متأسفانه رأی دیوان مبنی بر ابطال مصوبه شورای عالی شهرسازی و تاکید بر 
روستا بودن منطقه جمکران توسط دستگاه مرتبط به مردم منطقه اعلام نشده که این منطقه 
به عنوان روستا به حساب می آمد و اگر هم به مردم اطلاع داده می شد امکان داشت مشکلات 

دیگری پیش می آمد.
مدیر شهرداری منطقه 5 قم :

توقعات مردم منطقه جمکران از شهرداری به حق است 
مدیر شهرداری منطقه ۵ قم نیز با بیان اینکه توقعات مردم منطقه جمکران از شهرداری به 
حق است و ما از زمانی که این روستا وارد محدوده شهری شده خدمات مناسبی را به مردم آن 
منطقه ارائه دادیم، گفت: با وجود این جمکران به عنوان روستا محسوب می شده و باید بدانیم 
که آنجا به صورت روستا ساخته و شکل گرفته شده است. علیرضا اقبالیان با بیان اینکه جارو 
کردن کوچه ها و خیابان ها، حمل زباله، ایجاد فضای سبز، حفر چاه برای جمع آوری آب های 
سطحی از خدماتی است که شهرداری به مردم منطقه ارائه می دهد، افزود: با وجود زمین های 
غیرقانونی در آن مناطق، شهرداری بر مبنای مواد قانونی می تواند تفکیک و اجازه ساخت و 
ساز را صادر کند. وی با بیان اینکه بافت های قدیمی و جدید در منطقه جمکران وجود دارد 
و در تمام محل ها شهرداری خدمات را ارائه می دهد، گفت: قبول داریم کاستی هایی در این 

مناطق وجود دارد، اما شهرداری به اطراف منطقه هم خدمات زیادی را ارائه داده است.
اهالی جمکران در برزخ بلاتکلیفی هستند

ابوافضل حاجی رضایی یکی از اهالی منطقه جمکران با بیان اینکه برخی خدمات ارائه 
شده از سوی شهرداری را به مردم منطقه تأیید می کنم، گفت: خدمات شهرداری به مردم در 
قبال پرداخت هزینه بوده است. وی با ابراز گلایه از توسعه زیرساخت ها در منطقه جمکران، 
گفت: منطقه جمکران در حال حاضر هم مانند برزخ است و نقص هایی مانند مشکل 
ترافیکی، ترافیک خیابان های اصلی منتهی به منطقه، عدم استفاده از وسیله نقلیه عمومی، 
اشتغالزایی، فضای سبز، کتابخانه، فرهنگسرا، عدم دسترسی به مراکز خرید و نداشتن 
دبیرستان در این منطقه را دارد. حاجی رضایی نیز با بیان اینکه اگر منطقه جمکران به عنوان 
روستا قلمداد شود خدماتی از قبیل هزینه کمتر بابت صدور پروانه ساخت مسکن و دریافت 
وام ۵۰ میلیون تومانی با سود 4 درصد به افراد در روستای ارائه می شود. وی با اشاره به اینکه 
از سال ۹۶ به بعد هزینه عوارض را پرداخت کردیم، گفت: در این مدت هزینه های بالایی از 
جمله توافق برای یک قطعه زمین را در حدود 7۰ میلیون پرداخت کردیم. مردم جمکران از بی 
توجهی ها  ووعدهای بی عمل مسئولان خسته شده اندخواسته  به حق آنها رفع بلاتکلیفی 
آنها است اگر این منطقه جز شهر قم است و به قول مسئولان مشکل الحاق آن تا پایان امسال 
برطرف می شود خدمات شهری به آنها ارائه دهند و زیرساخت شهری ایجاد کنند و اگر روستا 
است اجازه دهند مردم از خدمات و مزایای روستا بودن برخوردار شوند و مطالبات خود را از 
مسئولان مربوطه پی گیر نمایند . بیش ازاین بلاتکلیف گذاشتن همسایگان مسجد مقدس 

جمکران درشان استان مقدس قم نیست.

لیست آگهی نوبتی سه ماهه سوم سال ۱399 بخش دو ثبت قم

شهریا روستا ؛مسئولان تکلیف »جمکران« را مشخص کنند

مردم جمکران در برزخ بلاتکلیفی 
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یک کارشناس بازار سرمایه  مطرح کرد
پنج عامل تاثیرگذار در ریزش شاخص بورس

 یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به روند معاملات اخیر بازار سهام به پنج 
عامل تاثیرگذار در ریزش شاخص بورس اشاره کرد و گفت: ترس سهامداران از 
اصلاح پرشتاب شاخص بورس، روند معاملات بازار سهام را وارد فاز هیجانی کرده 

است.
»مهدی محسنی«  به روند پرشتاب افت شاخص بورس در بازار اشاره کرد و 
افزود: در چند وقت اخیر شاهد افزایش ریسک بازار بودیم، بخشی از ریسک های 
ایجاد شده در بازار به نرخ دلار و دارایی های بلوکه شده در دیگر کشورها مانند 

چین و کره بر می گردد که احتمال آزادشدن آن وجود دارد.
وی اظهار داشت: برخی معتقدند با آزاد شدن دارایی های بلوکه شده، نرخ دلار 
در مسیر نزولی قرار می گیرد که به نظر می  رسد افت قیمت در بازار ارز موقتی باشد.
به گفته محسنی، اختلاف های ایجاد شده بین برخی از مسوولان در زمینه 
نرخ دلار باعث تاثیرگذاری بر روند معاملات بازار سهام شد و این بازار را با هیجان 

همراه کرد.
این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل تاثیرگذار در شتاب روند اصلاحی 
افزایش نرخ سوخت در صنایعی  شاخص بورس اشاره کرد و اظهار داشت: 
مانند پتروشیمی که بر سودآوری این شرکت ها تاثیرگذار است منجر به کاهش 

سودآوری شرکت های مدنظر خواهد  شد.
وی با بیان اینکه در کنار این مسایل شایعاتی مانند اعمال مالیات بر صادرات 
شرکت ها مطرح شده است که این موضوع بر روند معاملات بورس بی تاثیر 
نخواهد بود، گفت: تاکنون این شرکت ها معاف از مالیات بودند و گمانه زنی هایی 
بر حاشیه سود  این شرکت ها مطرح شده است که  از  بر اخذ مالیات  مبنی 

شرکت ها موثر خواهد بود.
محسنی با اشاره به اینکه در کنار این مسائل، مطرح شدن موضوع قیمت گذاری 
فولاد از سوی وزیر صنعت، معدن و تجارت زمینه ترس بین سهامداران را فراهم 
کرد، اظهار داشت: گمانه زنی های مربوط به قیمت گذاری در صنعت فولاد که 
احتمال رواج آن در دیگر صنایع وجود دارد، باعث ایجاد شوک در معاملات این 
بازار شد که به نظر می رسد اجرای این اقدام منتفی شده است، اما این موضوع 

اثر منفی خود را بر بازار ایجاد کرد و بر سودآوری شرکت ها تاثیرگذار بود.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: روند معاملات بازار سهام وارد فاز 
هیجان شده است و تا زمانی که ریسک های ایجاد شده در بازار از بین نرود شاهد 

وجود نوسان در معاملات بورس خواهیم بود.
وی با بیان اینکه در بورس، آینده خرید و فروش می شود، گفت: قیمت سهام 
به خصوص کامودیتی محورها در چند وقت اخیر اصلاح زیادی را در بازار تجربه 
کردند، اکنون با توجه به انتشار گزارش مثبت شرکت ها می توان نسبت به آینده 
این سهام امیدوار بود و امکان بازگشت روند صعودی در سهام شرکت های بزرگ 

وجود دارد.
 محسنی اظهار داشت: عده ای از سهامدار در بازار وجود دارند که به دلیل ترس 
از معاملات فعلی بازار  اقدام به فروش هیجانی در بازار کردند که این اتفاق باعث 

تاثیر کلی بر معاملات بورس شده است.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: اگر قرار است دامنه نوسان تغییر کند، در 
کنار آن باید امکان تغییر در حجم مبنا و زمینه های لازم برای افزایش آن فراهم 
شود زیرا در صورت افزایش دامنه نوسان، ریسک ایجاد شده در بازار کاهش پیدا 

خواهد کرد.
وی به اقدامات تاثیرگذار در بهبود روند معاملات بورس اشاره کرد و افزود: 
تاکنون تکلیف برخی از قانون گذاری ها در کشور مانند نرخ سود بانکی به عنوان 
سرمایه گذاری بدون ریسک مشخص نشده است، با ایجاد اطمینان در این 
زمینه ها برای سرمایه گذار شرایط مبهم موجود در بازار از بین می رود و در این 
صورت بازار می تواند مسیر خود را پیدا کند و روند معاملات این بازار به تعادل 

برسد.
محسنی اظهار داشت: تا چند وقت گذشته پیشنهاد ما به سرمایه گذاران، 
برخلاف  بازار  بورس،  مسیر  تغییر  دلیل  به  اما  بود  بورس  در  سهامداری 

پیش بینی ها پیش رفت و سهامداران را با ضرر و زیان های سنگین مواجه کرد.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: اکنون توصیه ما به سهامداران این است 
که با توجه به در پیش گرفتن روند نزولی قیمت دلار،  بیشتر به سمت سهامی 
پیش روند که علاوه بر اینکه دلاری محور نیستند و شامل نرخ گذاری دستوری 
نمی شوند، با محدودیت صادرات هم همراه نباشند. وی اظهار داشت: تا یک 
سال آینده سهام کامودیتی محور مانند فولاد و پتروشیمی بازدهی بهتری را در 
مقایسه با نرخ سود بانک ها در اختیار سهامداران قرار می دهد اما سهامداران در 

این بازار باید با تحلیل و بررسی های درست اقدام به سرمایه گذاری کنند.

غلامرضا مصباحی مقدم:

دولت هزینه های خود را از طریق مالیات 
تامین کند

یک کارشناس اقتصادی  گفت :دولت با اخذ مالیات از واحد های مسکونی 
سرمایه،  عایدی  بر  مالیات  بانکی،  سپرده های  لوکس،  اتومبیل های  خالی، 
مالیات بر مجموعه درآمد و جلوگیری از فرار های مالیاتی می تواند هزینه های 

خود را تامین کند.
غلامرضا مصباحی مقدم، افزود: بخش های زیادی در کشور وجود دارد که از 
آن ها مالیات اخذ نمی شود. این نماینده اسبق مجلس شورای اسلامی گفت: بنا 
به آمار منتشر شده ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد مسکونی خالی وجود دارد که نه 
فروخته و نه اجاره داده می شود. وی افزود: صاحبان این مسکن ها منتظرند تا 

قیمت ها بالاتر رفته و بعد اقدام به فروش یا اجاره کنند.
مصباحی مقدم گفت: برای ساخت اینگونه مسکن ها از منابع ملی هزینه 
با راکد نگهداشتن آن ها و سرمایه آن ها هیچ هزینه ای پرداخت  شده,، ولی 

نمی شود بطوریکه صاحبان این خانه ها سودکلانی می برند.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اینکه ما در کشور شغلی به نام دلالی 
داریم، گفت: افرادی که در خرید و فروش مسکن، ارز، سکه و زمین و خیلی 
چیز های دیگر دست دارند درآمد های کلانی دارند بدون اینکه مالیات پرداخت 

کنند.

با وجود تصویب کلیات آن در مجلس، از سوی برخی  لایحه بودجه ۱4۰۰ 
نمایندگان به عنوان »بودجه ای برای فروپاشی« تعبیر شده ؛ بودجه ای که متناسب 
با حمایت از معیشت مردم و کسب کارها تدوین شده، با پیشنهادهایی با عنوان 
اصلاحات از طرف مجلس تهدید می شود. تغییراتی که مورد تأیید کارشناسان 

اقتصادی نیست و حتی می تواند زمینه ساز فروپاشی اقتصادی باشد.
و  شده  تصویب  تلفیق  کمیسیون  در  بودجه ۱4۰۰  لایحه  کلیات  حالی  در 
نمایندگان مجلس در حال بررسی تبصره ها و جزئیات بودجه هستند، بار دیگر 

صدای انتقادها نسبت به لایحه در بهارستان بلند شده است.
آخرین لایحه تقدیمی بودجه به مجلس توسط دولت روحانی با حاشیه های 
فراوانی روبه رو شده است. لایحه بودجه 84۱ هزار میلیارد تومانی سال ۱4۰۰ در 
حالی برای بررسی و تصویب به مجلس ارائه شده که نااطمینانی هایی در رابطه با 
ادامه تأثیرگذاری همه گیری کرونا در سال ۱4۰۰  و همچنین آینده روابط خارجی 
کشور وجود دارد و انتظار می رود مجلس در تعاملی سازنده با دولت، آمادگی کشور 

برای مواجهه با این چالش ها را افزایش دهد.
این در حالی است که رئیس کمیسیون تلفیق بودجه در اظهار نظری، بودجه 
۱4۰۰ را »بودجه ای برای فروپاشی« نامیده و گفت است: »تعبیر مجلس درباره 
بودجه ۱4۰۰ آن بود که این لایحه برای فروپاشی تنظیم شده، نه برای اداره 
کشور.« الیاس نادران معتقد است: دولت لایحه بودجه ۱4۰۰ را متناسب با شرایط 

جنگ اقتصادی و دفاع از منافع ملی تنظیم نکرده است.
با اصلاحات  رئیس کمیسیون تلفیق بودجه همچنین گفته چنانچه دولت 
کارشناسی مجلس همراهی نکند و روی مواضع خود ایستادگی کند، اصلاحات 
لازم را انجام و لایحه را برای شورای نگهبان ارسال می کنیم. اگر تصویب نشد، 
به ناچار اصلاحات را کنار می گذاریم و بودجه چند دوازدهم به دولت می دهیم تا 
امور دولت برای چند ماه اول سال اداره شود. بودجه را دو سقفی خواهیم کرد، 

بنابراین آنچنان نخواهد شد که خزانه خالی تقدیم دولت بعدی شود.
مجلس می خواهد لایحه را بازنویسی کند؟

انتقادها به بودجه ۱4۰۰ و پیگیری اصلاحات گسترده در آن توسط مجلس در 
حالی بار دیگر آغاز شده که بر اساس اصل ۵۲ قانون اساسی »بودجه سالانه کل  
کشور به ترتیبی که در قانون مقرر می شود، از طرف دولت تهیه و برای رسیدگی و 
تصویب به مجلس  شورای اسلامی تسلیم می شود. هرگونه تغییر در ارقام بودجه 
نیز تابع  مراتب مقرر در قانون خواهد بود.« بنابراین به نظر می رسد اصلاحات 
گسترده ای که حتی می توان از آن با عنوان  بازنویسی بودجه یاد کرد، فراتر از 
اختیارات قانونی مجلس در حوزه رسیدگی و تصویب به این سند مالی باشد، زیرا 

مسئولیت تدوین لایحه بودجه بر اساس قانون اساسی با دولت است.
علاوه بر این، از آنجایی که اصل ۱۲۶ قانون اساسی رئیس جمهوری را مسئول 
امور اداری و استخدامی و برنامه و بودجه کشور می داند، انتقادهایی که به بودجه 
۱4۰۰ لقب »بودجه فروپاشی« داده اند شخص رئیس جمهوری را هدف قرار 
داده اند. ادبیاتی که در آن تلاش می شود نقد مسائل اقتصادی را به مجادلات 
سیاسی و اتهام زنی تبدیل کند، به آرامش کشور بلکه به نظام آسیب وارد می کند 

و در این میان، تلاش های دولت را نیز نادیده می انگارد.
بومرنگ انتقادهای بودجه ای به مجلس برگشت

وابستگی به درآمدهای نفتی از جمله مواردی بود که مجلس به عنوان نقطه 
ضعف دولت در تدوین لایحه بودجه ۱4۰۰ به آن می پرداخت. در واقع صادرات 
۲.۳ میلیون بشکه نفت در روز، از دیدگاه مجلس خوشبینانه تلقی می شد و 

بنابراین انتظار می رفت در اصلاحات خود، پیش بینی درباره صادرات نفت را 
کاهش دهد. این در حالی است که کمیسیون تلفیق در مصوبه خود، محاسبه 
صاردات نفت و گاز در بودجه را ۱.۵ میلیون بشکه در روز و بر اساس نرخ ۱7 هزار 
و ۵۰۰ تومان به ازای هر دلار در نظر گرفته است. علاوه بر این، نرخ فروش همه 
ارزهای نزد بانک مرکزی نیز در صورت تصویب پیشنهاد کمیسیون، با نرخ سامانه 
معاملات الکترونیکی ارز خواهد بود. بر این اساس حجم صادرات نفت و میعانات 
گازی و خالص صادرات گاز در واگذاری دارایی های سرمایه ای با افزایش ۳۲ هزار 

میلیارد تومانی به ۲۳۱ هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت.
موضوع دیگر، افزایش غیرواقعی منابع مالیاتی است. بر این اساس مجلس 
پیش بینی منابع درآمدی حاصل از مالیات  بر ارزش افزوده را با افزایش حدود 
4۰ درصدی از 8۱ هزار میلیارد تومان به ۱۱۳ هزار میلیارد تومان رسانده است. 
مالیات بر ارزش افزوده یکی از انواع مالیات بر مصرف است که پرداخت کننده 
نهایی آن، مصرف کنندگان هستند. بنابراین در نهایت این مردم خواهند بود که 
پرداخت کننده نهایی هزینه تغییرات غیرکارشناسی در فرآیند تصویب بودجه 
خواهند بود. در واقع انتقاد مجلس، سهم پایین درآمدهای مالیاتی در بودجه 
را هدف قرار داده آن هم در سالی که بسیاری از مشاغل و کسب وکارها به دلیل 
همه گیری کرونا با چالش هایی برای ادامه فعالیت خود مواجه اند، امکان افزایش 

درآمدهای مالیاتی در بودجه وجود ندارد.
همچنین از نظر کارشناسان، در شرایط کنونی امکان دریافت مالیات بیشتر از 
فعالیت های اقتصادی نیست؛ زیرا افزایش بیش از اندازه درآمدهای مالیاتی نسبت 

به دوره گذشته، پیامدی جز رشد فرار مالیاتی ندارد.
بودجه 1۴00 و جنگ اقتصادی

برخی منتقدان بودجه ۱4۰۰ می گویند جنگ اقتصادی در این لایحه نادیده 
گرفته شده است، آن هم در حالی که پیش از تقدیم لایحه بودجه به مجلس و با 
تصویب تبصره های لایحه در بودجه، یکی از اهداف و رویکردهای بودجه ۱4۰۰، 

گسترش اشتغال خرد، کوچک و متوسط در نظر گرفته شد.
بنابراین اگر باور داریم کشور در شرایط جنگ اقتصادی قرار دارد، باید بپذیریم 

کسب وکارهای کوچک و متوسط، واحدهای دفاعی و نظامی این جنگ هستند 
و باید همه امکانات در خدمت این واحدها قرار گیرد و این موضوعی است که با 

رویکرد بودجه ۱4۰۰ نسبت به این کسب وکارها مورد توجه قرار گرفته است.
جای خالی مردم در دعواهای سیاسی

پیش از این، کلیدواژه انتقادهای بودجه ای مجلس، » مردم و معیشت « بود، اما 
رویکردهای حمایتی دولت از معیشت مردم در سایه رویکرد سیاسی به بودجه، از 

نگاه منتقدان دور مانده است.
یکی از رویکردهای اصلی دولت در لایحه بودجه ۱4۰۰، استمرار حمایت های 
معیشتی است که پیش از این با سبد حمایت معیشتی دولت در سال ۱۳۹8 و 
از محل منابع افزایش قیمت بنزین به اقشار مختلف جامعه آغاز شد. امسال نیز 
پس از همه گیری کرونا، دولت حمایت های معیشتی از خانوارها و کسب وکارها را 

در پیش گرفت.
بنابراین، پیوسته بودن حمایت های معیشتی در شرایط کنونی اقتصاد امری 
واقع بینانه است، زیرا شرایط معشیت و رفاه گروه های کم درآمد و دهک های پایین 
درآمدی به دلیل شرایط تورمی و به ویژه تورم در گروه کالایی مصرفی و خوراکی 
خانوارها تا حدی کاهش یافته که بدون پرداخت این یارانه، تأمین حداقل های 
معاش نیز برایشان امکان پذیر نیست. بر این اساس دولت در لایحه بودجه سال 
۱4۰۰، کمک به کسب وکارهای آسیب دیده از بیماری کووید-۱۹ را با استفاده از 

منابع تبصره ۱8 پیش بینی کرده است.
حمایت بودجه 1۴00 از معیشت و کسب وکارها

براساس جدول تبصره ۱4 لایحه بودجه، دولت معادل 7 هزار میلیارد تومان برای 
تولید و اشتغال، حمایت از کسب وکارهای آسیب دیده از کرونا و حمل ونقل ریلی 

در نظر گرفته است.
و  درمان  بهداشت،  وزارت  به  نیز  تومان  میلیارد  هزار  از ۲۶  بیش  همچنین 
آموزش پزشکی برای بیمه سلامت، پزشک خانواده، یارانه دارو و شیر خشک، 
درمان بیماران خاص و صعب العلاج، سیاست های جمعیتی کشور، هیأت امنای 
صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران و خرید و تولید واکسن کرونا تخصیص خواهد 
یافت. بنابراین در مجموع بیش از ۳۳ هزار میلیارد تومان از منابع قانون هدفمندی 

یارانه ها به این موضوع اختصاص پیدا خواهد کرد.
انتقاد وارد نیست!

از دیگر مواردی که با عنوان اصلاحات بودجه ای از طرف مجلس مطرح می شود 
و انتقادهای کارشناسان را برانگیخته، افزایش نرخ تسعیر ارز به ۱7 هزار و ۵۰۰ 
تومان به ازای هر دلار است. پیشنهادی که کارشناسان نه تنها آن را موجب افزایش 
نرخ تورم بلکه مانعی برای کاهش نرخ ارز در بازار آزاد و تهدیدی برای تولید داخلی 

و سطح معیشت طبقه متوسط و پایین ارزیابی کرده اند.
کارشناسان معتقدند شیب افزایش قیمت ارز نباید بالا باشد و همچنین در کنار 
اصلاح قیمت ارز پایه، سازوکار درستی برای توزیع کالاهای اساسی شکل گیرد و با 

نظارت بیشتر، امکان سوء استفاده و رانت جویی از میان برداشته شود.
مجلس در حالی که می تواند به عنوان یکی از نهادهای مؤثر بر اقتصاد ایفای 
نقش کند، در تله سیاست گذاری کوتاه مدت گرفتار شده و نمی تواند انتظارهای 
اقتصادی را برآورده کند. در واقع نمایندگان با شعار تغییرات گسترده وارد عرصه 
می شوند، اما شیوه انتخاب و نمایندگی متفاوت آنها منجر می شود سیاست ها را 
کوتاه مدت ببینند و در شرایطی که احزاب در کشور به بلوغ نرسیده اند، این منافع 

شخصی است که به جای منافع ملی می نشیند.

باردیگر صدای انتقادها نسبت به لایحه در بهارستان بلند شده است

 کدام بودجه برای فروپاشی است؛ لایحه دولت یا تغییرات مجلس؟

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹7۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹4۶ مربوط به امیر کاظمی 
زاد فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۳۹۵/۹۲ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳4۵ صفحه 4۵8 به موجب سند قطعی به شماره 8۵۹7 

مورخ ۱۳84/۰۹/۲۰ دفتر خانه ۲۹ قم)م الف 8۶7۳(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹448 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰8۶۰ مربوط به غلامرضا 
فرحناک فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۰/۲۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۰۹/۱ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۲۵78۲ مورخ ۱۳۹۶/۰8/۱4 دفترخانه ۵ قم)م الف 

)8۶7۵
به مجید  به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۲4 مربوط   ۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۶4۰ مربوط 
مهجوریان فرزند غلامعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است )کارگاه( به مساحت 
ششدانگ ۱۲۶۲/۳8 مترمربع پلاک شماره ۱/۵4۳/۲۶7۶ اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹8۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲788۳)م الف8۶7۶(
4-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۶4۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۲۵ مربوط به عباس امین 
فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است )کارگاه( به مساحت ششدانگ 
۱۲۶۲/۳8 مترمربع پلاک شماره ۱/۵4۳/۲۶7۶ اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹8۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲7884)م الف8۶77(
۵-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۱۰8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۲۹ مربوط به مرتضی 
فردی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲4۱ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی مجیدی موحد)م الف8۶78(

۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰88۵4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱8۱۳ مربوط به لیلا خانی 
فرزند سیف اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۲ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲4۳ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی ولی احدی از وراث حبیب اله ولی )م الف8۶87(

7-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۳۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۶۲۶ مربوط به زهرا آز فرزند 
عباس با قیومیت خانم کبری آز به شماره ملی ۰۳8۱۹4۱8۵۱ در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۶۰/8۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۲۹/4/8۹4اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم 
الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه ۹4۰۹۹7۲۵۲4۰۰۰7۳7 مورخ ۱۳۹4/۰۳/۲۶ شعبه 4۰ 

شورای حل اختلاف قم در دفتر ۱۲۲ صفحه 4۶۳)م الف8۶88(
کبری  به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۶۲۵  به  مربوط  رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۳۰۵   -8
آز فرزند عباس در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۰/8۲ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۵۲۹/4/8۹4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر 
وراثت به شماره دادنامه ۹4۰۹۹7۲۵۲4۰۰۰7۳7 مورخ ۱۳۹4/۰۳/۲۶ شعبه 4۰ شورای حل اختلاف قم در دفتر ۱۲۲ 

صفحه 4۶۳)م الف8۶8۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/10/15
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/11/01
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱48۱۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰7۰7مربوط به عظمه نوروزی 
فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۶/۹۵ مترمربع پلاک شماره ۵۲ فرعی 
از ۱۹4۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۲ دفتر ۲88)م 

الف8۶7۲(
۲- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۰۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۶8۵ مربوط به مهری زند 
فرزند ناصر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۳۵مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۱84 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد ولی پورعزتی 

طی سند قطعی شماره 7۵4۹8 مورخ ۶8/۱۰/۱7 دفترخانه ۳ قم)م الف8۶74(
جواد  به  مربوط  کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱44۳  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۶44  رأی   -۳
رمضانی گودرزی فرزند برارجان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/7۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱87۶/۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از احمد تلخاب طی سند قطعی شماره ۱۵۹۱ مورخ 8۲/۱۲/۱8 دفتر ۳۲ قم)م الف8۶7۹(
4- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۵۰4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۶4۳ مربوط به علی اصغر 
آقا محمدی فرزند علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵8/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۶4/۱4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل البرزی صفحه ۳78 دفتر 48۱)م الف8۶8۰(
به محمد  پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۱۱۲8۵ مربوط  به  ۵- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲87۹ مربوط 
اسماعیل یعقوبی فرزند حکمت الله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱74 مکرر به پلاک ۳۱۲۱اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از هادی مددخواه ثبت دفتر ۲۰ و ۱۳۶ صفحه ۹۱ و ۱۳۰)م الف8۶8۱(
۶- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲878 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۱۱۲7۲ مربوط به کبری دیندار 
فرزند محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱74 مکرر به پلاک ۳۱۲۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از هادی مددخواه ثبت دفتر ۲۰ و ۱۳۶ صفحه ۹۱ و ۱۳۰)م الف8۶8۲(
7- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱47۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۹ مربوط به قلی رضائی 
هفت چشمه فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۵۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۶۳۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱۶۰ دفتر ۲۱ 

)م الف8۶8۳(
8-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۶۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۹48 مربوط به سیمین 
ساعدی فرزند اسمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۹۶8اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و 

زهرا و سکینه و معصومه شهرت همگی شاکری وراث فتح اله شاکری)م الف8۶84(
۹-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱48۰8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰8۰۹ مربوط به مجید رئیس 
میرزائی فرزند نبی اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۳مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۲8۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند)م الف8۶8۵(
۱۰-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۰۹4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰8۰8 مربوط به جمیله 
باقری ندوشن فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۲8۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند)م 

الف 8۶8۶(
۱۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱47۳۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۲۱۲ مربوط به مهوش 
کرمی صفت دهقان فرزند نصراله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶8 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۲۱4۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن 

رضائی صفحه ۳۲8 دفتر ۲۳۰)م الف8۶۹۰(
۱۲-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱4۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱4۵۶ مربوط به وجیهه 
مکاری فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۳8۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ربابه همایونفال صفحه 

۹۰ دفتر ۵ و جمال الدین جوکار صفحه 44۹ دفتر ۳۵7)م الف8۶۹۱(
۱۳-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۵۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۰۹4 مربوط به زهرا زند 
فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱8۰/۵۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲4۹8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مختار امیرزاده 

صفحه ۱۹۶ دفتر ۳۵۵)م الف8۶۹۲(
۱4-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۰۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۲44 مربوط به جواد یزدی 
زاده فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶8/7۵مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲4۹8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳88 دفتر 

۳۹۰)م الف8۶۹۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/10/15 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/11/01
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰7 شماره  ۱-رای 
در  غلامرضا  فرزند  راستی  جواد  به  مربوط   ۱۳۹8۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳7
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱44/۲7 مترمربع پلاک شماره 
۱۱۳۹۵/44 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ صفحات ۲۹۰ و ۲۹۳.
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/11/01
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/11/18
داود فهیمی نیک - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

     آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



چهار شنبه -یکم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65200
ورزشی

صادق ورمزیار: 

سایپا سخت ترین حریف استقلال است
مدافع سابق تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه برنامه این تیم در دیدار مقابل 
تراکتور جواب داد، گفت: سرخپوشان تبریزی اسیر مهاجمان گلزن استقلال 

شدند.
صادق ورمزیار ددر مورد پیروزی سه بر یک استقلال برابر تراکتور تبریز گفت: 
بازی بسیار خوبی را شاهد بودیم در نیمه اول هر دو تیم تقریباً برابر بودند، اما 
پِرس رو به جلوی استقلال کار دست تراکتور داد و آنها توانستند از اشتباه کاپیتان 
سرخپوشان تبریزی استفاده کرده و به گل برسند. شیخ دیاباته با هوشیاری تمام 
از اشتباه تبریزی ها استفاده کرد و توانست گل اول را وارد دروازه تراکتور کند تا این 

نیمه با برتری آبی پوشان به پایان برسد.
مدافع سابق استقلال تصریح کرد: تراکتور که چیزی برای از دست دادن نداشت 
در نیمه دوم شروع به حملات پی در پی کرد و از مهاجمان استقلال غافل شد 
و دیدیم در اوج حملات تراکتور این استقلال بود که توانست به گل دوم دست 

پیدا کند
ورمزیار در مورد تعویض های محمود فکری یادآور شد: حضور داریوش شجاعیان 
توانست به خط هافبک استقلال نظم دهد و او شاید اگر در دیدار برابر پرسپولیس 
زودتر به میدان می آمد استقلال می توانست عملکرد بهتری داشته باشد. در 
مجموع تعویض های فکری کارساز شد و آبی پوشان توانستند به یک برد خوب 

دست پیدا کنند.
وی در مورد نمایش قابل قبول شیخ دیاباته اظهار کرد: شیخ در بازی با پرسپولیس 
آماده نبود اما امروز نشان داد در تبریز استاد گلزنی است و همانند سال گذشته 
دوباره پایش به گلزنی باز شد. او یکی از بهترین بازیکنان استقلال در این دیدار بود.
مدافع سابق استقلال در پایان و در مورد دیدار آبی پوشان برابر سایپا تهران که روز 
شنبه هفته آینده برگزار خواهد شد، گفت: یکی از دیدارهای سخت استقلال برابر 
سایپا خواهد بود. آنها در بازی گذشته ذوب آهن را شکست داده اند و حالا آماده 
دیدار برابر استقلال هستند، سایپا از بازیکنان جوان و با انگیزه ای تشکیل شده 
که این می تواند کار استقلال را سخت کند. البته استقلال هم با این برد که برابر 
تراکتور به دست آورد شرایط خوبی دارد و با تمرینات منظم می تواند روز شنبه سایپا 

شکست داده و سه امتیاز دیگر را از آن خود کند.

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس:

اشتباهات داوری علیه پرسپولیس است
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس نسبت 
فولاد  و  پرسپولیس  بازی  اتفاقات  به 

خوزستان واکنش نشان داد.
جعفر سمیعی در خصوص پیروزی 
خوزستان  فولاد  مقابل  پرسپولیس 
شایستگی  دیگر  بار  داشت:  اظهار 
اثبات  به  بازیکنان مان  و  کادرفنی 
رسید. مسائل زیادی در این بازی رقم 
خورد که مشغول پیگیری آن هستیم از 
جمله پنالتی که به اذعان کارشناسان 
نداریم  قصد  نبود.  درست  داوری، 
داوری را متهم کنیم؛ فقط می خواهیم 
اخیر،  در هفته های  که چرا  پیگیری شود  امر  از سوی مسئولان  این موضوع 
اشتباهات داوری در بازی های پرسپولیس افزایش یافته و این اشتباهات، علیه تیم 
ما است. وی ادامه داد: با این حال پرسپولیس برنده از زمین بازی خارج شد و سه 
امتیاز شیرین از رقابت با تیمی که خودش مدعی کسب عنوان قهرمانی است، به 
دست آوردیم. باید این برد را به هواداران خودمان تبریک بگویم. تیمی که در زمین 
بازی می بینید، غیرت و تعصب بالایی را بروز داده و با همین روند می تواند بار دیگر 
به قهرمانی برسد. ما در روزی که به لحاظ فنی هم عملکرد خوب و قابل قبولی 

داشتیم، فولاد را شکست دادیم و باید به فکر بازی های بعدی باشیم.
سمیعی گفت: در حاشیه این بازی نیز اتفاقات زیادی رقم خورد. انتظار ما این 
است که در جامعه فوتبال، به یکدیگر احترام بگذاریم نه اینکه به دنبال جنگ و دعوا 
باشیم. مسائل مربوط به داوری و حواشی بازی با فولاد را تا آخر دنبال می کنیم و 
اجازه نمی دهیم فرد یا افرادی به پرسپولیس توهین کنند یا زحمات تیم مان را با 
اشتباهات خود زیر سوال ببرند. تا به حال در مورد هیچ موضوعی سکوت نکردیم 
و این بار هم در کمال آرامش و بدون اینکه دنبال بی احترامی به دیگران باشیم، 
این مباحث را از راه های مختلف پیگیری می کنیم. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
با اشاره به تلاش مسئولان در زمینه بازگشت تماشاگران به استادیوم ها اضافه کرد: 
مدیران ارشد فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ، برنامه ریزی های خود را در این 
راستا آغاز کرده اند تا زمینه حضور طرفداران فوتبال در استادیوم ها را مهیا کنند. در 
این بین، هرکدام از ارکان فوتبال ایران باید نقش خود را بپذیرند و به تسریع در روند 
حضور تماشاگران با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی کمک کنند. او ادامه داد: 
در باشگاه، برنامه ریزی خودمان را داریم و می خواهیم برای بازگشت فوری هواداران 
پرشور و پرشمار پرسپولیس به استادیوم ها در کنار مسئولان فدراسیون و سازمان 
لیگ و همه تصمیم  سازان امر باشیم. حتی این توانایی را داریم با کمک کمیته های 
مختلف داخل باشگاه، اقدام به فاصله گذاری اجتماعی در ورزشگاه آزادی کنیم تا 
قدمی برای بازگشت تماشاگران برداریم. باشگاه پرسپولیس همواره به نفس حضور 
تماشاگران در ورزشگاه احترام می گذارد و هر اقدامی در جهت بازگرداندن آنها در 
شرایط کرونا لازم باشد، انجام خواهیم داد. فراموش نکنید پرسپولیس بابت عدم 

حضور تماشاگران خود در ورزشگاه ها، تا به حال بیشترین لطمه را دیده است.

مربی و داور مطرح ووشو استان قم خبرداد

۲ مدال جهانی در کارنامه ووشوکاران قم
مربی و داور مطرح ووشو استان قم گفت: حاصل حضور ووشوکاران قم در 
مسابقات آنلاین قهرمانی جهان در رشته تای چی چوئن کسب دو مدال ارزشمند 
بود.  اکبر صفری اظهار کرد: مسابقات جهانی آنلاین تای جی چوئن توسط 
انجمن ووشو چین با حضور ۹4۲ نفر شرکت کننده از نقاط مختلف دنیا به انجام 
رسید و نام تیم ایران در این مسابقات تیم شائولین ووشو آکادمی بود که دو مدال 
کسب کرد. وی که یکی از مربیان و داوران شاخص ووشو کشورمان به شمار می رود 
و یکی از شرکت کنندگان در این رقابت ها بود، ادامه داد: به اتفاق سیدامیرحسین 
حسینی در دو گروه اجرای دو نفره و گروه خانوادگی آقایان در مسابقات جهانی 
آنلاین تای جی چوئن در بخش تی جی شرکت کردیم. مربی تیم ووشو استان قم 
عنوان کرد: به لحاظ اینکه چینی ها پایه گذار رشته ووشو هستند و اکثر کشورهای 
مطرح دنیا نماینده های خود را در این مسابقات شرکت داده بودند، رقابت سختی 
بود ولی موفق شدیم دو مدال جهانی کسب کنیم که مدال طلا در گروه اجرای دو 
نفره و مدال برنز در گروه خانوادگی به دست آمد. وی در پایان اظهار کرد: ووشو 
در استان قم استعدادها و ورزشکاران نخبه  بسیار زیادی دارد که زیر نظر مربیان 
با دانش این رشته در باشگاه های مختلف کار و تمرین می کنند، ووشو یک رشته 
مدال آور و موفق برای ورزش ایران در میادین بین المللی، آسیایی و جهانی است 
و چنانچه بیشتر تلاش کنیم از قم هم نماینده های موفقی در میادین برون مرزی 

ووشو خواهیم داشت.

در کنار فقر فرهنگی برخی باشگاه ها، یکی از دلایل اصلی رفتارهای زننده اهالی 
فوتبال ایران مقابل دوربین های تلویزیونی، نبود برخورد جدی از سوی مراجع 
انضباطی و اخلاقی است که در فصل جاری لیگ برتر به دلیل سکوت سکوها و 

نبود تماشاگران بیش از همیشه به چشم می خورد.
همواره نسبت به انفعال، نبود موضع برخوردی و قدرتمند مراجع انضباطی و 
اخلاقی فوتبال ایران اعم از فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ انتقادات جدی مطرح 
بوده است و این پدیده بغرنج در فصل جاری نیز کماکان وجود دارد و مشخص 
نیست که چه زمانی فوتبال ایران در قبال رفتارهای غیراخلاقی، غیر متعارف و بزن 

بهادرگونه برخی از بازیکنان و مربیان ورود خواهد کرد؟
در این بین اما مماشات داوران و مراجع اخلاقی و انضباطی در قبال اعتراض 
برخی از بازیکنان و مربیان در لیگ برتر فوتبال ایران عجیب و قابل تامل است، نه 

شاهد جدیت لازم از سوی داوران در هنگام مسابقه هستیم و نه از مراجع اخلاقی و 
انضباطی تصمیم گیری قاطع می بینیم، گویی برخی از تیم ها، برخی از بازیکنان 
و برخی از عوامل فنی دارای مصونیت هستند و کسی را یارای برخورد با این پدیده 

زشت فوتبال ایران نیست.
به طور حتم یکی از اصلی ترین دلایل بروز رفتارهای اعتراض آمیز، نبود سیستم 
کمک داور ویدویی در فوتبال ایران است و می توان منشا این اتفاق بغرنج در فوتبال 
ایران را در این کمبود پیدا کرد، اما جالب تر اینکه فوتبال ایران حتی قبل از ورود 
VAR به فوتبال دنیا از ضعف فرهنگی و رفتاری در بین برخی بازیکنان و مربیان 

رنج می برد و فرسنگ ها دور از رفتار اهالی فوتبال در کشورهای توسعه یافته بود.
بارها و بارها شاهد بوده ایم که قبل از ورود سیستم کمک داور ویدیویی به فوتبال، 
بازیکنان و مربیان کشورهای توسعه یافته فوتبالی در قبال تصمیمات داوران هرچند 

اشتباه جز تمکین رفتاری از خود بروز نداده اند و در صورت کوچکترین اعتراضی 
نه تنها از سوی داور مسابقه بلکه پس از آن نیز با جریمه و تنبیه از سوی مراجع 

انضباطی روبرو شده اند.
ضعف فرهنگی و عدم برخورد جدی از سوی مراجع نظارتی، دو عامل اصلی 
رفتارهای اعتراض آمیز فوتبالیست ها و مربیان ایرانی در قبال تصمیمات داوری 
است و شاید دیگر هیچ کجای دنیا شاهد رفتاری که روز گذشته از سوی بازیکنی 
همچون محمدحسین کنعانی زادگان، مدافع پرسپولیسی ها در قبال تصمیم 
داوری بود نباشیم؛ بازیکنی که در میانه میدان معرکه ای تمام عیار به راه انداخته 
بود و حتی با ضربه کریم باقری به دهانش نیز حاضر به ختم قائله نشد. همان 
بازیکنی که در کنار سایر مدافعان تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های ۲۰۱۹ 
قطر، با رفتار عجیب و غریب و اعتراض به داور، بازی را رها کرد و نسخه فوتبال ایران 

را برای راه نیافتن به فینال پیچید.
فوتبال ایران سرشار از کنعانی زادگان است و هر هفته بازیکنی نیست که قد علم 
نکند و رگ گردنش کلفت نشود و صدای اعتراضاتش در مقابل سکوت سکوها به 
گیرنده های تلویزیونی نرسد و در گوش مردم نپیچد. ماجرایی که صرفا به بازیکنان 
ختم نمی شود و نیمکت بسیاری از تیم های لیگ برتری در فصل بیستم بعضا 
هیچ تفاوتی با جبهه جنگی ندارد و رفتارهای پرخاشگرانه، اعتراض آمیز و تنش زا به 

بخش جدا ناشدنی عوامل فنی تیم ها تبدیل شده است.
هرچند درصد خطای داوران در تصمیم نهایی با بهره گیری از VAR به حداقل 
ممکن رسیده است و فوتبال دنیا در آینده به صفر شدن خطای داوری نزدیک می 
شود، اما باید بدانیم حتی با وجود سیستم کمک داور ویدیویی، در معتبرترین لیگ 
های برتر فوتبال دنیا، داوران مرتکب اشتباه می شوند و علی رغم تجهیزات فوق 

مدرن بعضا شاهد خطای انسانی در این رابطه هستیم.
اشتباه داور دیدار روز گذشته پرسپولیس و فولاد در ورزشگاه آزادی بر هیچ کس 
پوشیده نیست و به طور حتم چنین خطایی در این سطح از فوتبال ایران نیازمند 
جریمه و محرومیت از سوی مراجع تصمیم گیر است اما مسئله ای که نمی توان به 
راحتی از آن گذشت اعتراضات افراطی، مخرب و جنجال آفرین مربیان و بازیکن 
در فوتبال ایران و عدم برخورد جدی و قاطع چه از سوی داوران در حین بازی و 
چه از طرف مراجع انضباطی پس از اتمام بازی است و چه فدراسیون فوتبال و 
چه سازمان لیگ باید در این زمینه دست از موضع انفعالی خود برداشته و رویه 

دیگری اتخاذ کنند.

بزن بهادرهای فوتبال ایران؛

حقوق میلیاردی، رفتار خیابانی!

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(
آگهی مزایده ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی 125 فرعی از 5 اصلی واقع در حوزه ثبت ملک جعفریه  مربوط به پرونده اجرایی کلاسه 9900020

بموجب پرونده اجرایی کلاسه مذکور )به شماره بایگانی ۹8۰۰۰۲۰(، له:خانم بهاره عقیلی صرمی، و علیه: آقای سید هاشم حسینی عقدایی )موضع مهریه( مستند سند 
ازدواج شماره 888۹ مورخ ۵/۲4./۱۳87، تنظیمی دفتر خانه ازدواج شماره ۹4 تهران تمامی ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی: صد و بیست و پنج فرعی فرعی از پنج 

اصلی )۵/۱۲۵ اصلی( واقع در حوزه ثبت ملک جعفریه به نشانی: قم، جعفریه_ روستای معصوم مجتمع گاوداری ها از طریق مزایده به فروش می رسد:
حدود مشخصات ششدانگ پلاک مذکور بمساحت 8۹۶۳ متر مربع بشرح ذیل می باشد: شمالًا: بطور 7۱/۹۱ متر به پلاک ۵ اصلی شرقا شرقا درب و دیواریست بطور 
۱۲۶/۱8 متر دیوار به شارع اصلی جنوبا: بطول 7۰/۶۶ متر به شارع آسفالت پلاک ۵ اصلی غربا به طور ۱۲۵/۲۳ به پلاک ۵ اصلی، ششدانگ پلاک مذکور در دفتر 

الکترونیک شماره ۹7۰۰۰44۵ با سند به شماره چاپی ۵۳4۲۲۶ ثبت شده است. حقوق ارتفاعی: ندارد. بیمه: ندارد.
مشخصات مورده مزایده بر اساس نظر کارشناس رسمی:ملک مورد بازدید بصورت دام داری گوساله پرواری بوده که دارای دیوار محوطه و دسترسی به محل اصلی بعد از چهار 
دیواری که بصورت باغ پسته بوده و دیوار های محوطه با آجر فشاری و ملات ماسه و سیمان بدون شناژ به ارتفاع تقریبی ۲/8 و طول تقریبی ۳۹۰ متر و یک درب ورودی ماشین رو 
می باشد و دارای انبار علوفه با سقف شیروانی و خرپای فلزی و پایه های آجری و ستون های میانی قوطی فلزی با کف سیمانی و قسمتی از دیوار سیمان آستر به مساحت تقریبی 
۶7۰ متر و یک ساختمان کارگری و مدیریت با مصالح بنایی و نمای سرامیک به مساحت ۵۲۰ متر و دو قسمت اتاق انباری و کارگری با سقف شیروانی و سرویس بهداشتی و 
حمام کارگری و انباری به مساحت ۲۵ متر و اتاق انباری طویله به مساحت ۳۰ متر و اصطبل مسقف نگهداری گوساله پرواری به مساحت تقریبی 4۰۰ متر با طاق های قوسی 
با پایه قوطی فلزی و قسمت بهار بند بدون سقف و آبخور های جلوی آن به مساحت تقریبی ۱۲۰۰متر مربع دارای سیلوی زمینی علوفه استخر آب )حوض( می باشد. دامداری 
دارای انشعابات آب و برق و گاز می باشد نظریه کارشناسی و ارزیابی: ارزش ششدانگ دامداری با توجه به موارد صدر الاشاره و کیفیت ساخت و بدون در نظر گرفتن دیون دولتی و 
با توجه به وضع موجود مستحدثات غیرو به مبلغ ۱۳۱8۶۰۰۰۰۰۰ ریال )سیزده میلیارد و یکصد و هشتاد و شش( ارزیابی گردیده است. مزایده ششدانگ ملک مذکور از ساعت 
9 صبح الی 12 ظهر روز  شنبه مورخه 1399/11/18 در اداره اجرای اسناد رسمی جعفریه واقع در خیابان امام برگزار می گردد مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ 
پایه ۱۳۱8۶۰۰۰۰۰ ریال )به حروف: سیزده میلیارد و یکصد و هشتاد و شش میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR 87۰۱۰۰۰۰4۰7۶۰۱۳۲۰۱8۹۵۶۶۵ با شناسه واریز ۳8۳۰۱۳۲7۶۱4۰۱۱۱۰۲۲۱7۱۳۲۳۵۰۲۰۰4 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد 
نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر 
مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمناً تنظیم سند انتقال 

اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذی صلاح دیگر می باشد.)م الف ۱۳۵۵4( 
تاریخ انتشار: چهار شنبه 1399/11/01
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(

آگهی مزایده ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی 119 فرعی از 5 اصلی واقع در حوزه ثبت ملک جعفریه مربوط به پرونده اجرایی کلاسه 9900020
بموجب پرونده اجرایی کلاسه مذکور )به شماره بایگانی ۹۹۰۰۰۲۰(، له: خانم بهاره عقیلی صرمی، و علیه: آقای سید هاشم حسینی عقدایی )موضع مهریه( مستند سند 
ازدواج شماره 888۹ مورخ ۱۳87/۰۵/۲4، تنظیمی دفتر خانه ازدواج شماره ۹4 تهران تمامی ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی: یکصد و نوزده فرعی از پنج اصلی )۵/۱۱۹ 

اصلی( واقع در حوزه ثبت ملک جعفریه به نشانی: قم، جعفریه_ روستای معصوم مجتمع گاوداری ها از طریق مزایده به فروش می رسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکور بمساحت 4۹78 متر مربع بشرح ذیل می باشد: شمالًا: بطول 7۲ متر به پلاک ۵ اصلی شرقا شرقا درب و دیواریست بطور 
۶۹/۵متر دیوار به شارع خاکی جنوبا: بطول 7۲/۱ متر دیواریست به پلاک ۵ اصلی غربا به طور ۶8/7 متر دیواریست به پلاک ۵ اصلی، ششدانگ پلاک مذکور در دفتر دفتر 

الکترونیک شماره ۹7۰۰۰۲۰۵ با سند به شماره چاپی 448۹8۹ ثبت شده است حقوق ارتفاعی: ندارد. بیمه: ندارد.
مشخصات مورد مزایده بر اساس نظر کارشناس رسمی: ملک مورد بازدید بصورت دامداری گوساله پرواری بوده که دارای دیوار های محوطه با آجر فشاری و ملات ماسه 
و سیمان بدون شناژ به ارتفاع تقریبی۲/8 و طول تقریبی ۲7۵ متر و یک درب ورودی ماشین رو می باشد و دارای علوفه با سقف شیروانی و خرپای فلزی و پایه های آجری و 
ستون های میانی قوطی فلزی با کف سیمانی و قسمتی از دیوار سیمان آستر به مساحت تقریبی ۲۶۰ متر و سالن شیر دوشی با کف سیمانی و دیوار های کاشی شده و یک 
ساختمان کارگری و سرویس بهداشتی نو ساز در دو طبقه با نمای سنگ تراورتن، طبقه همکف با مساحت تقریبی ۱4۰ متر مربع و در بالی همکف یک اتاق به مساحت ۳۰ 
متر مربع با با نما و کف سنگ تراورتن و نرده های سنگی و یک انبار با نمای سیمانی در گوشه انتهایی محوططه به مساحت تقریبی ۵۰ متر مربع و اصطبل مسقف نگهداری 
گوساله های پرواری به مساحت تقریبی ۵۰۰ متر مربع با طاق های قوسی با پایه های قوطی فلزی و قسمت بهاربند و آخور های جلوی آن به مساحت تقریبی ۱۱۰۰ متر 
مربع و دارای سیلوی زمینی علوفه استخر آب )حوض( می باشد. دامداری دارای انشعابات آب و برق و گاز می باشد نظریه کار شناسی و ارزیابی: ارزش ششدانگ دامداری 
با توجه به موارد صدرالاشاره و کیفیت ساخت و بدون درنظر گرفتن دیون دولتی و با توجه به وضع موجود مستحدثات غیرو به مبلغ ۱۳88۹۰۰۰۰۰۰ریال )سیزده میلیارد 
و  هشتصد و و هشتاد و نه ریال ( ارزیابی گردیده است . مزایده شش دانگ ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز شنبه مورخه 1399/11/18 در اداره اجرای 
اسناد رسمی جعفریه واقع در خیابان امام برگزار می گردد مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه ۱۳88۹۰۰۰۰۰۰ ریال )به حروف: سیزده میلیارد و هشتصد و 
هشتاد و نه میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد ازمبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت و به شماره شبا  
IR 87۰۱۰۰۰۰4۰7۶۰۱۳۲۰۱8۹۵۶۶۵شناسه واریز ۳8۳۰۱۳۲7۶۱4۰۱۱۱۰۲۲۱7۱۳۲۳۵۰۲۰۰4 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده 
الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به حساب شبای مذکور تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و 
عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان 
محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.. ضمناً تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عند 

اللزوم مراجع ذی صلاح دیگر می باشد.)م الف ۱۳۵۵4(
 تاریخ انتشار: چهارشنبه 1399/11/01.
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: به منظور استفاده 
از ظرفیت های بخش خصوصی به منظور تکمیل، بهره برداری 
ومدیریت مکان های ورزشی دراستان،  احداث 4 طرح توسعه 
و زیرساختی ورزش قم با اعتبار ۱84 میلیارد ریال به بخش 

خصوصی واگذار می شود.
رسول منعم افزود: در راستای اجرای ماده ۲7 قانون الحاق 
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مطابق با دستورالعمل 
مربوطه و بهره وری از تسهیلات موضوع تبصره ۱۹ قانون بودجه 
سال ۱۳۹۹، این اداره کل در نظر دارد چهار پروژه عمرانی خود 

را با مشارکت بخش خصوصی تکمیل و احداث می نماید .
وی ادامه داد: این اداره کل درسال ۱۳۹8 تعداد 7۲ مکان 
ورزشی را به بخش غیردولتی واگذار کرد، در حالی که طرف 
قرارداد ۵۵ مکان هیات های ورزشی به عنوان نهادهای عمومی 
غیردولتی هستند و سایر اماکن نیز از طریق مزایده عمومی به 

افراد حقیقی واگذار شده است.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، گفت: احداث سالن طبقاتی 
ورزشی تجاری واقع در منطقه پردیسان به متراژ یک هزار و ۳۰۰ 
متر مربع و برآورد اولیه ۱۲۰ میلیارد ریال، بازسازی و مسابقاتی 

سازی چمن مجموعه تختی به مساحت هشت هزار مترمربع 
با برآورد اولیه 4۰ میلیارد ریال از جمله طرح هایی است که 
آماده واگذاری به بخش خصوصی می باشد. منعم ادامه داد: 
تعمیر و تبدیل خوابگاه ورزشکاران شهید حیدریان به مجموعه 
سوئیت با مساحت یک هزار و ۵۰۰ متر مربع با برآورد اولیه 
زمین  احداث  و همچنین  ریال  میلیارد  سرمایه گذاری ۱۰ 
چمن مصنوعی در بخش  سلفچگان قم به مساحت یک هزار 
و ۵۰۰ متر مربع و برآورد ۱4 میلیارد ریال از جمله این طرح 
های آماده واگذاری است. وی این اداره کل را در بهره گیری 

از ظرفیت های بخش خصوصی پیشتاز در استان دانست و 
ادامه داد:  متقاضیانی که علاقه مند به سرمایه گذاری در این 
با مراجعه به دبیرخانه  طرح های ورزشی هستند می توانند 
سرمایه گذاری این اداره کل، پیشنهاد خود را ارائه دهند. در 
سال ۹۱ تعداد 7۹ مکان ورزشی به میزان ۲۱8 هزار و 7۰4 متر 
مربع در سطح استان وجود داشت که این آمار با بهره برداری 
از ۳۰ مکان ورزشی جدید در هفت ساله دولت تدبیر و امید 
با افزایش ۱۲۳ هزار و ۳8۱ متر مربعی به بیش از ۳4۲ هزار 

مترمربع رسیده است.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم :
احداث ۴ طرح ورزشی به بخش خصوصی واگذار می شود

ابراهیم قاسم پور: 
فوتبال ایران مدیران فعلی پیشرفت نمی کند

پیشکسوت فوتبال معتقد است که فدراسیون فوتبال در سال های اخیر عملکرد 
خوبی نداشته و تنها انتخاب مدیرانی از جنس فوتبال می تواند به حل مشکلات 
کمک کند. ابراهیم قاسم پور، در خصوص عملکرد فدراسیون فوتبال در سال 
های اخیر و انتخابات پیش روی این فدراسیون اظهار کرد: فدراسیون به طور کلی 
عملکرد خوبی نداشت و اشتباهات زیادی انجام شد که مهم ترین آنها قرارداد 
ویلتموس است. مدیران فدراسیون درباره قرارداد ویلتموس نشان دادند که سوء 
مدیریت دارند و توانایی لازم برای بستن قرارداد با یک مربی خارجی را ندارند. او 
ادامه داد: فوتبال پایه هم وضعیت خوبی ندارد و ثمره تیم های پایه را در لیگ و تیم 
ملی نمی بینیم. اگر در انتخابات پیش رو دوباره یکی از مدیران قبلی انتخاب شود 
اتفاق خاصی نخواهد افتاد و پیشرفتی نصیب فوتبال کشور نخواهد شد. قاسمپور 
درباره اینکه آیا یک مدیر از دل جامعه فوتبال می تواند به بهبود شرایط کمک کند 
ندارد گفت:  فرق چندانی  فدراسیون،  مدیران  نبودن  یا  بودن  ورزشی  اساسا  یا 
زمانی آقای صفایی فراهانی رییس فدراسیون بودند که سابقه فوتبالی نداشتند اما 
به معنای واقعی یک مدیر بودند و از افراد متخصص استفاده می کردند اما برخی 
افراد که برای انتخابات ثبت نام کرده اند نه تنها فوتبالی نیستند بلکه توانایی اداره 
فدراسیون فوتبال را هم ندارند. البته در کنار این ها افرادی مثل علی کریمی و مهدی 
مهدوی کیا هم امده اند که از جنس فوتبال هستند و می دانند چگونه باید عمل 

کنند که فوتبال ایران پیشرفت کند.

حسین کاظمی:

 استقلال بدون عیب و نقص بود
پیشکسوت استقلال گفت: آبی پوشان یک بازی بدون عیب و نقص را مقابل تراکتور 
به نمایش گذاشت و توانست سه امتیاز شیرین را به دست آورد. حسین کاظمی« 
اظهار داشت: یکی از اتفاقات مثبت بازی استقلال فضاسازی و استفاده از تمام نقاط 
زمین بود و بازیکنان استقلال به بهترین شکل ممکن توپ گیری و پاسکاری را انجام 
دادند. پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد:شیخ  دیاباته بار دیگر توانمندی های 
خود را به نمایش گذاشت و ثابت کرد اگر در بهترین شرایط قرار داشته باشد هیچ خط 
دفاعی قادر به کنترل او نیست. کاظمی تصریح کرد: مهدی  قایدی در حال حاضر 
بهترین فوتبالیست ایران است و به طور حتم در ادامه فصل برای استقلال گل های 
بیشتری را به ثمر خواهد رساند. وی تاکید کرد: استقلال در صدر جدول قرار گرفته 
است و در لیگ بیستم یکی از مدعیان اصلی قهرمانی خواهد بود، این تیمی که در 
تبریز شاهد آن بودیم برای کسب جام دست به هر کاری خواهد زد و شایسته این 
عنوان با ارزش است. بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: محمود فکری بهترین 
نتایج را با استقلال گرفته است و همه وظیفه دارند از او حمایت کنند. اینکه استقلال 

با وی در رتبه اول جدول است با هدایت وی صورت گرفته است.

ناصرمحمدخانی: 
پرسپولیس با شکست فولاد روحیه گرفت

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: سرخپوشان بعد از چند تساوی پشت 
سر هم که انجام داده بود به پیروزی برابر فولاد خوزستان و کسب سه امتیاز نیاز 

داشتند و روحیه گرفتند.
»ناصر محمدخانی« اظهار داشت: پیروزی مقابل تیم خوب فولاد خوزستان به این 

تیم کمک خواهد کرد تا با انگیزه و روحیه بیشتری مسابقات آینده را دنبال کنند.
بازی علاوه  این  در  نورالهی  نشان کرد: احمد  پرسپولیس خاطر  پیشکسوت 
بر اینکه در خط میانی مهره ای تاثیرگذار بود یک گل به ثمر رساند تا خاطرات بد 
بازی با استقلال را فراموش کند. محمدخانی تصریح کرد: مهدی عبدی حالا با 
تجربیاتی که به دست آورده در خط حمله پرسپولیس به مهره ای شاخص تبدیل 
شده و شاهد آن هستیم که به راحتی گل  می زند. وی تاکید کرد: داور به اشتباه 
برای فولاد خوزستان پنالتی گرفت و این اشتباه می توانست شرایط مسابقه را به طور 
کلی تغییر دهد. بازیکن اسبق پرسپولیس در پایان گفت: تیم فولاد خوزستان به 
دنبال حاشیه و جنجال بود تا تمرکز روحی و روانی پرسپولیس را به هم بزند اما به 

خواسته خود نرسید.
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دیاکو حسینی کارشناس ارشد مسائل استراتژیک:

ایران به دنبال بازسازی روابط با 
کشورهای همسایه باشد

گذاشتن  سر  پشت  از  بعد  گفت:  استراتژیک  مسائل  ارشد  کارشناس  یک   
شرایط  در  می تواند  ایران  حداکثری،  فشار  شکست  و  تحریم ها  موفقیت آمیز 

متوازن تری به دنبال بازسازی روابط با کشورهای همسایه باشد. 
»دیاکو حسینی«  در گفت وگو با ایرنا درباره تحرکات دیپلماتیک اخیر کشورهای 
منطقه بعد از انتخاب جو بایدن به عنوان رییس جمهوری جدید ایالات متحده 
نیست  قرار  بایدن  آمدن  کار  روی  با  که  می دانند  کشورها  همه  کرد:  اظهار 
سیاست های ترامپ در چهار سال اخیر که عمدتا مبتنی بر یکجانبه گرایی بود، 
تکرار شود.  سیاست ترامپ در حوزه غرب آسیا، فشار بر ایران بود اما بعد از شکست 

ترامپ بازآرایی جدیدی در منطقه در حال شکل گیری است.
بایدن تا مدتی سرگرم مسائل داخلی خواهد بود

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
درباره تاثیر مشکلات داخلی آمریکا بر سیاست خارجی این کشور گفت: بسیاری 
از کشورها به این واقعیت پی برده اند که آمریکای دوران بایدن به خاطر مشغله های 
عمدتا داخلی و به ویژه شکاف تقریبا بی سابقه یا حداقل کم سابقه بین دو حزب 
حاکم، آمریکایی نخواهد بود که مثل دولت های گذشته آمریکا در امور بین المللی 

فعال باشد.
حسینی با اشاره به تاثیرات شیوع کرونا بر سیاست و اقتصاد ایالات متحده و 
کشته های بالای این بیماری در این کشور، خاطرنشان کرد: آمریکا حداقل تا زمان 
شکست بیماری کرونا و کاهش شکاف های داخلی بعید است بتواند نقش فعال 

گذشته خود در جهان و منطقه را احیا کند.
المللی  بین  تعهدات  کاهش  بایدن  برنامه  که  شرایطی  در  کرد:  تصریح  وی 
آمریکاست و سرگرم مسائل داخلی است، کشورهای مختلف جهان از جمله 
کشورهای منطقه غرب آسیا به تکاپو افتاده اند تا خود را با دنیای جدید ناشی از 
آمدن بایدن تطبیق دهند و در نتیجه شاهد شکل گیری صورت بندی های تازه ای 
در منطقه هستیم. این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با یادآوری سیاست 
فشار حداکثری علیه ایران توسط دولت ترامپ در سه، چهار سال گذشته گفت: 
آرایش سیاسی منطقه ای که ما در گذشته دیدیم، عمدتا بر محور فشار بر ایران 
متمرکز بود و با این هدف شکل گرفت و امروز که بایدن قرار است این سیاست را 
کنار بگذارد؛ طبیعتا مقداری این آرایش ها تغییر می کند و کشورهای منطقه خود 
را برای دوره ای آماده می کنند که احتمال کاهش تحریم ها و فشارها بر ایران و 
افزایش تعامل با تهران وجود دارد. حسینی، احتمال تعامل آمریکا با ایران در حوزه 
های مختلف از جمله موضوع هسته ای و موضوعات منطقه ای مثل بحران یمن، 
عراق و سایر حوزه ها را محتمل دانست و گفت: عربستان سعودی به خوبی متوجه 
شده که در دوره بایدن نمی تواند بر روی آمریکا به اندازه دوره ترامپ حساب باز کند 

و بایدن گرایش های کاملا روشنی در رابطه با مسائل منطقه دارد.
بایدن از گفت وگوهای منطقه ای با ایران حمایت خواهد کرد

وی با بیان اینکه رییس جمهوری منتخب آمریکا به دیپلماسی با ایران اهمیت 
می دهد، گفت: بایدن به احتمال زیاد به برجام بازخواهد گشت و از گفت و گوی 

ایران با کشورهای منطقه برای حل و فصل اختلافات حمایت خواهد کرد.
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک درباره تلاش ریاض برای عادی سازی 
روابط با قطر و دیگر کشورهای منطقه نیز گفت: در شرایطی که عربستان سعودی 
دیگر چک سفید دوره ترامپ ندارد، سعی می کند سایر کشورها را متقاعد کند که 
فشار بر ایران را حفظ کنند و به سمت ترتیباتی حرکت نکنند که به ضرر عربستان 

تمام شود و این کشور را در منطقه منزوی کند.
حسینی، سفر اخیر وزیر خارجه عربستان به مسکو را یادآور شد و افزود: تداوم 
تلاش  و  یکدیگر  با  خود  روابط  سازی  عادی  برای  منطقه  کشورهای  تحرکات 
از درک سیاست  ناشی  ترتیبات  این  در  روسیه  نقش  بازتعریف  برای  عربستان 

خارجی جدید حاکم بر کاخ سفید است.
وی درباره فرصت ها و چالش های تغییر دولت در ایالات متحده برای ایران نیز 
گفت: به قدرت رسیدن بایدن و یک دوره ای شدن ترامپ به خودی خود می تواند 
برای ایران یک فرصت محسوب شود زیرا سیاست های ترامپ هیچ نتیجه ای 
جز ویرانی، تخریب روابط ایران و همسایگان و بالا بردن تنش ها نداشت و حتی 
می توانست به جنگ منجر شود. مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های 
استراتژیک ریاست جمهوری، کنار رفتن سیاست های جنگ طلبانه ترامپ را 
فرصتی برای جمهوری اسلامی ارزیابی کرد و گفت: البته این به آن معنا نیست 
که ما همه ایده آل ها و مطلوب ها را در ارتباط با دولت بایدن خواهیم داشت زیرا 

اختلافات ایران و آمریکا بسیار عمیق است و به سادگی قابل حل و فصل نیست.
اختلافات هزینه ساز و غیرضروری با آمریکا را می توان کاهش داد

بایدن می تواند شروعی  آمدن  کار  حسینی در عین حال تصریح کرد: روی 
برای ترمیم بخشی از اختلافات با هدف کاهش تنش های غیرضروری و هزینه 
ساز نه فقط برای ایران بلکه برای آمریکا و منطقه باشد؛ بنابراین اهمیت دادن به 
دیپلماسی و استفاده از پنجره هایی که برای ما باز شده اهمیت بسیار زیادی دارد.

وی گفت: باوجود همه دشواری هایی که پیش روی روابط تهران-واشنگتن 
وجود دارد؛ خوب است تلاش کنیم با آمریکا به یک مخرج مشترک قابل قبول 

برسیم و بخشی از اختلافات را حل و فصل کنیم.
حضور بایدن فرصتی برای بازسازی روابط منطقه ای است

این تحلیلگر ارشد مسائل بین المللی، تغییر سیاست خارجی ایالات متحده را 
فرصتی برای بازسازی روابط منطقه ای ایران دانست و افزود: این تحولات فرصتی 
برای بازسازی روابط با کشورهای منطقه به ویژه کشورهای کلیدی مانند عربستان 
است. حسینی در عین حال طرح های پیشنهادی دولت جمهوری اسلامی برای 
تنش زدایی در منطقه از جمله طرح هرمز را یادآور شد و گفت: طی سال های 
گذشته این ریاض بود که عمدتا دست ایران برای دیپلماسی و مذاکره را به این 
امید واهی که با فشارهای دولت ترامپ خواهد توانست ایران را در موضع ضعف 
قرار دهد، رد کرد. وی با بیان اینکه عربستانی ها اشتباه کردند و با کنار رفتن ترامپ 
و شکست طرح فشار حداکثری وی، اکنون ایران سربلند است، تصریح کرد: با 
تمام این اوصاف، بعد از پشت سر گذاشتن موفقیت آمیز تحریم ها و شکست فشار 
حداکثری، ایران اکنون می تواند در شرایط متوازن تری به دنبال بازسازی روابط با 

کشورهای همسایه باشد.
دیپلماسی منطقه ای می تواند اسرائیل را از منطقه دور کند

این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک، نزدیک شدن رژیم صهیونیستی به 
کشورهای منطقه و عادی سازی روابط امارات و بحرین و برخی کشورهای عربی 
دیگر با این رژیم را یادآور شد و گفت: نه تنها روی کار آمدن بایدن فرصتی برای 
کاهش تنش ها در منطقه و تقویت صلح و همکاری است بلکه فرصتی برای دور 
کردن رژیم صهیونیستی از کشورهای منطقه است. حسینی تصریح کرد: در این 
سال ها به اثبات رسید که اسرائیل از اختلافات ایران و برخی کشورهای منطقه 
برای ترویج ایران هراسی استفاده می کند تا به آنها نزدیک شود و آنها را به تلاش 
برای اقدام علیه امنیت و منافع ملی جمهوری اسلامی تحریک و تشویق کند. وی 
با بیان اینکه دود اختلافات بین کشورهای منطقه به چشم خود آنها خواهد رفت، 
گفت: با توجه به اهمیت دور کردن عربستان سعودی و متحدانش از اسرائیل لازم 
است برای تقویت همکاری های منطقه ای پیش قدم شویم و با یک چشم انداز 

بلندمدت به اختلافات و موضوعات و راه حل های آنها نگاه کنیم.

سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه اظهارات کلی، مبهم، سلبی و شعاری 
مشکلی از بودجه و مردم را حل نخواهد کرد، گفت: بودجه از اختیارات دولت 

و رییس جمهوری است و شاکله بودجه نباید تغییر داده شود. 
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری آنلاین سخنگوی دولت، گفت: 
فردا دولت شرور ترامپ به پایان راه خود خواهد رسید و آمریکا رییس جمهوری 
تازه ای خواهد داشت. رییس جمهوری که فرصت دارد تا نماینده ای برای 
صدای بلند مردم آمریکا برای تغییر رویه هایی باشد که حداقل در چهار سال 

گذشته موجب تحقیر، آشفتگی و انزوای آمریکا شدند.
سخنگوی دولت ادامه داد: امروز مسوولیت پذیری آمریکا و احترام آن به 
المللی یک خواست جهانی است. دولت جدید  بین  و هنجارهای  قوانین 
آمریکا نباید میراث و در واقع لکه ننگی که دولت پیشین به جا گذاشته را 
بطور گزینشی جبران کند. بدتر از آن میراث، تلاش برای استفاده از آن به 
عنوان ابزار فشار بر ملت هاست. مقاومت مردم ما تا امروز نباید جای شکی 
باقی گذاشته باشد که فشار و تحریم هرگز نمی تواند ما را وادار به تسلیم برابر 

زیاده خواهی کند.
ربیعی افزود: آمریکا بزودی فرصت تازه ای خواهد داشت که به جای عمل 
به وسوسه هایی که حاصل آن نقض گسترده حقوق بین الملل و جنایت علیه 
بشریت به شیوه هایی ظاهراً متمدنانه به بهای به خطر انداختن صلح و امنیت 
جهانی و منافع مردم ایران و آمریکاست، با نیت و عمل صادقانه، بی قید و 
شرط به تعهدات خود مطابق قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت بازگردد و افق های 

جدیدی را پیش روی مناسبات خود با ایران و جامعه جهانی ترسیم کند.
وی یادآور شد: اما در هر حال، این واقعیت تغییر نخواهد کرد که سیاست 
فشار حداکثری بر مردم ایران به رسوایی ماندگاری در تاریخ تبدیل شد؛ نه تنها 
برای آنهایی که متوهمانه درد و رنج بی سابقه ای را به مردم معصوم و بیگناه 
ما تحمیل کردند بلکه برای آنهایی در رسانه های فارسی و غیرفارسی زبان در 
خارج از کشور که بی شرمانه با دمیدن به این توحش مدرن، در تحمیل این 

درد و رنج سهیم شدند.
مخالفان دولت چشم خودرا مقابل واقعیت ها بسته اند

ربیعی با بیان اینکه، مردم عاملان و همدستان این جنایت سازمان یافته 
اقتصادی را نه فراموش می کنند و نه می بخشند، عنوان کرد: اما متاسفیم 
کسانی نیز در داخل بودند که به نام انتقاد از دولت و با چشم بستن به رفتارهای 
مجرمانه آمریکا و پیامدهای ویرانگر آن بر زندگی مردم، دولت را در خط مقدم 
این مبارزه بی امان تخریب کردند در حالیکه با حداقلی از انصاف می توانستند 
ببینند که نه تنها این دولت در سال های قبل از آوار شدن تحریم ها بر سر مردم 
ما، یکی از درخشان ترین دوره های رشد اقتصادی را مدیریت کرد بلکه حتی 
در همین دوره نیز در شرایطی که بسیاری انتظار ابرتورم را برای سال جاری 
داشتند، مانع از تحقق آن شد و این مدیریت اقتصادی درست در زمانی اتفاق 
افتاد که بحران غیرمنتظره ویروس کرونا بار مضاعفی بر گرده دولت تحمیل 

کرده بود.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: همچنین ما در کرونا با 
بیم و امید روبرو هستیم. تلاشهای صورت گرفته در هفته های قبل شرایطی را 
فراهم کرده که امروز ایران معکوس جهان حرکت می کند و ابتلا و مرگ و میر هر 

دو کاهشی است و از ۱۰ هزار و ۲۰۰ مرگ هم وطنان جلوگیری شد.
وی اضافه کرد: اما از یک سو گونه های جهش یافته از کرونا در انگلیس و 
برزیل و آفریقای جنوبی افزایش یافته و از سوی دیگر با انجام سفرهای غیرضرور 
و عدم رعایت پروتکل های روبرو هستیم و ما با موج جدید روبرو هستیم. و امروز 
وضع بیماری در آمریکا و اروپا بسیار خطرناک شده است. نیروی انتظامی 
اقداماتی را موثری را انجام داده و در نتیجه کنترل های کرونایی ۳۳ درصد 

از کل تصادفات و ۲۹ درصد از جان باختگان جاده ای کاهش داشته است.
نباید لایحه بودجه به طرح مجلس تغییر داده شود 

ربیعی افزود: ما باید با اهتمام همگانی و خستگی ناپذیر این مسیر را به 
پیش ببریم هر گونه خستگی و عدم مراعات عزیزان بیشتری را از ما خواهد 
گرفت. همچنین دولت همه تلاش خود را برای تدوین لایحه بودجه ای واقعی 
و کارشناسی به کار بست و با وقوف کامل به آثار تورم و فشار اقتصادی به مردم و 
دهک های پایینی و نیز نیاز به افزایش سطح تولید و اشتغال جدید و با نگاهی 
به تلاش برای عقب راندن تحریم و کسب حقوق از دست رفته ملت ایران و 
ضرورت حضور اقتصاد ایران در بازارهای جهانی لایحه بودجه را تدوین کرده 
است. سخنگوی دولت افزود: یک مشخصه واضح بودجه نویسی برای سال 
۱4۰۰ که بر اساس مقابله با تحریم و شکستن زنجیره های محاصره اقتصادی 
سیاستهای  در  را  بودجه  این  است  جهانی  فرصت های  از  استفاده  و  ایران 
انبساطی متفاوت تر کرده است. نخستین اقدام دولت ارائه به موقع لایحه 
بودجه به مجلس شورای اسلامی بود و همچنین لایحه بودجه در معرض افکار 
عمومی قرار گرفت و به شکل شفاف همگان امکان مطالعه و  اظهارنظر  پیدا 
کردند. وی افزود: اظهارات کلی، مبهم، سلبی و شعاری مشکلی از بودجه و از 
مردم حل نمی کند. بودجه از اختیارات دولت و رییس جمهوری است و نباید 
لایحه بودجه به طرح مجلس تغییر داده شود. ما امیدواریم با تعاملات بین 
مجلس و دولت بودجه ای با تفاهم و با هماهنگی در اجرا بتوانیم دریافت کنیم 
که در غیر این صورت، اگر به زمینه های اجرایی توجه نشود دولت در اجرا با 

مشکل مواجه می شود.
مواضع بایدن بدون لغو تحریم ها بی ارزش است 

سخنگوی دولت تصریح کرد: مواضع بایدن تا زمانی که روی زمین با لغو 
تحریم ها ذیل تعهدات برجامی آمریکا همراه نشود از نظر ما فاقد ارزش است.

ربیعی در ادامه نشست خبری در پاسخ به سوالی در خصوص پیش بینی 
دولت از رفتار رئیس جمهور جدید آمریکا با ایران گفت: این سوال را که آیا 
دولت آقای بایدن اراده ای برای تغییر سیاست های گذشته دارد یا نه، باید از 

دولت جدید آمریکا بپرسید.

وی افزود: آقای بایدن و تیم وی در دوران مبارزات انتخاباتی و نیز بعد از 
پیروزی در موقعیت های مختلف مطالب در رابطه با بازگشت به برجام بیان 
کرده اند. اما این مواضع تا زمانی که روی زمین با لغو تحریم ها ذیل تعهدات 

برجامی آمریکا همراه نشود از نظر ما فاقد ارزش است. 
ربیعی تصریح کرد: تا جایی که به ما مربوط می شود، سیاست فشار بر ایران و 
توطئه هایی که دولت ترامپ در این سال ها دنبال کرده، شکست خورده و هیچ 
راه عاقلانه ای جز کنار گذاشتن این روش پرهزینه برای آمریکا و مخاطره آمیز 

برای صلح و امنیت وجود ندارد. 
وی اضافه کرد: مشخصاً وزیر خارجه آمریکا در آخرین روز های دولت ترامپ 
در حال تلاش برای سنگ اندازی بر سر راه اصلاح سیاست های ورشکسته 
چهار سال اخیر است، اما ما نگران این موضوع نیستیم، چون اگر دولت بعدی 
آمریکا اراده ای واقعی برای تصحیح این اشتباهات داشته باشد، می تواند از 
افتادن به این تله های کودکانه امتناع کند و کاری را که برای منافع مردم آمریکا 

و منطقه درست است، انجام بدهد.
انتظار ایجاد تعادل در نرخ ارز وجود دارد 

ربیعی در ادامه نشست خبری در پاسخ به دلایل کاهش نرخ ارز و نقش 
دولت در آن گفت: روند نرخ ارز، براساس مبانی بنیادی بازار شکل می گیرد؛ 
لذا براساس آنچه طی دو سال و نیم گذشته شاهد آن بودیم، فشار ناشی از 
تحریم ها عدم امکان انتقال ارز به دلایل توامان تحریم و به هم خوردن عرضه 
و تقاضای ارز خصوصا تشدید انتظارات، در افزایش قیمت ارز موثر و تعیین 
کننده بوده است؛ لذا انتظار می رود در مرحله اول خروج از شوک با فروکش 
ارز نیز به سمت تعادل و ارزش اقتصادی آن  انتظارات، افزایش نرخ  کردن 

حرکت کند.
وی افزود: در مرحله بعدی با دسترسی بهتر بانک مرکزی به منابع مسدودی 
خود و نیز شرایط پیش رو امکان مدیریت موثرتر در بازار ارز، و کاسته شدن از 
تقاضا و پاسخ به نیاز های واقعی فراهم می شود. از طرفی برای فهم شرایط این 
روز های بازار ارز نیاز به دانش تخصصی اقتصاد و بودجه ریزی سنجیده نیست. 
هر فردی در کف بازار نیز متوجه می شود که با نبودن ترامپ، شکست فشار 
حداکثری و فرو ریختن تحریم ها قیمت شکننده و کاذب ارز و سکه به سمت 

تعادل و قیمت اصلی خود نزدیک خواهد شد.
ربیعی گفت: باز هم هر کسی از همان کف بازار می داند زمانی که منابع بانک 
مرکزی آزاد شود و امکان عرضه از تقاضا پیش بگیرد قیمت ها متعادل می شود 
و پایین می آید. ظاهرا برخی افراد عادت کرده اند هر موضوعی را با عینک 
سیاسی و تیره بینند هر چند به قیمت ضربه زدن به روح و روان جامعه باشد. در 
مواردی مانند قیمت ارز و طلا صرفا وابسته به متغیر های درونی نیست بلکه از 
متغیر های بیرونی اعم از اقتصادی، سیاسی نیز هست. بیاد داریم بعد از پایان 

جنگ تحمیلی بلافاصله قیمت های ارز و سکه سقوط کردند.
وی تصریح کرد: همچنین اگر از نقش دولت می پرسید و عده ای این نقش 
را نمی خواهند ببینند باید گفت که طی ۳ سال گذشته در حالیکه عده ای 
در داخل مشغول تخریب بودند، دولت در کنار مردم، ضمن مقاومت در برابر 
فشار های ترامپ، براساس یک سیاست مقاومتی مانع از وقوع برخی پیش 
بینی هایی که درباره آن شنیدیم از جمله ابرتورم یا ونزوئلایی شدن شده است. 
این مقاومت دولت و مردم ایران علیرغم فشار بر معیشت و زندگی مردم و سخت 
شدن امورات روزانه مردم، در حالی است که عده ای هیچگاه نمی خواهند 
ببینند و بیان کنند. با فشار های بی نظیر و در یک جنگ نابرابر اقتصادی ایران 
نه دچار تورم و فروپاشی شد و نه شبیه برخی کشور های از هم پاشیده منطقه 

شد.
هیچ پیامی از طرف تیم آقای بایدن دریافت نکرده ایم 

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی در خصوص آمادگی ایران برای مذاکرات 
با بایدن گفت: تمرکز ما در حال حاضر به احیای کامل برجام از سوی همه 
طرف های توافق است؛ و انتظار داریم که تمرکز دولت جدید آمریکا هم بر 

جلب اعتماد ایران از راه انجام کامل و فوری همه تعهداتش باشد.
وی افزود: موضع ایران درباره بازگشت امریکا به برجام از سوی مقامات کشور 
بار ها اعلام و تکرار شده است. دولت امریکا باید ابتدا تعهدات خود را بر اساس 
برجام و نیز قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل انجام دهد و این تنها 
مسیر موجود پیش روی دولت جدید در امریکا است. ضمن اینکه ما هیچ 
پیامی از طرف تیم آقای بایدن دریافت نکرده ایم. تا وقتی اطمینان پیدا نکنیم 
که آمریکا ضمن بازگشت بی قید و شرط به تعهدات خود، به این وظایف قانونی 

بطور کامل عمل خواهد کرد، مذاکره بی معناست.

سخنگوی دولت: 

اظهارات کلی و شعاری مشکلی از بودجه و مردم حل نمی کند

علی تاجرنیا فعال سیاسی معتقد است: اختلاف نظر 
و  نیست  جدیدی  چیز  هاشمی  آیت الله  فرزندان  میان 
همواره وجود داشته است. پس بایستی آن را به فال نیک 

گرفت و به رسمیت شناخت زیرا می تواند سازنده باشد.   
»خانواده آقای هاشمی« خانواده مشهور و تاثیرگذار در 
تاریخ معاصر ایران اسلامی بعد از انقلاب ۵7 بوده اند؛ 
خانواده ای که پدرشان آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی 
یکی از استوانه های انقلاب به شمار می رفت که طی 
تاثیرگذار  و  بدیل  بی  نقشی  انقلاب  از  بعد  دهه  چهار 
داشت. هرچند دیدگاه های در مورد او متفاوت هستند و 
بارها و بارها جریان های مختلف دست به نقد او زده اند 
اما به راحتی نمی توان نام  او را که در عبور از بحران های 
مختلف نادیده گرفت اما نباید فراموش کرد که تنها پدر 
خانواده سیاسی نبوده و فرزندان هم به نوعی هر کدام 
نامشان به سیاست گره خورده است؛ پنج فرزندی که  به 
رغم دیدگاه های متفاوت به نظر می آید که روابط خوبی با 
هم داشته اند اما فارغ از همه این روابط و اختلاف نظرها، 
این خانواده همواره  از دید رسانه ها پنهان نبوده اند و در 
عین حال هم دیدگاه های متفاوتی در مورد آنها وجود دارد 
وگاهی برای آنها حاشیه هایی به همراه داشته است که 
نمونه اخیر رسانه ای شدن فرزندان آیت الله هاشمی نامه 
محسن به فائزه بود؛ نامه ای که البته از طرف خواهر هم 
بی پاسخ نماند. پس با نگاهی به این نامه و پاسخ فائزه به 
آن و نگاهی به گذشته، عده ای معتقد هستند که محسن 
یعنی فرزند بزرگ خانواده تلاش دارد که به هسته سخت 
قدرت نزدیک شود تا بتواند همچون پدرش موثر باشد و اما 
خواهر یعنی فائزه راهی دیگر می رود و تا حدودی تندرو و 
رادیکال عمل می کند که حتی این احتمال وجود دارد که 
رشته های برادر را پنبه کند و اما نگاهی دیگر وجود دارد 
که اختلاف نظر میان فرزندان آیت الله عمیق است و به 
همین خاطر به سطح رسانه ها راه پیدا کرده است. اگرچه 
در کنار این ۲ نفر ۳ عضو دیگر خانواده یعنی مهدی، یاسر 
و فاطمه هم به نوعی و به خصوص مهدی در سال های 
اخیر در رسانه ها مطرح شده اند اما شخصیت محسن و 
فائزه به نظر می آید که به دلیل درگیری بیشتر با سیاست 

بیشتر نظر رسانه ها را به خود جلب کرده اند.
این نوع نگاه ها و مسائل در ارتباط با فرزندان آیت الله 

هاشمی باعث شده تا پژوهشگر ایرنا با »علی تاجرنیا« 
نماینده مردم در مجلس ششم و فعال سیاسی گفت و 

گویی انجام دهد که در ادامه می خوانیم:
فائزه هاشمی به جریان تحول خواه و بعدها اصلاح 

طلب نزدیک تر بود
و  ها  رسانه  های  سازی  حاشیه  به  اشاره  با  تاجرنیا 
الله هاشمی  اختلاف دیدگاه ها در میان فرزندان آیت 
گفت: اختلاف نظر در میان فرزندان آیت الله هاشمی 
چیز جدیدی نیست. از همان سال هایی که فرزندان او 
به فضای سیاسی وارد شدند؛ یعنی قبل از مجلس پنجم، 
این اختلاف ها کاملًا مشخص بود و در میان فرزندان 
آیت الله هاشمی به خصوص فائزه هاشمی به دلیل نوع 
رویکردهای خود، خصوصاً در عرصه اجتماعی، در یک 
طرف طیف قرار داشت؛ یعنی طیفی که به جریان تحول 
خواه و بعدها اصلاح طلب نزدیک تر بود. هرچند فائزه 
هاشمی هیچوقت خودش را یک چهره سیاسی اصلاح 
طلب نمی دانست اما او به لحاظ نگرشی از یک اندیشه 
تحول خواهانه برخوردار بود و ورود او به انتخابات پنجم 
و لیست جداگانه ای از جناح اصولگرا که خود آیت الله 
هاشمی هم جزو جامعه روحانیت مبارز بود، نشان دهنده 

یک استقلال فکر در فائزه هاشمی بود.
محسن هاشمی به جریان سنتی نزدیک است

نماینده مردم در مجلس ششم در ادامه سخنانش بیان 
داشت: از طرفی دیگر محسن هاشمی هم در طی سال 
های گذشته با یک نوع رفتاری که عمدتاً رفتار محافظه 
کارانه شناخته می شود، همواره در طرفی دیگر از طیف 
فرزندان آیت الله هاشمی قرار دارد؛ یعنی به عنوان یک 
چهره نزدیک به جناح اصولگرا و سنتی و یاسر هاشمی هم 
خیلی سیاسی نبوده و بیشتر امورات پدرش را پیگیری می 

کرده است.
این فعال سیاسی در ادامه افزود: به طور طبیعی و کما 
اینکه در دوره گذشته وقتی که حساسیت بر روی فرزندان 
اقتصادی وجود  و  لحاظ سیاسی  به  الله هاشمی  آیت 
داشت، بیش از همه فائزه هاشمی و بعد مهدی هاشمی 
و  گرفتند  می  قرار  اصولگرا  جریان  تند  انتقادات  مورد 
انتقادات به سمت محسن  ما کمتر می دیدیم که این 

هاشمی و یا فاطمه هاشمی وجود داشته باشد.

آیت الله هاشمی فضایی فراهم کرد تا فرزندانش 
دیدگاه های متفاوتی داشته باشند

تاجرنیا اظهار داشت: با توجه به فضای اخیری که پیش 
انتخابات  از  الله هاشمی بعد  آمد و خصوصاً خود آیت 
۱۳88 که یک نوع تغییر دیدگاه هایی داشت، به طور 
طبیعی مجموعه فرزندان او هم سیر تطورات داشتند که 
ما می بینیم فردی همچون فاطمه هاشمی که در طی 
۱۰ سال گذشته خیلی ورود به امر سیاست نمی کرد اما 
انتقادهای تندی نسبت به او مطرح می شد. پس چنین 
امری هم طبیعت نگرش آیت الله هاشمی بود. به عقیده 
من آیت الله هاشمی به دلیل شخصیتی که داشت این 
فضا را فراهم می کرد که فرزندانش اگر اختلاف دیدگاهی 

با هم داشته باشند می بایست مطرح می شد.
می بایست نقطه نظرات فرزندان آیت الله هاشمی را 

اختلاف نظر ارزیابی کنیم نه فرصت طلبانه
این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به دیدگاه های 
مختلف مطرح شده در مورد فرزندان آیت الله هاشمی 
عنوان داشت: آن چیزی که مباحث مربوط به فرزندان 
آیت الله هاشمی را تعمیق بخشیده نقطه نظرات شاز و 
نسبتاً تندی است که فائزه هاشمی به نسبت بقیه فرزندان 
در طی سال ها و ماه های اخیر گرفته است و جدا از 
اینکه محسن هاشمی قصدشان ورود به هسته سخت 
قدرت باشد، به نظر من طبیعت محسن هاشمی اختلاف 
به  بایستی  هم  را  این  و  است  هاشمی  فائزه  با  نظرش 
رسمیت بشناسیم که اگر فائزه هاشمی نقطه نظراتی دارد 

و برادرشان به نوعی نقطه نظرات دیگری دارد، اینها را در 
راستای اختلاف نظر ارزیابی کنیم نه الزاماً فرصت طلبی 
یا نزدیک شدن به هسته قدرت یا سایر دیدگاه های این 
چنینی، زیرا بخشی از این مسائل درونی است و به نیت 
افراد برمی گردد و ما نبایستی به این صورت نیت خوانی 

کنیم.
نامه محسن هاشمی به فائزه هاشمی از نگاه بزرگتر 

به کوچکتری است
نماینده مردم در مجلس ششم شورای اسلامی گفت: 
من معتقد هستم که اگر فضای عمومی جامعه به این 
سمت برود که ما بتوانیم دیدگاه های مختلف را در کنار 
یکدیگر و نزدیک هم داشته باشیم همچون دیدگاه های 
فرزندان آیت الله هاشمی، و در عین حال اینها هم تامل 
بشوند این را بایستی به فال نیک بگیریم. هرچند من 
نامه محسن هاشمی را شخصاً از نگاه به نوعی بزرگتر و 
کوچکتری می بینم و تا حدودی این نقد را وارد می دانم 
که بایستی اجازه دهیم که افراد نقطه نظرات خودشان را 
بگویند ولو اینکه ما آنها را نپذیریم و قبول نداشته باشیم 
و اگر برخوردی می خواهد صورت بگیرد به نظر من بهتر 
است که غیرمستقیم باشد. اگر محسن هاشمی حتی 
نامه به فائزه هاشمی نمی نوشتند باز هم مردم متوجه این 
امر می شدند اما از طرفی اینقدر حاشیه برای این مسئله 
به وجود نمی آمد. پس این اختلاف نظرها طبیعی است و 
بایستی به رسمیت شناخته شود و حتی از قبل هم وجود 

داشته است.

علی تاجرنیا: 

اختلاف  نظر میان فرزندان هاشمی باید به 
رسمیت شناخته شود
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دلار داره می ریزه!

حوزویان خواستار عزل و محاکمه » علیرضا رئیسی« شدند
قرارگاه حوزوی انقلاب اسلامی در پی قم هراسی در ستاد ملی کرونا و اظهارات سخنگوی این 
ستاد با ارسال نامه ای به وزیر بهداشت خواستار عزل و محاکمه »علیرضا رئیسی« بدلیل تشویش 
اذهان عمومی شدند.در پی اظهارات اخیر دکتر علیرضا رئیسی معاون بهداشت وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی که گفته بود هیچ گونه پروتکلی در قم رعایت نشده، قرارگاه حوزوی انقلاب 
اسلامی به این اظهارات واکنش نشان داد و در نامه ای این اظهارات را گزاف، غیرعلمی و غیرمنصفانه 
خواند.قرارگاه حوزوی انقلاب اسلامی در نامه خود اعلام کرده قم، پیشتاز در مبارزه با ویروس کرونا 
بوده و طبق اعلام رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، دارای التزام بالا به پروتکل هاست و از آنجا که 
این شهر به عنوان نماد هویتی شیعه مطرح است نباید با اظهارات نسنجیده موجب راه اندازی قم 
هراسی شد.این قرارگاه حوزوی طی نامه ای به دکتر نمکی وزیر بهداشت خواهان برکناری رئیسی و 

نیز محاکمه او به دلیل تشویش اذهان عمومی شده است.

تکذیب شایعه درباره علت درگذشت مصباح یزدی
فرزند آیت الله مصباح یزدی شایعه مطرح شده در فضای مجازی مبنی بر درگذشت مرحوم آیت 
الله مصباح یزدی بعد از تزریق واکسن فایزر به ایشان را شایعه ای دروغین خواند. حجت الاسلام علی 
مصباح یزدی در پاسخ به این پرسش که شایعه ای در برخی از صفحات فضای مجازی منتشر شده، 
مبنی بر این که مرحوم آیت الله مصباح یزدی بعد از تزریق واکسن فایزر از دنیا رفته اند، صحت دارد؟ 
اظهار داشت: نخیر؛ این شایعه ای است که تصویر آن را با ترفندهای فتوشاپ و امثال آن درست 
کرده اند. فرزند آیت الله مصباح یزدی افزود: اصل این شایعه دروغ است و مبنایی ندارد. در برخی 
از صفحات فضای مجازی، تصویری منتشر شده بود که ادعای فوق را مطرح می کرد و اکنون فرزند 

مرحوم آیت الله مصباح یزدی آن را تکذیب کرد.

عیسی کلانتری: محیط زیست را سیاسی و امنیتی نکنیم
عیسی کلانتری: معاون رئیس جمهوری و رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفت : وقتی من 
وزیر کشاورزی هستم، قانون من را موظف کرده است خودکفا شوم و کاری به مصرف آب ندارم، وزارت 
نیرو خودش مصرف کننده است و کاری به پایداری ندارد و در حالی قانون جامع آب از سوی وزارت 
نیرو با عنوان بهره بردار نوشته می شود که جای محققان با دیدگاهی زیست محیطی خالی است. 
رئیس سازمان محیط زیست تاکید کرد: زمانی این چالش ها بیرون می زند. منابع محیط زیست ما 
پایمال می شود و این مساله نه امنیتی است و نه سیاسی است و به آن انگ زد این کشور باید پایدار 
بماند. مقام معظم رهبری بارها گفته اند مساله محیط زیست مساله این دولت و آن دولت نیست. وی 
افزود: مساله امنیت و سیاست را باید از محیط زیست خارج کنید و بگذارید محیط زیست برای مردم 

باقی بماند.

دلیل عدم تسلیت احمدی نژاد بعد از فوت آیت الله مصباح یزدی
بهمن شریف زاده، از نزدیکان محمود احمدی نژاد در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه چرا 
احمدی نژاد در پی درگذشت آیت الله مصباح یزدی  پیام تسلیتی صادر نکرد، گفت: »تفکر آقای 
احمدی نژاد خیلی دور از آقای مصباح بود. آقای مصباح درباره شیوه حکومت داری طور دیگری 
فکر می کرد. از سوی دیگر آقای مصباح و طرفدارانش از مقطعی به بعد نسبت به آقای احمدی نژاد 
حرف هایی زدند؛ به نحوی که هرگز فراموش نمی کنیم به آقای احمدی نژاد گفتند اهل سِحر و 
جادوست یا به آقای مشایی گفتند او ساحره است یا حتی یک زمانی گفتند احمدی نژادی ها 
فراماسون هستند یا در نهایت گفتند احمدی نژاد و اطرافیانش جریان انحرافی اند. وقتی آقای 
احمدی نژاد چنین رفتار هایی را مشاهده کرد، طبیعی است که برای درگذشت آقای مصباح پیام 

تسلیتی ندهد«.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد

مدعیان کارچاق کنی در قم دستگیر شدند
دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری دو کارچاق کن در یک قرار صوری خبر داد و اظهار داشت: 
این متهمان با سوء استفاده از نام یک مسئول ارشد قضایی استان، مبلغ 8۰۰ میلیون تومان برای از بین 

بردن یک پرونده قضایی درخواست وجه کرده بودند. 
حجت الاسلام والمسلمین غریب، به ادعای واهی این متهم مبنی بر ارتباط و نفوذ با مقامات ارشد 
تعزیرات و دادستانی استان قم اشاره کرد و گفت: متهم اصلی این پرونده با بیان اینکه قادر به مختومه 
کردن یک پرونده قاچاق کالاست، با سوء استفاده از نام یکی از مسئولان قضایی استان، درخواست 
وجه به مبلغ 8۰۰ میلیون تومان کرده است. دادستان عمومی و انقلاب قم با بیان اینکه این متهمان 
هیچ گونه ارتباطی با کارمندان، قضات و مسئولان دادگستری استان نداشتند، تصریح کرد: با صدور 
دستورات قضایی و ورود و نظارت حفاظت و اطلاعات دادگستری استان، در یک قرار صوری متهم و 

همدستانش در حین دریافت وجه دستگیر و بازداشت شدند. 
حجت الاسلام و المسلمین غریب با تأکید بر اینکه دادستانی استان قم در مبارزه با عوامل فساد و 
کسانی که قصد تخریب چهره دستگاه قضایی را دارند، با جدیت و بدون اغماض برخورد می کند، به 
شهروندان هشدار داد: در مواجهه با هر گونه موارد مشکوک و ادعای نفوذ و دریافت رشوه مراتب را سریعاً 

به حفاظت و اطلاعات دادگستری استان گزارش دهند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

مسافران زورگیر توسط پلیس دستگیر شدند
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش مأموران پاسگاه انتظامی کوشک نصرت، ۲ تن از 
سارقانی که به عنوان مسافر یک دستگاه پراید فردی مسن، خودرو وی را در حوالی میدان شوش تهران 
با تهدید سلاح سرد سرقت کرده بودند،در آزادراه قم - تهران دستگیر شدند.سرهنگ بهادر اسماعیلی در 
این خصوص اظهار داشت: ۲ تن از سارقانی که به عنوان مسافر یک دستگاه پراید فردی مسن، خودرو 
وی را در حوالی میدان شوش تهران با تهدید سلاح سرد سرقت کرده بودند، خودرو مذکور توسط مأموران 
پاسگاه انتظامی کوشک نصرت در کیلومتر ۵۵ آزادراه قم - تهران شناسایی و با تلاش مأموران متوقف و 

متهمان دستگیر شدند.
 وی با بیان اینکه این افراد اعتیاد به مواد مخدر داشته و از آن ها مقادیری مواد افیونی شیشه کشف 
شده است، گفت: سرانجام متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 
مرجع قضائی استان شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در ادامه با دعوت از 
مال باخته خودرو به وی تحویل و نامبرده از زحمات پلیس قم در دستگیری سارقان قدردانی کرد. 
اسماعیلی تاکید کرد: پلیس در تامین امنیت مردم شبانه روز در تلاش بوده و از هیچ کوششی دریغ 

نخواهد کرد.
 

فرمانده انتظامی استان قم:

۵۱ لیتر شیشه مایع به مقصد نرسید
و  از یک دستگاه کامیون  بازرسی  لیتر شیشه مایع در  از کشف ۵۱  انتظامی استان قم  فرمانده 
دستگیری یک سوداگر مرگ خبر داد. سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: پس از ساعت ها 
تلاش اطلاعاتی مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص شد یک قاچاقچی مواد مخدر در 
حال انتقال محموله ای افیونی از مرزهای جنوب شرقی کشور به استان یزد است که بلافاصله موضوع 
به پلیس مبارزه با مواد مخدر آن استان اطلاع داده شد. وی گفت: در ادامه ماموران پلیس مبارزه با مواد 
مخدر استان یزد نیز بلافاصله وارد عمل شده و کامیون بنز را شناسایی و متوقف کردند. فرمانده انتظامی 
استان قم تصریح کرد: در این عملیات که با اعلام به موقع پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم و عملیات 
سنجیده ماموران پلیس مبارزه با مواد یزد انجام شد، در بازرسی از کامیون ۵۱ لیتر شیشه مایع کشف 
شد. میرفیضی با اشاره به دستگیری یک سوداگر مرگ و تحویل او به مراجع قضائی خاطرنشان کرد: 
نیروی انتظامی با سوداگران مرگ و قاچاقچیان افیونی برخورد قاطع و قانونی می کند و هرگز اجازه 

جولان و سرکشی به آنان نخواهد داد.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم :

سارق سیم و کابل برق حین سرقت دستگیر شد
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری یک سارق سیم و کابل برق حین سرقت خبر داد و گفت: 
متهم در طی تحقیقات صورت گرفته به ۱۲ فقره سرقت اعتراف کرد. سرهنگ مراد حسین جعفریان 
در این رابطه بیان کرد: در پی وقوع چندین فقره سرقت سیم و کابل برق در قم،  موضوع در دستور کار 
مأموران انتظامی استان قرار گرفت. وی افزود: در ادامه مأموران کلانتری ۱7 شهید بهشتی قم حین 

گشت زنی، فردی سابقه دار را در حال سرقت سیم و کابل مشاهده و بلافاصله وی را دستگیر کردند. 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  تاکید کرد:

استفاده از تولیدات بومی در 
پروژه های شهری 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به استفاده از پمپ های بومی در 
آب نماها از برنامه ریزی برای استفاده از تأسیسات ایرانی سرمایشی و گرمایشی، 
تصفیه آب و کلرزدایی در سوله های ورزشی خبر داد. عباس حلوایی زاده در 
گفت وگو با شهرنیوز، با تأکید بر استفاده از تولیدات بومی در پروژه های شهری 
قم، اظهار داشت: باغ پرندگان ازجمله پروژه هایی بود که در آن از تولیدات بومی 
ایرانی استفاده شد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم بابیان اینکه تمام پمپ ها 
در آب نماها از تولیدات ایرانی هستند، افزود: یکی دیگر از برنامه هایی که به دنبال 
اجرای آن هستیم این است که تمامی تأسیسات مکانیکی سوله های ورزشی 
مناطق هشتگانه و مراکز درمانی بومی شود. حلوایی زاده در رابطه با تولیدات 
باکیفیت ایرانی در دستگاه های سرمایشی و گرمایشی نیز افزود: می توانیم 
درزمینه استفاده از دستگاه های سرمایشی و گرمایشی، تصفیه آب و کلرزدایی 
نیز از دستگاه های بومی ایرانی استفاده کنیم. وی بابیان اینکه استفاده از این 
دستگاه ها قبل از این آزموده شده است، افزود: استفاده از این دستگاه ها تجربه 

خوبی بوده که خداروشکر نتیجه موفقی داشته است.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی بازار پسماند خشک
 در سایت البرز

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به ساماندهی گاراژهای ضایعاتی 
از برنامه ریزی برای راه اندازی بازار پسماند خشک در سایت البرز خبرداد.

سید امیرسامع با اشاره به سیاست شهرداری در رابطه با ساماندهی گاراژهای 
ضایعاتی، اظهار داشت: چرخه فرآوری پسماند خشک باید به صورت مشخص 
به  نسبت  پیش  وقت  چند  از  راستا  همین  در  که  شود  برنامه ریزی  شفاف  و 
ساماندهی گاراژهای ضایعاتی در سطح شهر اقدام شده است. معاون خدمات 
شهری شهرداری قم با اشاره به ساماندهی این گاراژها در سایت البرز افزود: 
گاراژهای که مجوز دریافت کرده اند، می توانند با پرداخت کمترین میزان اجاره 
در سایت البرز فعالیت کنند. سامع با اشاره به کار ساماندهی از رینگ یک و دو 
و مرکز شهر آغازشده است، تصریح کرد: بعد از چندین مورد تذکر به گاراژهای 
ضایعاتی غیرمجاز نسبت به پلمپ آن ها اقدام می شود. وی با اشاره به پیش بینی 
بازار پسماند خشک در سایت البرز، تأکید کرد: بازار پسماند خشک می تواند 
یک مجموعه اقتصادی زیست محیطی باشد که به تفکیک زباله کمک می کند. 
معاون خدمات شهری شهرداری قم افزود: در این بازار علاوه بر خریدوفروش 

پسماند نسبت به نظارت بر مجوزها نیز اقدام خواهد شد.

مدیر منطقه یک شهرداری قم  خبرداد

اجرای طرح لوله گذاری در خیابان 
شهید روحانی 

شهید  خیابان  لوله گذاری  طرح  اجرای  از  قم  شهرداری  یک  منطقه  مدیر 
روحانی این منطقه خبر داد. احمد ترکمن ، با اشاره به اجرای طرح لوله گذاری 
در خیابان شهید روحانی، اظهار داشت: این طرح در راستای کنترل و هدایت 
آب های سطحی خیابان شهید روحانی در تقاطع خیابان کوثر انجام شد. مدیر 
منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه عملیات های انجام شده شامل خرید، 
انتقال، حفاری و اجرای لوله گذاری است، تصریح کرد: برای اجرای این طرح 
ترکمن خاطرنشان  است.  ریال هزینه شده  میلیارد  از یک  بیش  لوله گذاری 
کرد: به منظور رفاه شهروندان با همت مسئولان و کارشناسان خدمات شهری 
شهرداری منطقه، لوله گذاری در خیابان شهید روحانی در مدت دو روز اجرا شد. 
وی با تأکید بر اینکه در راستای کنترل آب های سطحی اجرای چنین طرح هایی 
ادامه دارد، افزود: هدف اصلی جلوگیری از آبگرفتگی به خصوص در روزهای 
بارانی است و شهرداری همت ویژه ای برای کاهش آبگرفتگی در سطح شهر دارد.

 
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم اعلام کرد:

کاهش ۸ میلیون لیتری خونابه 
کشتارگاهی

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به افزایش تعامل بین 
این سازمان و سازمان کشتارگاه شهرداری قم، از کاهش فضولات و کاهش 8 
میلیون لیتری خونابه کشتارگاهی خبر داد.سید عبدالله میرابراهیمی به کاهش 
فضولات و خونه کشتارگاهی اشاره کرد و گفت: اثرات زیست محیطی این خونابه ها 
افزود:  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست  است.  شده  کنترل 
فضولات کشتارگاهی به میزان کمی کاهش داشته است اما خونابه کشتارگاهی 
با 8 میلیون لیتر کاهش به میزان محسوسی کاهش داشته است. میرابراهیمی با 
اشاره به برخی پروژه های مهم سازمان مدیریت پسماند در سال جاری، تصریح 
کرد: توسعه سایت تخمیر زباله ازجمله پروژه های مهم سازمان مدیریت پسماند در 
سال ۹۹ است که بااعتبار یک میلیارد تومانی در بودجه سال جاری سازمان لحاظ 
شد. وی احداث خط پردازش ۳ را هم از دیگر پروژه های مهم سازمان مدیریت 
پسماند در سال جاری نام برد و افزود: این پروژه نیز بااعتبار ۲ میلیارد تومانی در 
برنامه سال ۹۹ سازمان مدیریت پسماند قرار گرفت. سرپرست سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم از احداث ایستگاه انتقال پسماند منطقه ۵ و 4 بااعتبار ۲ 
میلیارد تومانی نیز خبر داد و افزود: تجهیز شهر به باکس نخاله ساختمانی و خرید 

مخازن دومنظوره معابر شهری از دیگر اقداماتی بود که در سال ۹۹ اجرایی شد.

سرپرست منطقه سه شهرداری قم  خبرداد

کسب رتبه نخست درآمدی  دربین 
مناطق شهری 

سرپرست منطقه سه شهرداری قم از کسب رتبه نخست این منطقه در درآمد در 
سطح مناطق مختلف شهرداری قم خبر داد. مهرداد روحانی وزیری در گفت وگو 
با خبرنگار شهرنیوز، با اشاره به کسب رتبه نخست درآمدی شهرداری منطقه ۳ 
اظهار داشت: پس از ارزیابی صورت گرفته از فعالیت های درآمدی این منطقه 
و پایش عملکرد ۹ ماهه سال ۹۹ به این موفقیت دست یافتیم. سرپرست منطقه 
سه شهرداری قم با اشاره به فعالیت های واحد درآمد منطقه سه شهرداری در سه 
ماه گذشته، تصریح کرد: این منطقه از نظر درآمد در مهر، آبان و آذرماه ۹۹ به 
ترتیب با ۱4۶، ۲۰۰ و ۱۳۹ درصد افزایش درآمد روبرو بوده است. روحانی وزیری 
با قدردانی از شهروندان خوب و همیشه همراه این منطقه در پرداخت به موقع 
عوارض، گفت: این مهم یکی از مؤلفه های تأثیرگذار در افزایش درآمد و همچنین 
ارائه خدمات رسانی بهتر به مردم است. وی خاطرنشان کرد: درخواست ما این 
است شهروندان بیش از پیش نسبت به پرداخت به موقع عوارض به ویژه نوسازی 

اهتمام بیشتری داشته باشند تا بتوان خدمات شایسته تری به آنان ارائه کرد.

تمدید مهلت ارسال آثار به جشنواره 
شهرنگار قم

مهلت ارسال آثار و شرکت در چهارمین جشنواره شهر نگار قم تمدید شد.
به گزارش شهرنیوز، مهلت شرکت در چهارمین جشنواره شهر نگار قم تا ساعت 
۲4 روز ۱۰ بهمن ماه تمدید شد. علاقه مندان می توانند از سه طریق ارسال 
پستی به صورت CD و DVD، ارسال به ایمیل سازمان زیباسازی شهرداری به 
نشانی zibasazi.qom@gmai.com  و یا ارسال از طریق شبکه اجتماعی تلگرام 
به آدرس @zibasaziqom اقدام به مشارکت در این جشنواره کنند. دبیرخانه 
این جشنواره در قم-بلوار شهید دل آذر-کوچه ۲۵- بوستان شهدای آذر-سازمان 

زیباسازی شهرداری قم آماده دریافت آثار شرکت کنندگان است.

 معاون علمی و فناوری رییس جمهوری گفت: در 
بین شاخص های توسعه یافتگی فرهنگ مهمترین 
نقش را ایفا می کند و اگر کشوری در بعد فرهنگی 
رشد کند سایر جنبه های توسعه یافتگی را هم می 

تواند پشت سربگذارد. 
سورنا ستاری روز سه شنبه در آیین افتتاحیه مرکز 
ملی نوآوری و خلاقیت اشراق و خانه فناوری های 
اصفهان و مشهد، در قم، افزود: روزگاری تصورم این 
بود که توسعه یک امر سخت افزاری است؛ سپس به 
این باور رسیدم که توسعه یک مقوله نرم افزاری است 
اما امروز به این نتیجه رسیدم که توسعه در درجه اول 

تغییر رویکرد و از جنس فرهنگ است.
وی افزود: این که مشاهده می کنیم آموزش های 
ارائه شده در مراکز آموزش عالی و سایر نهادهای 
علمی خروجی خود را در سفره مردم نشان نمی دهد 
از این حکایت دارد که یک جای کار در شیوه ها یا 

روشهای آموزشی ایراد دارد.
ستاری گفت: هدف ما در معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری این است که سرمایه گذاری های 
انجام شده در حوزه آموزش را تا سفره های مردم و 
اشتغال نهایی دنبال کنیم و بستر چنین امری را هم 

فراهم نماییم.
به گفته وی، اینکه ما نتوانسته ایم در این سالها 
یک عروسک بومی ساخته و تجاری سازی کنیم تا 
کودکانمان به جای "باربی" یا سایر عروسک های 
خارجی با آن سرگرم شوند؛ یعنی یک جای کار در 

مساله فرهنگ می لنگد.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری ادامه داد: 
ما به عنوان یک کشور علمی سالانه به تعداد بسیار 
بالایی مقاله می نویسیم ولی در دست آخر وضعیت 

بازار خودرو و مسکن ما در این شرایط نامطلوب قرار 
می گیرد. ستاری یادآور شد: ما در عرصه آموزش 
سالانه میلیاردها تومان بودجه مصرف می کنیم تا 
مردم زندگی بهتری داشته باشند و از سطح فرهنگی 

بالاتری برخودار شوند.
میلیارد  هزار  سالانه ۱۳۰  کرد:  خاطرنشان  وی 
تومان در آموزش و پرورش و ۲4 هزار میلیارد تومان 
در مراکز آموزش عالی وغیره مصرف می شود و باید 
نتیجه این هزینه ها یک جایی خودش را نشان دهد.
فارسی  صفحات  تعداد  داشت:  اظهار  ستاری 
در حوزه فناوری های آی تی و هایتک فارسی در 
مقایسه با کشورهای عربی تا 4 برابر بیشتر است ولی 
همچنان نیاز به تولید محتوا در این عرصه احساس 

می شود.
تبلیغات  دفتر  اقدام  کرد:  بیان  ادامه،  در  وی 
های  عرصه  به  ورود  در  قم  علمیه  حوزه  اسلامی 
نوین خلاقیت و نوآوری در تیلیغ دین و فرهنگ یک 
پیشرانی مهم در این حوزه است و معاونت علمی 

ریاست جمهوری از آن حمایت خواهد کرد.
فعالیت 5500 شرکت دانش بنیان در کشور

 معاون علمی و فناوری رئیس جمهور همچنین 
شرکت های  از  بازدید  حاشیه  در  شنبه  سه  صبح 
دانش بنیان در گفتگو با خبرنگاران گفت: فروش 
محصولات نانو در داخل کشور بیش از ۳ هزار میلیارد 
تومان است که امیدواریم در افق ۱4۰4 بتوانیم یک 
میلیارد دلار محصولات نانو به خارج ازکشور صادر 
کنیم. سورنا ستاری با بیان اینکه بیش از ۵ هزار و 
و  دارد  بنیان در کشور وجود  پانصد شرکت دانش 
بیش از ۱۰۰ نوع حمایت مختلف را در حوزه های 
مختلف دریافت می کنند، گفت: این شرکت ها بسته 

به نوع ارائه خدمات دانش بنیانی که دارند خدمات را 
در حوزه های مختلف دریافت می کنند.

اشاره  با  جمهور  رئیس  فناوری  و  علمی  معاون 
دانش  فضای  در  جدید  اکوسیستم  یک  اینکه  به 
بنیان کشور ایجاد شده است و امیدواریم با حمایت 
افزود:  بردارند،  قدم  پیشرفت  مسیر  در  پیگیری  و 
علوم نانو یکی از علوم پیشرفته کشور ما است و ما 
در برخی از علوم مثل هوافضا و سلول های بنیادی 
دارای رتبه اول هستیم و در بحث تولید علم نانو نیز 
در دنیا در رتبه چهارم قرار داریم. وی با تاکید بر اینکه 
در سال های اخیر اقدامات جدی برای افزایش تولید 
محصولات نانو در کشور انجام شده است، ادامه داد: 
از ۳  بیش  کشور  داخل  در  نانو  محصولات  فروش 
هزار میلیارد تومان است و برنامه ریزی گسترده برای 
صادرات آن در حال انجام است که امیدوار هستیم 
در افق ۱4۰4، صادرات یک میلیارد دلار محصولات 

نانو را داشته باشیم.

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری درقم: 

فرهنگ مهمترین وجه توسعه  یافتگی کشور است

مدیر کل بیمه سلامت استان قم گفت :سازمان بیمه سلامت شرایطی را 
برای افرادی که تحت پوشش هیچ بیمه ای نیستند،  در نظر گرفته و این افراد 
می توانند تا پایان امسال با مراجعه به دفاتر پیشخوان طرف قراداد با بیمه 

سلامت از طریق صندوق بیمه همگانی به صورت رایگان بیمه شوند.
محمدرضا فخاریان زاده روز سه شنبه درجمع خبرنگاران بابیان اینکه  ماهانه 
۱8۵ میلیارد ریال برای بیمه شده های بیمه سلامت در استان قم هزینه 
می شود اظهارداشت : از این مبلغ،  8۹ میلیارد ریال مربوط به مراکز دولتی 

دانشگاهی و ۹۶ میلیارد ریال مربوط به مراکز غیردولتی است.
قم  استان  در  سلامت  بیمه  با  قرارداد  طرف  مرکز  کرد: ۵4۲  اضافه  وی 
 ۲7 متخصص،   پزشک   8۳ عمومی،   پزشک   ۱۲۵ شامل  که  دارد  وجود 
پزشک فوق تخصص،  ۱4۵ داروخانه، ۲4 آزمایشگاه،  ۳۵ فیزیوتراپی، ۶ مرکز 
جراحی محدود و ۱۰ بیمارستان شامل ۶ بیمارستان دولتی و چهار بیمارستان 
دندانپزشک،   رادیوتراپی،  ۱8  مرکز  یک  داد:  ادامه  وی  است.  غیردولتی 
درمانگاه  دانشگاهی،  هشت  دولتی  درمانگاه  خصوصی،  ۲  درمانگاه   ۱7
تخصصی، سه درمانگاه دولتی غیردانشگاهی، ۱۲ درمانگاه خیریه، ۶ مرکز 
ترک اعتیاد، ۱4 مرکز بهداشتی درمانی روستایی و ۳۵ مرکز بهداشتی درمانی 
شهری از دیگر مراکز طرف قرارداد می باشند. فخاریان زاده گفت: هزینه های 
از ابتدای سال جاری  درمانی ثبت شده افراد تحت پوشش بیمه سلامت 
تاکنون،  ۱۳۹ میلیارد تومان بوده که ۶۵ میلیارد و 8۰۰ میلیون تومان پرداخت 
شده و حدود 7۳ میلیارد تومان باقی مانده است. وی افزود: رسیدگی به 
اسناد مراکز طرف قرارداد با بیمه سلامت در استان قم تا پایان آبان ماه امسال 
انجام شده است. به گفته وی، 7۰ درصد صورتحساب تیرماه بیمارستان های 
دولتی، ۱۰۰ درصد صورتحساب مردادماه بیمارستان های غیردولتی، پزشکان 
و مراکز جراحی محدود، صورتحساب شهریورماه داروخانه ها و مراکز دیالیز،  
صورتحساب تیرماه آزمایشگاه ها،  رادیولوژی ها و فیزیوتراپی ها،  صورتحساب 
بهداشتی  مراکز  آذرماه  صورتحساب  خصوصی،  درمانگاه های  خردادماه 

درمانی روستایی پرداخت شده است.
322 هزار و 835 نفر در استان قم تحت پوشش بیمه سلامت هستند 
فخاریان زاده بیان کرد: در حال حاضر ۳۲۲ هزار و 8۳۵ نفر در استان قم 
تحت پوشش بیمه سلامت هستند که از این تعداد ۹7 هزار و ۱۶8 نفر عضو 
صندوق بیمه همگانی،  ۱8 هزار و ۹۳۱ نفر صندوق بیمه ایرانیان،  ۵4 هزار و 

۱۵۹ نفر عضو صندوق بیمه روستاییان و ۶۱ هزار و ۹۳۹ نفر عضو صندوق 
کارکنان دولت هستند. وی اضافه کرد: همچنین   ۹۰ هزار و ۶۳8 نفر عضو 
صندوق سایر اقشار هستند که شامل بیمه شده های بنیاد شهید،  بهزیستی،  

طلاب ایرانی و غیرایرانی، اتباع،  دانشجویان و کمیته امداد می باشند.
وی ادامه داد: 48 هزار و ۵۰۵ نفر جمعیت طلاب ایرانی و غیرایرانی تحت 

پوشش صندوق سایر اقشار بیمه سلامت هستند.
مدیرکل بیمه سلامت قم با بیان این که پنج دسته بیماری به عنوان بیماری 
خاص تحت پوشش بیمه ها می باشد، گفت: یک هزار و ۲۰۰ بیمار خاص در 
استان قم که مبتلا به هموفیلی،  تالاسمی،  دیالیزی، پیوند کلیه و یا ام اس 

هستند تحت پوشش بیمه سلامت می باشند.
وی افزود: از این تعداد،  ۵۵ نفر بیمار هموفیلی،  ۹4 نفر تالاسمی،  4۰7 
نفر دیالیز، ۵۰۱ نفر ام اس و ۱4۳ نفر پیوند کلیه هستند و همه خدمات ارائه 
شده به این بیماران رایگان می باشد. وی اضافه کرد: بیماران سرطانی نیز جزو 

بیماران صعب العلاج هستند که خدماتی به این بیماران ارائه می شود.
وی بیان کرد: نسخه نویسسی در ۹۰.8 درصد مطب های طرف قرارداد با 
بیمه سلامت در قم به صورت الکترونیکی انجام می شود و رتبه قم در سطح 
کشور ۱4 می باشد که امیدواریم با همت مراکز طرف قرارداد این رتبه ارتقا یابد.

قم در رتبه 12 نسخه پیچی الکترونیک در کشور
 وی افزود: ۹۶ درصد داروخانه ها و آزمایشگاه های طرف قرارداد و صد درصد 
مراکز تصویربرداری نسخه را به صورت الکترونیکی به بیمه سلامت ارسال 

می کنند که رتبه قم در نسخه پیچی الکترونیک ۱۲ می باشد.
پرداخت صورتحساب مراکزی که  بیمه سلامت قم اضافه کرد:  مدیرکل 
نسخه ها را به صورت الکترونیک به بیمه سلامت ارسال کنند تا روز دهم ماه 
بعدی انجام می شود. به گفته وی،  از ابتدای سال جاری تاکنون،  ۲۱۹ هزار و 

۶7۵ دفترچه و  8۵۱ دفترچه المثنی مفقود شده نیز صادر شده است.
وی گفت: امسال با توجه به شرایط پیش آمده به دلیل شیوع ویروس کرونا، 
تایید اعتبار ۲ هزار و ۶۵۰ دفترچه ای که اعتبار آن ها کمتر از سه ماه است،  
اطمینان  برای  کرد:  خاطرنشان  فخاریان زاده   شد.  انجام  تلفنی  به صورت 
حاصل از خدمات ارائه شده به بیمه شده ها،  ۲۲ بازدید از مراکز روستایی و 
4۲۲ بازدید از مراکز طرف قرارداد شهری صورت گرفته و عمده بازدیدها 

به صورت غیرمحسوس و بررسی اسناد بوده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
قم ضمن انتقاد از برخی اظهارنظرها در ارتباط با 
وضعیت کرونا در این استان  خواستار اصلاح این 
اظهارات و دلجویی از مردم شد.  بیژن سلیمان 
امنیت  و  کارگروه سلامت  در جلسه  دیروز  پور 
غذایی استان با اشاره به اینکه مقوله سلامت 
در برهه کنونی بیش از هر زمان دیگری اهمیت 
قم  در  کرونا  از شیوع  بعد  داشت:  اظهار  دارد 
اتفاقاتی رقم خورد، از جمله اینکه چون در قم با 

کشف به هنگام بیماری خدمت بزرگی به کشور 
کرد علاوه براینکه قم تجربه بیشتری در روزها و 
ماه های نخست به دست آورد و در اختیار دیگر 
شهرها نیز قرار داد. معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری قم با انتقاد از بی مهری ها 
نسبت به قم افزود: از زمانی که قم از شناسایی 
بیماری در استان خبر داد، زخم زبان هایی که از 
دشمنان شنیدیم که  بهانه ای برای تسویه حساب 
دشمنان و بدخواهان شد اما همه مردم از اقشار 

مختلف در کنار هم به میدان آمدند تا این بحران 
را با هر سختی پشت سر بگذاریم و این به الگویی 
بی بدیل در کشور تبدیل شد. وی با بیان اینکه 
خورد  رقم  دشمنان  سوی  از  قم هراسی  پروژه 
قدرناشناسی  برخی  اما  میان  این  در  افزود: 
زبان  بر  کردند، در مورد قم اظهارات سخیفی 
جاری کردند که امیدواریم که این خطا سهوی 
اظهارات  این  اصلاح  منتظر  ما  و  باشد  بوده 

هستیم.

مدیر کل بیمه سلامت استان قم :

افراد فاقد پوشش بیمه ای رایگان بیمه درمانی می شوند

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

معاون وزیر بهداشت اظهارات خود را اصلاح وازمردم قم دلجویی کند

و  دلار  قیمت  شدید  کاهش 
اخیر  روزهای  در  ارزها  دیگر 
معامله  به  بزرگ  شوک  باعث 

گران بازار شده است.


